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مستاجران سخت ترین روزهای اجاره نشینی را می گذرانند ؛

بازار نابسامان اجاره!

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم: 

۱۱ هزار مستاجر متقاضی تسهیلات کمک ودیعه مسکن هستند

افزایش  و  فرارسیده  مستاجران  جابه جایی  فصل 
افسارگسیخته اجاره بها همانند هر سال به معضلی لاینحل 
در حوزه مسکن تبدیل شده است؛ مستاجران از بالا بودن 
دلخوری،  با  نیز  موجران  و  دارند  شکایت  اجاره بها  نرخ 
قیمت های  این  عامل  را  اقتصادی  وضعیت  در  نابسامانی 

در همه  بازار مسکن  التهاب  روزها  این  نجومی می دانند. 
شهرهای کشور خبرساز شده، استان قم نیز از این موضوع 
باعث  اجاره بها  بی حدوحساب  افزایش  و  نبوده  مستثنی 
قم  استان  است.  شده  حوزه  این  در  زیادی  نارضایتی های 
و  بودن  مهاجرپذیر  جمله  از  شرایطی  بودن  دارا  دلیل  به 
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مدیرکل آموزش و پرورش استان قم :

سرانه فضای آموزشی درقم
 کمتر ازمیانگین کشوری است
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جانشین فرماندهی انتظامی استان قم  خبرداد:

کشف ۷ هزار و ۸۰۰ قلم داروی تقلبی

 ۲۳ حدود  گفت:  قم  استان  پرورش  و  آموزش  مدیرکل 
قم  در  غیردولتی  مدرسه   ۲۰۰ در  قمی  آموز  دانش  هزار 
استانداردهای  تحصیل می کنند که حدود ۱۷۰ مدرسه 
لازم ساختمانی را ندارند.  علیرضا رحیمی در دومین جلسه 

فضای  سرانه  گفت:  قم  استان  پرورش  و  آموزش  شورای 
آموزشی در قم یک متر کمتر از میانگین کشوری است و 
قم از این لحاظ در رتبه ۲۷ کشور قرار دارد و همه ساله با 
افزایش ۱۰ هزار نفری دانش آموزان، این معضل جدی تر 

سقف افزایش قانونی اجاره بها درقم رعایت نمی شود

  

مدیرکل گمرکات استان قم گفت: در سه ماهه نخست سال جاری نزدیک به 
۸۵ میلیون دلار کالا از گمرکات این استان صادر شد که این میزان نسبت به 
مدت مشابه سال قبل ۱۲۰ درصد رشد را نشان می دهد.  اسفندیار دریکوندی 
اظهارداشت :این میزان صادرات در قالب تعداد ۲ هزار و ۶۲ اظهارنامه و به 
وزن حدود ۱۱۰ هزار تُن از گمرکات استان قم به کشورهای هدف صادر شد که 
این حجم صادرات از نظر تمام شاخص ها همچون ارزش دلاری، وزنی و تعداد 

اظهارنامه نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد چشمگیری داشته است.

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم گفت: مطابق مصوبه شورای هماهنگی 
اقتصادی سران قوا مجازات واحد های صنفی متخلف ۵ برابر شده است. مهدی 
ریاضی پیش از ظهر روز دوشنبه در نشست خبری که به مناسبت گرامیداشت 
هفته قوه قضاییه برگزار شد از افزایش مجازات واحد های صنفی متخلف خبر 
داد و اظهارداشت: به واحد های متخلف هشدار می دهیم که در صورت اصرار به 
تخلف منتظر برخورد های شدید باشند چرا که بر اساس مصوبه شورای هماهنگی 

اقتصادی سران قوای مجازات واحدهای متخلف ۵ برابر افزایش یافته است.

مدیرکل گمرکات استان قم خبرداد :

افزایش 12۰درصدی صادرات استان قم
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

۵ برابرشدن جریمه واحدهای صنفی متخلف
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سیاست های رفاهی
 در دوران پسا کرونا

حتی پیش از شیوع کرونا یک توصیه سیاستی مهم به 
ساحت سیاست گذاری این بوده است که نظام حمایت 

اجتماعی برای فقرای بدون شغل و شاغلین فقیر باید متفاوت باشد.  
جان کلام این متن این است که این ملاحظه مهم پس از شیوع کرونا اهمیت صد چندان 
یافته است و باید در نقطه مرکزی توجه سیاست های رفاهی در دوران پساکرونا قرار گیرد. در 

این چارچوب دقت به برخی گزاره ها حایز اهمیت است : 
1- مبتنی بر گزارش ملی بررسی وضعیت فقر و نابرابری ، جمعیت زیر خط فقر مطلق 
خانوارهای تحت پوشش بیمه های اجتماعی بین سالهای 136 تا 1399 از 3 درصد به 15 
درصد افزیاش یافته است و در این شاخص یش از 5 برابر شده اند . از سوی دیگر از آنجا که 
شیوع ویروس کرونا هم باعث تشدید فقر در بین شاغلین شده است می توان اذعان داشت 

که بیش از هر زمان دیگر با پدیده شاغلین فقیر مواجه هستیم. 
2- پس از شیوع کرونا موضوع بیکاران ) Unemployment ( و موضوع افراد شاغلی که 
شغل خود را ازدست داده اند ) Displaced( به عنوان دو موضوع متفاوتی در حوزه سیاست 
گذاری مد نظر قرار گرفته است . براین اساس ضروری است نهادها ذیربط ، تصمیم گیر و 
سیاست گذار در کشورما هم این تفکیک سیاست گذاری را مدنظر قرار دهند و البته به طور 

شفاف و رسمی هم سیاست های مدنظر برای این دو جامعه هدف را بیان کنند. 
3- از سوی دیگر با توجه به اینکه افرادی که شغل خود را از دست داده و مشاغل آنها هنوز 
احیا شده است در زمره افرادی بوده اند که پیش از همه گیری کرونا هم از لحاظ اقتصادی 
آسیب پذیری بیشتری داشتند و نسبت به سایر کارگران کمتر قادر به تحمل شوک های برون 
زا بوده اند ، ضروری است شناخت دقیق از این جامعه هدف مد نظر سیاست گذاران باشد 
. مطالعات جهانی در خصوص ویژگی های نیروی کاری که بر اثر کرونا شغل از دست داده 
است ) displaced( نشان می دهد این نیروی کار بسیار جوان تر است، از نظر نژادی و قومی 
متنوع تر است و آموزش رسمی کمتری نسبت به نیروی کار با دستمزد متوسط/بالا داشته 
است.برای مثال در امریکا نزدیک به یک سوم این نیروی کار کم دستمزد و شغل از دست 
داده را جوانان 16 تا 24 ساله تشکیل می دهند و این درحالی است که رکود اقتصادی 
به ویژه برای جوانان سخت تر است و می تواند صدمات طولانی دستمزد را به جای بگذارد. 
مهم است که ویژگی های این جامعه هدف در نیروی کار ایران هم بدرستی و مبتنی بر 

شواهد متقن شناسایی و مبنای سیاست گذاری قرار گیرد.
نکته پایانی اینکه اگر بخواهیم سیاستگذاری اجتماعی را با تفکرات پیش از شیوع کرونا و 
بدون شناخت از تاثیرات عمیق اقتصادی اجتماعی رفاهی کرونا بویژه بر جامعه هدف های 
متنوع پیش ببریم ، حتما جز ناکامی حاصلی نخواهیم داشت . تشدید و تعمیق فقر شاغلین 
و افزایش جمعیت خانوارهای تحت پوشش بیمه های اجتماعی که زیر خط فقر مطلق 
هستند از 3 درصد در سال 96 به 15 درصد در سال 99 بدین معناست که باید در سیاست 

های مقابله با فقر این جامعه هدف به طور مشخص مورد تاکید و توجه قرار گیرد.
* پژوهشگر حوزه سیاست رفاهی 

آیت الله اعرافی تاکید کرد:

لزوم بهره گیری از گفتمان مقاومت
 در گسترش معارف اسلامی 

مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور، گفت: در راه نشر معارف اهل بیت )ع( و تبیین مبانی 
اسلامی باید از گفتمان مقاومت بهره گرفت.

آیت الله علیرضا اعرافیدر مراسم معارفه حجت الاسلام جعفر علوی عدل، سرپرست جدید 
شبکه جهانی ولایت، وظیفه مهم این موسسه را تبیین فعالیت ها، خدمات و دستاورد های 

حوزه و نشر معارف اهل بیت عصمت و طهارت )ع( دانست.
رئیس هیئت امنای موسسه جهانی ولایت ادامه داد: با تکیه بر امانت داری، صداقت و 
اخلاص می توان محتوایی دقیق، سنجیده، مطلوب و ارزنده برای مسلمانان در سراسر 
جهان تولید کرد. وی افزود: تولیدات رسانه ای این موسسه بهتر است حداقل در 1۰ زبان پر 
گویش انجام شود تا مسلمانان دیگر کشور ها هرچه بیشتر از انوار این شبکه بهره مند شوند.

مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور گفت: باید افق دورنمای مسئولان موسسه جهانی 
ولایت این باشد که همه مردم در نقاط مختلف بتوانند معارف الهی را بیاموزند و به ذخایر 
اهل بیت )ع( دسترسی داشته باشند. وی تصریح کرد: ممکن است که این افق دور از 

دسترس به نظر برسد، اما با همت کارکنان و کارشناسان این شبکه شدنیست.
آیت الله اعرافی بر لزوم بهره گیری حداکثری و پیشگامانه از فناوری های نوین در تبلیغ 
معارف اسلامی تاکید کرد و گفت: در این زمینه از الان باید از هوش مصنوعی بهره گرفت 

و برای آن برنامه ریزی کرد.
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با صفر شدن آمار بستری بیماران کرونا مثبت در قم؛

آیت الله سعیدی از تلاش های کادر 
بهداشت و درمان تقدیر کرد

تولیت حرم بانوی کرامت، گفت: کادر بهداشت و درمان در طول دوره مبارزه با کرونا 
شهدایی را تقدیم مردم و نظام کرده و امروز که آمار بستری بیماران کرونایی بعد از حدود دو 
سال و نیم کاهش چشمگیری داشته است از میدان جهاد سلامت سربلند خارج می شود. 

به گزارش ندای قم ،آیت الله سید محمد سعیدی از زحمات دانشگاه علوم پزشکی قم به 
دنبال کاهش چشمگیر آمار بستری بیماران کرونا مثبت طی هفته های اخیر در شهر مقدس 

قم تقدیر کرد.
وی، اضافه کرد: کادر بهداشت و درمان استان قم از ابتدای شیوع ویروس منحوس کرونا 
در این شهر مقدس مجاهدانه به مقابله با این بیماری پرداختند و در فراز و نشیب های شیوع 

این ویروس ذره ای تزلزل در عزم و اراده شان به وجود نیامد.
امام جمعه قم، تصریح کرد: کادر بهداشت و درمان استان قم در طول دوره مبارزه با کرونا 
شهدایی را تقدیم مردم و نظام کرده و امروز که آمار بستری بیماران کرونایی بعد از حدود دو 

سال و نیم کاهش چشمگیری داشته است از میدان جهاد سلامت سربلند خارج می شود.
تولیت حرم مطهر بانوی کرامت، ضمن تقدیر از التزام و عنایت مراجع تقلید و همراهی مردم 
در مبارزه با کرونا عنوان کرد: همه مردم قدردان زحمات دانشگاه علوم پزشکی قم در مبارزه با 
کرونا هستند و اینجانب بر خود لازم دیدم که قدردانی خود را از کادر بهداشت و درمان استان 
قم ابراز کنم. نماینده مردم قم در مجلس خبرگان رهبری، با اشاره به صفر شدن فوتی ها در 
روزهای اخیر عنوان کرد: مسائل بهداشتی همچنان باید مورد توجه عموم افراد قرار گیرد و 

اهتمام نسبت به رعایت نکات بهداشتی تقدیر عملی مردم از کادر بهداشت و درمان است.
گفتنی است: بنابر آمار و اطلاعات دانشگاه علوم پزشکی قم، در چند روزه گذشته آمار 
بستری بیماران کرونا مثبت در سطح استان به صورت چشمگیری کاهش پیدا کرده و در 

برخی روزها از جمله امروز ششم تیرماه این آمار به صفر رسیده است.
 

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم؛

خانواده های شهدا وارثان فرهنگ ایثار
 و شهادت هستند 

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در دیدار خانواده شهدا را وارثان فرهنگ ایثار و 
شهادت خواند و از صبر و استقامت این عزیزان قدردانی کرد.

آیت الله سیدهاشم حسینی بوشهری، رئیس جامعه مدرسین حوزه علیمه قم، در دیدار پدر 
شهیدان برج علی زاده و خانواده شهیدان حسین، اسماعیل و حسن سلیمانیان بیدگلی، 
گفت: وظایف سنگینی بر دوش ما در قبال شهدا که جان خود را در راه حفظ انقلاب، 
ارزش ها و ایران اسلامی فدا کردند قرار دارد. وی افزود: خانواده معظم شهدا وارث و پیام 
رسان فرهنگ ایثار و شهادت هستند، که می توانند در عرصه های مختلف پیشگام باشند و 

فرهنگ اصیل اسلامی و انقلاب را در جامعه تقویت کنند.
رئیس جامعه مدرسین حوزه علیمه قم شهدا را چشم و چراغ ملت ایران و جایگاه خانواده 
معظم شهدا را در بین آحاد مردم بسیار ارزشمند توصیف کرد و گفت: ثبات، آرامش و امنیت 

امروز و توفیقات روز افزون نظام اسلامی مرهون خون پاک شهیدان است.

با حضور معاون استاندار قم صورت گرفت؛

تجلیل از کاسب امین قم 
با حضور معاون استاندار قم از حاج اسماعیل عارفی بعنوان کاسب امین قم تجلیل شد.

به گزارش  روزنامه ایمان ،به مناسبت روز ملی اصناف، معاون سیاسی امنیتی استاندار قم 
به همراه رییس اتاق اصناف استان قم با اهدا لوح تقدیر از خدمات رسانی آقای اسماعیل 
عارفی تجلیل کردند. بر اساس این گزارش احمد حاجی زاده ضمن تقدیر از تلاش های 

آقای عارفی و همکارانش 
در خدمت رسانی به مردم 
عارفی  آقای  افزود:  قم، 
و  امین  کاسبان  از  یکی 
که  میباشد  قم  خوشنام 
خدمات ارزنده و همچنین 
خیرخواهانه ای را نسبت 
داده  انجام  قم  مردم  به 
است و قطعا نزد خداوند 
زیادی  بسیار  پاداش  از 

برخوردار خواهد بود.

وزیر دادگستری :
قیمت همه کالاها باید به قیمت

۳1 اردیبهشت  برگردد 
وزیر دادگســتری گفــت: قیمت 
کالاهــا در تاریخ ۳۱ اردیبهشــت، 
و  اســت  قیمت گــذاری  مبنــای 
همه قیمت ها بایــد به قیمت های 
آن زمــان برگــردد.  امین حســین 
رحیمی در یــک برنامه تلویزیونی 
اظهارداشــت: پــس از آزادســازی 
قیمت ها برای کالاهای اساســی با 
2حذف ارز ترجیحــی، برخی اقلام 

آیت الله رئیسی در همایش سراسری قوه قضائیه:
در قوای سه گانه تصمیم گرفتیم 

گرفتار حاشیه ها نشویم 
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خطیب زاده در آخرین نشست خبری:
هیچ مذاکره مستقیمی با آمریکا 

انجام نخواهد شد
تاکیــد  بــا  جمهــور  رئیــس 
بــر اهمیــت اجــرای عدالــت 
بایــد  گفــت:  جامعــه  در 
و  تصمیم ســازی ها  در 
پیوســت  تصمیم گیری هــا 
عدالت وجود داشــته باشــد و 
ضرورت دارد به شکل مستمر 
رصــد کنیم کــه در تصمیمات 
چقــدر بــه عدالــت نزدیــک 

امورخارجــه  وزارت  ســخنگوی 
کشــورمان گفــت: هیــچ مذاکره 
مستقیمی با آمریکا انجام نخواهد 
شــد، مذاکــرات بــه صــورت غیر 
مستقیم و با تسهیل گری اتحادیه 
اروپــا انجام خواهد شــد.  ســعید 
خطیب زاده روز دوشنبه در آخرین 
نشســت خبری خــود بــه عنوان 
امورخارجــه  وزارت  ســخنگوی  7

روزبه کردونی*

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم تاکید کرد:

88درصد مجموعه های بازی کودکان استاندارد است
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خون شهدای هفتم تیر
پشتوانه حرکت و اقتدار

 واقعه هفتم تیرماه 136۰ زمانی رخ داد که کشور 
در داخل با تهدید جنگ مسلحانه توسط منافقین و 

گروه های معاند و در خارج با جنگ تحمیلی از سوی نظام بعثی عراق و قدرت های 
استکباری حامی آن روبرو بود. گروه های ضد انقلاب و منافق با اهدافی همچون 
فروپاشی نظام، ایجاد هرج و مرج در جامعه، ایجاد رعب و وحشت در بین مردم، از 
بین بردن زمینه های حاکمیت قانون اساسی و منزوی کردن جمهوری اسلامی، ترور 

یاران خط امام )ره( را سرلوحه کار خود قرار داده بودند.
 در این راستا یکی از اقدامات ننگین و جنایتکارانه آنان در شرایط سخت و حساس 
جامعه ترور ناجوانمردانه دکتر بهشتی و ۷2 تن از یاران امام )ره( و نیروهای مخلص 
انقلاب بود. واقعه دردناکی که موجب اندوه ملت در غم از دست دادن نیروهای 
انقلابی، مؤمن و متعهد نظام شد. شاید اگر این اتفاق در هرنقطه دیگری از دنیا 
رخ می داد، حکومتی که این تعداد از رجال متفکر و متعهد خود را یکجا از دست 
داده بود به یک باره به سراشیبی سقوط می افتاد. اما رهبری امام خمینی )ره(، خون 
پاک شهیدان و رشادت ایثارگران، ایمان، اراده و پشتوانه مردمی، موجب همبستگی 

بیشتر جامعه و تداوم حیات نظام مقتدرتر از گذشته شد.
امام خمینی )ره( به مناسبت این جنایت هولناک در 9 تیر ماه 136۰ خطاب به 
ملت ایران و خانواده های شهدای هفتم تیر پیامی فرستادند و در بخشی از این پیام 
فرمودند: »ملتی که برای اقامه عدل اسلامی و اجرای احکام قرآن مجید و کوتاه 
کردن دست جنایتکاران ابرقدرت و زیستن با استقلال و آزادی قیام نموده است، خود 
را برای شهادت و شهید دادن آماده نموده است و به خود باکی راه نمی دهد که دست 
جنایت ابرقدرت ها از آستین مشتی جنایتکار حرفه ای بیرون آید و بهترین فرزندان 

راستین او را به شهادت رساند...«.
شهید مظلوم، معماری متبحر و سرمایه ای کم نظیر برای نظام بودند و مانند نقش 
بزرگی که در وقوع انقلاب داشتند؛ می توانستند در سازماندهی و رهبری آینده 
جامعه ایران نیز نقش بی بدیل ایفا کنند. ایشان در تثبیت انقلاب اسلامی با ارائه 
طرح و برنامه تحصیلات علوم اسلامی گامی ماندگار در سازمان دهی جدید حوزه 
علمیه قم و تشکیل مدارس نمونه و در تدوین قانون اساسی، مشخص کردن جایگاه 
ولایت فقیه و مبانی اقتصادی نظام جدید قدم مؤثری برداشتند. آیت الله دکتر شهید 
بهشتی مسئولیت دیوان عالی کشور و دبیرکل حزب جمهوری اسلامی را بر عهده 
داشتند؛ در این برهه نفس روی آوری ایشان به سازوکار تحزب نویدبخش رویکردی 

سیاسی به حل مسائل مهم حکمرانی به شمار می رفت.
ایرانی  و اقتصادی جامعه  توجه وسیع و عمیق ایشان به حوزه های اجتماعی 
بر کسی پوشیده نیست. به جرأت می توان گفت برخی از نسخه ها و تجویزهای 
اقتصادی -اجتماعی سخت ایشان که در برخی مواقع لاجرم با جراحی های دردناک 
همراه بود، هنوز هم بعد از حدود چهل سال کار ساز به نظر می رسند. این جمله 
تجویزی نیش دار از ایشان از جمله همین نسخه های دردآور است: »بالا بری پایین 
بیای؛ مادام که توی جامعه ای در یک سو گرسنه بیچاره از سرما بلرز وجود دارد و 
در سوی دیگر متنعمان برخوردار، این جامعه لجنه، حتی تمام چهره اش را با قرآن 

بپوشانی باز لجن هست«.
با نگاهی به گذشته تاکنون مشاهده می کنیم در طول تاریخ این مرز و بوم گروه های 
معاند و ضدانقلاب و قدرت های مستکبر حامی آنان که مدعی حقوق بشر نیز 
می باشند، با توطئه ها و اقدامات پلید خویش منجر به شهادت و جانبازی تعداد 
بی شماری از انسان های مؤمن، پاک سیرت و مجاهد نظام مقدس جمهوری اسلامی 
این اقدامات ددمنشانه  با  ایران شده اند. کوردلانی که به خیال پوشالی خویش 
می توانند نظام جمهوری اسلامی و روحیه معنوی و انقلابی ملت ایران را خدشه دار 

نمایند. 
غافل از آنکه پایبندی به آرمان ها و ارزش های الهی، انسانی و انقلابی و روحیه ایثار 
و شهادت در مقابل باطل و ظلم و جور در اندیشه و خون این ملت ریشه دارد و آنها نه 
تنها با این اقدامات شرمگین و ضدبشری به اهداف شوم خود نمی رسند بلکه نفرت 
و انزجار و روحیه مقاومت و مجاهدت در برابر توطئه های غیر انسانی آنان در ملت 
شریف ایران و همه انسان های آزاده تقویت می گردد. چنانکه امروز مشاهده می کنیم 
مردم ما از هر قشر و گروهی و البته تمامی انسان های آزاده در مقابل جنایات گروه 
کفر و شیطان صفت قد علم نموده و تا پای نثار جان با افتخار ایستادگی و از اقتدار 
و عظمت نظام دفاع می نمایند. به فرموده مقام معظم رهبری )مدظله العالی(: »این 
شهادت ها پشتوانه حرکت است... خون های گران قیمتی بر زمین ریخته است که 

این نظام به پشتیبانی آنها توانسته است روز به روز بر اقتدار خود بیفزاید...«.
واقعه ۷ تیرماه و وقایع پس از آن نشان از خشم و غضب دشمنان کوردل اسلام 
و انقلاب، در شکست اهداف شوم و شیطانی شان علیه نظام جمهوری اسلامی 
ایران است. وجود هزاران شهید و ایثارگر نشان می دهد تا مادامی که روحیه ایثار و 
شهادت و فرهنگ حماسه و مقاومت در میان ملت شریف ایران وجود دارد، توطئه ها و 
نقشه های گروه کفر و معاند و قدرت های استکباری حامی آنان راه به جایی نمی برد و 

جز خواری و ناامیدی نتیجه ای در بر نخواهد داشت. 

قالیباف در همایش سراسری قوه قضائیه:

اگر نتوانیم کارآمدی نظام را اثبات کنیم
 به امام و شهدا ظلم کرده ایم

رئیس مجلس شورای اسلامی ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهید بهشتی و ۷2 
تن از یارانش با بیان اینکه شهید بهشتی معتقد بود که »سخن گفتن بس است و به 
میزانی باید سخن بگوییم که می خواهیم روش عمل خودمان را بیان کرده و بگوییم 
چه کاری می خواهیم انجام دهیم« افزود: ارزش کانونی حکمرانی، کارآمدی است و 
باید اثبات کنیم که کارآمدی ما و نظامی که در سایه باورهای انقلاب شکل گرفته است 

می تواند برای مردم سعادت دنیوی و اخروی را فراهم کند. 
محمد باقر قالیباف، در همایش سراسری قوه قضائیه با بیان این که بیانیه گام دوم 
انقلاب اسلامی و در حقیقت سیاست نامه رهبر معظم انقلاب برای 4۰ ساله دوم 
انقلاب، نقشه راه و سند ما است تا با تجربه گذشته رو به آینده حرکت کنیم، اظهار 
کرد: رهبر معظم انقلاب اسلامی در بیانیه گام دوم به درستی مسیر ما را تعیین کرده 
و اینگونه فرمودند که باید به سمت زمینه سازی حکومت مهدوی حرکت کنیم لذا 
مسیر کاملا روشن است؛ اگر در حرکت مان ذره ای نسبت به این مسیر فاصله بگیریم 

هر راهی که برویم، بیراهه است.
وی هشدار داد: اگر در نظام حکمرانی مان درست و دقیق عمل نکنیم و آن جامعه 
نمونه ای که شهید بهشتی یاد می کرد، را درست نکنیم و اگر از آرمان ها و ارزش 
هایی که امام )ره( و رهبر معظم انقلاب اسلامی که مرتب برایمان تبیین می کنند 
فاصله بگیریم و در حقیقت اگر نظام حکمرانی مان که مجموعه ای از عملکرد قوای 
سه گانه، نیروهای مسلح و تمام مجموعه های نظام هستند کارآمد نباشد، باید بدانیم 
که مسیر درست را طی نکرده ایم. رئیس مجلس شورای اسلامی با تاکید بر این که 
ارزش کانونی حکمرانی، کارآمدی است خاطرنشان کرد: اکنون که با نام اسلام و 
انقلاب و ارزش ها حرکت کردیم، وظیفه ما است که نمونه ای از جامعه را پیش ببریم 
و بتوانیم الگو باشیم و با عملکردمان به جوان ها و افرادی که دوران سخت مبارزه 
نهضت امام خمینی )ره( و فسادها و بیراهه های دوران قبل از انقلاب را ندیده اند 
و امروز کشورمان را با سایر کشورها مقایسه می کنند، نشان دهیم که کارآمدی ما 
و نظامی که در سایه باورهای انقلاب است، می تواند برای آن ها سعادت دنیوی و 

اخروی را فراهم کند.
رئیس قوه مقننه تصریح کرد: اگر نتوانیم چنین کاری را انجام دهیم حتما نسبت 
به شهدا، امام شهدا، مردم و اسلام ظلم کرده ایم و این نعمت بزرگی را که در ابتدای 
صحبتم به آن اشاره کردم را از دست می دهیم، نعمتی که خداوند تبارک و تعالی 
به برکت وجود شخصیتی مانند امام )ره( به ما داد؛ ما این مسیر را باید طی کنیم تا 
مدیون شهدا، امام شهدا و شرمنده مقام معظم رهبری و خجالت زده ملت عزیزمان 

نباشیم، این وظیفه امروز ما است.
وی افزود: شاید زمانی نه چندان دور بسیاری از ما فکر می کردیم که آیا روزی می 
رسد که بتوانیم بیانیه گام دوم انقلاب را پیش برده و اهداف آن تحقق بخشیم و امروز 
خدمت شما عرض می کنم آن روز همین امروز است؛ ما الان در زمان و مکانی قرار 

گرفتیم که این فرصت برای همه ما فراهم است.

اخبار

به منظور پیشگیری از سرقت تجهیزات برق صورت گرفت؛ 

آغاز فعالیت پلیس یاران برق در قم 
فعالیت پلیس یاران برق به منظور پیشگیری از سرقت تجهیزات شبکه توزیع برق در قم 

آغاز شد. 
به گزارش  ندای قم روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان قم، مهندس سید 
محمد ارجمند زاده در مراسم آغاز به کار فعالیت پلیس یاران برق به منظور پیشگیری از 
سرقت تجهیزات شبکه توزیع برق استان در سخنانی اظهار داشت: هرساله در تابستان 
مصرف برق به واسطه استفاده از وسایل سرمایشی رشد فزاینده ای دارد که بر همین 
اساس وزارت نیرو و شرکت های زیرمجموعه برای عبور از این شرایط بحرانی و پیک بار 

شبکه برق تمهیدات و برنامه های متنوعی را در دستورکار خود قرار می دهد.
 وی خاطرنشان کرد: سال گذشته در پیک مصرف به دلیل خاموشی های مکرر و بدون 

برنامه به ویژه در بخش خانگی نارضایتی هایی زیادی وجود آمد. 
معاون بهره برداری شرکت توزیع نیروی برق استان قم با اشاره به برنامه ریزی های صورت 
گرفته از سوی وزارت نیرو برای عبور از پیک مصرف در تابستان امسال گفت: بر اساس 
برنامه ریزی های صورت گرفته و صد برنامه عملیاتی که از شهریور سال گذشته شروع شد 
در تلاش هستیم که سال جاری را بدون اعمال خاموشی به ویژه در بخش خانگی سپری 
کنیم.  وی یادآور شد: برنامه های مختلفی در بخش های خانگی، صنعتی، کشاورزی و 
اداری تدوین شده تا با اعمال مدیریت مصرف و صرفه جویی در مصرف عبور از پیک بار 
تابستان محقق شود.  ارجمند زاده همچنین هدف از فعالیت پلیس یاران برق را نیز 
جلوگیری از سرقت تجهیزات برق اعلام کرد و گفت: یکی از عواملی که باعث قطعی، 
خاموشی و نارضایتی مردم می شود بحث سرقت تجهیزات است.  وی تأکید کرد: سرقت 
تجهیزات علاوه بر قطع جریان برق، باعث وارد شدن خساراتی بعضاً غیرقابل جبران به 
مشترکین می شود.  معاون بهره برداری شرکت توزیع نیروی برق استان قم با بیان اینکه 
جلوگیری از سرقت تجهیزات، استمرار برق در شبکه و رضایت مردم را به دنبال خواهد 
داشت، ابراز داشت: امیدواریم بتوانیم با همراهی پلیس یاران برق ضمن جلوگیری از 
ایجاد خسارت به مردم و شرکت توزیع، بتوانیم برق پایداری را تأمین و رضایت حداکثری 
مردم را جلب کنیم.  سرهنگ عبدالهیان نیز در این مراسم با اشاره به ثبت آمار بالای 
این تجهیزات ضمن  موارد سرقت تجهیزات برق در یک سال گذشته گفت: سرقت 
ایجاد خسارت به اموال عمومی، نارضایتی شهروندان را به وجود می آورد که این موضوع 
از اهمیت زیادی برخوردار است.  وی خاطرنشان کرد: به منظور جلوگیری از سرقت  
تجهیزات برق گشت های پیشگیرانه در مناطق مختلف شهر به مدت دو ماه به صورت 

آزمایشی راه اندازی می شود.
 

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم  تاکید کرد:

تحول در تامین اجتماعی از مسیر 
شرکت های دانش بنیان شتاب می گیرد

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم  گفت :استفاده از محصولات وبرنامه های 
تولیدی دانش بنیان ها در حوزه اقتصادی ،درمانی وبیمه ای ،تحول پرشتابی را در انجام 

بهتر ماموریت های سازمان تامین اجتماعی به همراه خواهد داشت. 
دکتر سید مهدی محصل مدیر درمان استان قم در دیدار با دکتر سید حسین اخوان 
در  اجتماعی  تامین  داشت:سازمان  اظهار  قم  استان  فناوری  و  علم  پارک  کل  مدیر 
عنوان  به  درمان  )شستا(،حوزه  اقتصادی  های  شرکت  همچون  مختلفی  حوزه های 
بزرگترین خریدار درمان و دومین تولید کننده درمان و حوزه  بیمه ای با رویکرد خدمات 
غیر حضوری )اجرای طرح 3۰۷۰( برای شتاب در تحولات ، نیازمند بهره گیری از دانش 

وخلاقیت های دانش بنیان است.
وی افزود : نامگذاری سال 14۰1 به سال تولید ،دانش بنیان،اشتغال آفرین و ابلاغ 
سیاست های کلی تامین اجتماعی از سوی مقام معظم رهبری را  نگاهی هوشمندانه 
برای افقی روشن همراه با امید آفرینی برای جامعه عنوان کرد و اظهار داشت:بهره گیری 
از تولیدات شرکت های دانش بنیان در حوزه تجهیزات و لوازم مصرفی  درمانی می تواند 
علاوه بر اشتغال آفرینی،مدیریت منابع مالی قابل توجهی را در حوزه درمان فراهم نماید 
و امیدواریم در آینده نزدیک شاهد تولید تجهیزات پیشرفته درمانی و همچنین تولید 

داروهای مورد نیاز بیماران توسط شرکت های دانش بنیان کشور عزیزمان باشیم.
دکتر سید حسین اخوان مدیرکل پارک علم و فناوری استان قم  در این جلسه ابتدا 
ضمن تبیین فلسفه شکل گیری پارک های علم و فناوری در جهان ،ایران و استان قم 
اظهار داشت:پارک های علم و فناوری از طریق سیاستگذاری و تعیین خط مشی مناسب 
بر اساس زیست بوم هر استان  و همچنین شناخت ظرفیت ها ،شرکت های دانش بنیان 
مختلفی را راهبری و حمایت نموده است که در حال حاضر بیش از 28۰ شرکت در استان 
در زمینه های مختلف فعالیت می کنند که برخی از آنها در عرصه بین المللی و ملی در 
حال فعالیت هستند که اشتغال و ارز آوری قابل توجه و ارزشمندی را به همراه داشته است.
مدیر کل پارک علم و فناوری استان قم در ادامه اظهار داشت:اگر هر دستگاهی سهم 
خود را در توسعه و حمایت شرکت های دانش بنیان بر اساس وظایف  تسهیل  نماید 
،شاهد رشد و شکوفایی کشور در عرصه های مختلف اقتصادی ،علمی و فرهنگی خواهیم 
بود که امیدواریم در آینده نزدیک با تعاملات مناسب توسط سازمان تامین اجتماعی و 

پارک های علم و فناوری شاهد تصمیم های ارزشمندی  در این زمینه ها باشیم .
شرکت  جمله  از  بنیان  دانش  های  شرکت  از  محصل  مهدی  سید  دکتر  ادامه  در 
مراکز  و  پزشکان  سازی  آنلاین،برند  مشاوره  و  ویزیت  زمینه  در  که  پرداز  سیستم  فراز 
درمانی،مدیریت نوبت دهی و فراخوان بیمار ،مدیریت ارتباط با بیماران ،نسخه نویسی 

الکترونیک وایجاد پرونده الکترونیک فعالیت می نماید بازدید نمود.
 

سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم  خبرداد:

آغاز پروژه های آرام سازی
 و حذف زوائد بصری 

سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم از آغاز پروژه های آرام سازی و حذف زوائد 
بصری خبر داد و گفت: با توجه به تصویب آیین نامه تبلیغات محیطی و همین طور قوانین 
سخت گیرانه جهت کنترل نصب تابلوهای غیراستاندارد در شهر قم، هرگونه نصب تابلو 
تبلیغات شهری واحدهای تجاری مشمول جریمه و  آیین نامه  غیراستاندارد و خلاف 

عوارض می شود.
پیام جوادیان با اشاره به اهمیت ساماندهی نصب و نظارت بر تابلوهای تجاری در سطح 
شهر به منظور جلوگیری از آلودگی بصری اظهار داشت: امروزه نصب تابلوهای غول پیکر 
بر پیشانی واحدهای صنفی یک امر غیرحرفه ای و به علت شلوغی و تعدد تابلوها آرامش 
بصری شهر را دچار اشکال کرده است. به گفته وی، به جهت تسهیل و بازگرداندن آرامش 
بصری به شهر، تمامی واحدهای تجاری حداکثر یک تابلو طبق آیین نامه تبلیغات شهری 
سازمان زیباسازی شهرداری قم باید بر سر درب صنوف خود داشته باشند تا شهری آرام و 
آرامش بخش داشته باشیم. سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم ادامه داد: با توجه 
به تصویب آیین نامه تبلیغات محیطی و همین طور قوانین سخت گیرانه جهت کنترل نصب 
تابلوهای غیراستاندارد در شهر قم، هرگونه نصب تابلو غیراستاندارد و خلاف آیین نامه 
تبلیغات شهری واحدهای تجاری مشمول جریمه و عوارض می شود. وی خاطرنشان کرد: 
مالکان باید توجه داشته باشند در هنگام تسویه با مستاجران، گواهی عدم خلاف تبلیغات 

محیطی را از سازمان زیباسازی شهرداری قم دریافت کنند.
جوادیان با اشاره به اهمیت ایجاد شهری آرام و با آرامش گفت: شهروندان عزیز قبل 
از نصب تابلو برای اخذ مجوز و اطلاع از قوانین نصب تابلو به سازمان زیباسازی مراجعه 
کنند و اگر طبق آیین نامه تابلوها نصب گردد، تابلوهای معرف کاربری به صورت رایگان و 
بدون عوارض است. لازم به ذکر است پروژه های آرام سازی و حذف زوائد بصری از  بلوار 

خلیج فارس، بلوار بهشتی، بلوار خداکرم و بلوار الغدیر آغازشده است.
 

مدیر منطقه چهار شهرداری قم خبرداد:

اتمام روکش آسفالت بلوار شهیدان محمودنژاد
 مدیر منطقه چهار شهرداری قم از اتمام روکش آسفالت بلوار شهیدان محمودنژاد 

بااعتباری بالغ بر 1۷ میلیارد ریال خبر داد.
علیرضا اقبالیان با اشاره به اتمام روکش آسفالت بلوار شهیدان محمودنژاد اظهار داشت: 
در راستای تسهیل و بهبود عبور و مرور شهری، افزایش ضریب ایمنی سطح منطقه و 
کاهش تصادفات، اقدام به انجام روکش آسفالت در دو مسیر رفت وبرگشت بلوار شهیدان 

محمودنژاد در دستور کار قرار گرفت.
به گفته مدیر منطقه چهار شهرداری قم، طول این پروژه بیش از 65۰ متر و مساحت آن 

13 هزار مترمربع بوده که بااعتباری بالغ بر 1۷ میلیارد ریال روکش آسفالت شده است.
وی خاطرنشان کرد: در سال جاری و با برنامه ریزی های صورت گرفته بیش از 2۰۰ هزار 
مترمربع از شوارع و معابر سطح منطقه آسفالت خواهد شد و امیدواریم با تلاش همه جانبه 

پرسنل شهرداری و همکاری شهروندان محترم، شاهد منطقه ای پویا و ایمن باشیم.

در  باید  گفت:  جامعه  در  عدالت  اجرای  اهمیت  بر  تاکید  با  جمهور  رئیس 
تصمیم سازی ها و تصمیم گیری ها پیوست عدالت وجود داشته باشد و ضرورت دارد 

به شکل مستمر رصد کنیم که در تصمیمات چقدر به عدالت نزدیک شده ایم. 
آیت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی صبح روز دوشنبه در همایش سراسری قوه 
قضائیه با حضور سران قوا، ضمن تبریک هفته قوه قضائیه به مدیران و کارکنان و 
قضات پرتلاش دستگاه قضائی و گرامی داشت یاد شهدای هفتم تیر و شهید مظلوم 
دکتر بهشتی گفت: جریان نفاق با پشتیبانی نظام سلطه تصمیم داشت جبهه 

انقلاب، جریان انقلاب و نمادهای انقلاب را ترور فیزیکی یا ترور شخصیت کند.
آیت الله رئیسی در مورد تخریب های جریان نفاق در سال های ابتدایی انقلاب، 
تصریح کرد: آنها می خواستند جریان انقلاب را به حاشیه برانند و زمینه تسلط دوباره 

نظام سلطه را در این کشور فراهم کنند، اما خداوند انقلاب را بر آنها پیروز کرد.
رئیس جمهور در این باره ادامه داد: در این 4۰ سال در کشور هر حادثه ای اتفاق 
افتاد و هر فتنه ای ایجاد شد، رد پای جریان نفاق در آن دیده می شود. جریان نفاق 
همواره با پشتوانه نظام سلطه سعی کرده شیطنت های خود را ادامه دهد، اما موفق 

نشدند و نخواهند شد.
میراث و راه نورانی شهید بهشتی ادامه خواهد داشت 

دکتر رئیسی با تأکید بر اینکه میراث و راه نورانی شهید بهشتی ادامه خواهد 
داشت، به تلاش های ایشان برای ساختارسازی در نظام اسلامی اشاره کرد و اظهار 
داشت: ما ساختارسازی موجود در نظام اسلامی را از فکر، اندیشه و قلم شهید 

بهشتی و از بزرگان مجلس خبرگان اول داریم و باید قدردان زحمات آنها باشیم.
آیت الله رئیسی با تجلیل از خدمات کارکنان و قضات قوه قضائیه، تصریح کرد: 
بسیاری از کارکنان این قوه بی نام و نشان و خالصانه در نقاط مختلف کشور برای 

امنیت و عدالت تلاش می کنند. 
رئیس جمهور همچنین با تجلیل از زحمات و خدمات حجت الاسلام محسنی 
اژه ای در قوه قضائیه، اظهار داشت: گفتمانی که باید در قوه قضائیه و کلیت نظام 
دنبال شود، حفظ و ارتقای اعتماد اجتماعی است تا امید مردم به نظام و دستگاه 

عدلیه روز به روز بیشتر شود و به دنبال ارتقا و اجرای سند تحول باشیم.
دکتر رئیسی با تأکید بر اینکه جامعه اسلامی بر مبنای عدالت، عقلانیت، معنویت 
و اخلاق پایه ریزی شده است، گفت: قانون عادلانه به دست مجریان عادل اجرا 
می شود. در دین اسلام بعد از توحید هیچ مقوله ای به گستردگی عدالت وجود 

ندارد. عدالت یک امر گسترده و فراگیر در همه حوزه ها است.
اجرای عدالت هیچ سازگاری با فقر، فساد و تبعیض ندارد 

رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود در تشریح و تعریف فساد گفت: هر 
گاه امری از اعتدال خارج شود، تبدیل به فساد می شود و ضد عدالت خواهد شد. 
وظیفه همه در دستگاه های اجرایی، تقنینی و قضائی اجرای عدالت است و در این 

مسیر شناخت حق، گرایش به حق و ایستادگی بر حق بسیار مهم است.
رئیس جمهور افزود: زمان روش ها را تغییر می دهد، اما ارزش ها همواره ثابت 
است. باید بر ارزش ها پافشاری کنیم و بدانیم نیاز جامعه چیست و متناسب با آن 

نقش ایفا کنیم.
دکتر رئیسی با تجلیل از مقام شامخ شهدایی چون شهید بهشتی، شهید قدوسی 
و حاج قاسم سلیمانی، گفت: آنها مصادیق چهره های سیاسی، انقلابی، به  روز و 

کارآمد بودند و حاضر بودند با تمام وجود برای اجرای عدالت ایفای نقش کنند.
آیت الله رئیسی با تأکید بر اینکه اجرای عدالت هیچ سازگاری با فقر، فساد و 

تبعیض ندارد، گفت: اگر عدالت در اقتصاد اجرا شود، شاهد به حاشیه رفتن فقر 
خواهیم بود.

رئیس جمهور با تأکید بر لزوم پیشگیری از وقوع جرم در کشور، گفت: همه 
دستگاهها در کشور در پیشگیری از جرم نقش و مسئولیت دارند. تمام تصمیمات در 
کشور باید در راستای کاهش ناهنجاری ها و رشد هنجارهای فرهنگی و اجتماعی 

باشد.
آیت الله رئیسی با قدردانی از نظرات کارشناسی دیگر قوا، گفت: دولت نظرات 

مجلس و قوه قضائیه را کمک به خود می داند و از آن استقبال می کند. 
رمز موفقیت نظام انسجام قوا تحت زعامت رهبر معظم انقلاب است 

دکتر رئیسی با تأکید بر ضرورت انسجام تمام قوا گفت: رمز موفقیت ما انسجام 
تمام قوا، نیروهای مسلح و همه خدمتگزاران تحت زعامت رهبر معظم انقلاب 
است. در قوای سه گانه تصمیم گرفتیم گرفتار حاشیه ها نشویم و به متن بپردازیم. 
در ادوار گذشته برخی مسئولان و دست اندرکاران درگیر حاشیه ها شدند که موجب  

عقب ماندگی هایی شد، اما تصمیم جدی ما این است که دچار حواشی نشویم.
رئیس جمهور در تشریح متن و تفاوت آن با حاشیه گفت: متن خدمت خالصانه 
و گره گشایی از زندگی مردم و اجرای عدالت اجتماعی و اقتصادی، فارغ از همه 
سلیقه های فردی و سیاسی مطابق آن چیزی که رهبر انقلاب در بیانیه گام دوم 

ترسیم کردند، است.
آیت الله رئیسی ضمن ابراز امیدواری به آینده اقتصادی و فرهنگی کشور، تصریح 
کرد: اگرچه شاهد عقب ماندگی هایی هستیم اما اراده جدی همه ما این است که 
برای پیشرفت و عدالت تلاش کنیم. حق عقب گرد و درجا زدن نداریم؛ کشور یک 

راه بیشتر پیش رو ندارد و آن پیشرفت است.
رئیس جمهور تأکید کرد: تجربه به ما نشان داده است که هر جا مردم مشارکت 
داشتند،آنجا نقطه قوت ما بوده و لذا می خواهیم از مردم برای اجرای کارها کمک 

بگیریم. 
دکتر رئیسی با اشاره به وجود مشکلات و کمبودها در قوه قضائیه، با تأکید بر 
کمک دولت به این قوه، تصریح کرد: با پیشنهاد رئیس قوه قضائیه برای کاهش 

هزینه های دادرسی و دسترسی آسان به عدالت موافق هستیم.

آیت الله رئیسی در همایش سراسری قوه قضائیه:

در قوای سه گانه تصمیم گرفتیم گرفتار حاشیه ها نشویم 
جامعه با اجرای عدالت قوام می یابد

 رئیس ستاد کل نیروهای مسلح عضویت رژیم صهیونیستی در سنتکام و استقرار 
تجهیزات و حضور آن در رزمایش ها را بسترساز ایجاد تهدیداتی برای منطقه عنوان 
کرد و گفت: ما این تهدیدات را برنمی تابیم و مطمئنا در قبال آن عکس العمل نشان 

می دهیم. 
سرلشکر محمد باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در دیدار با ندیم رضا رئیس 
کمیته مشترک روسای ستاد ارتش پاکستان اظهار داشت: بدون تردید در سال های 
اخیر با تلاش فرماندهان و مسئولان دو کشور روابط فی مابین توسعه خوبی یافته و 

این روابط باید توسعه و استمرار یابد.
وی با بیان اینکه ما معتقدیم دو کشور از ظرفیت های قابل توجهی برخوردارند، 
گفت: باید در راستای تقویت همکاری های مشترک بیشتر تلاش کنیم؛ در 5 سال 
گذشته ما تعاملات و رفت آمد های زیادی بین مسئولان نظامی ایران و پاکستان 
را شاهد بوده ایم که این روند باید گسترش یابد و موجب ایجاد امنیت در مرزهای 
دوکشور گردیده و دو کشور در سایه این امنیت و آرامش روابط اقتصادی را مورد تاکید 

قرار دادند.
ایران به توسعه روابط با همسایگان نگاه ویژه ای دارد 

سرلشکر باقری ادامه داد: مسئله امنیت مرزهای ایران و پاکستان از مهمترین 
مسائل بین دو کشور بوده است و بنده در سفری که به پاکستان داشتم به طور  جدی 

پیگیر موضوعات مشترک دو کشور به ویژه در حوزه امنیت مرزی بوده ام.
سردار باقری افزود: رویکرد جمهوری اسلامی ایران به توسعه روابط با همسایگان 

نگاه ویژه ای دارد و این مهم در دولت جدید نیز تقویت شده و رو به توسعه است. 
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح ادامه داد: در سال های اخیر روابط نظامی ایران و 
پاکستان توسعه چشمگیری داشته که این روابط سبب امنیت و اثربخشی در توسعه 

اقتصادی دو کشور شده است.
وی با بیان اینکه منطقه ای که جمهوری اسلامی ایران و پاکستان در آن قرار  دارند 

بسیار مهم و حساس است، گفت: این منطقه از حساسیت فزاینده ای برخوردار است 
به ویژه اینکه رویدادها و تحولات اخیر سبب مداخلات کشورهای فرامنطقه ای شده و 

مشکلاتی در سطح منطقه ایجاد کرده است. 
سرلشکر باقری رژیم صهیونیستی را در راس مداخله گری ها و زمینه ساز بی ثبات 
در منطقه اعلام کرد و گفت این رژیم  با اجرای طرح هایی در صدد ایجاد ارتباط با 

کشورهای منطقه و دست یابی به اهداف مداخله گرانه است. 
وی عضویت رژیم صهیونیستی در سنتکام و استقرار تجهیزات و حضور آن در 
افزود: ما این  و  ایجاد تهدیداتی برای منطقه عنوان کرد  رزمایش ها را بسترساز 

تهدیدات را برنمی تابیم و مطمئنا در قبال آن عکس العمل نشان می دهیم. 
رییس ستاد کل نیروهای مسلح در خصوص مداخلات آمریکا و رژیم صهیونیستی 
در منطقه گفت: تشکیل گروه های تروریستی و تکفیری در منطقه به ویژه در سوریه و 
عراق از دیگر مواردی است که آمریکا و رژیم صهیونیستی در منطقه ایجاد کرده و به آن 

دامن زدند و در ادامه روند سلطه گری تا سقوط این دو کشور پیشرفتند. 
نگران توسعه تروریسم از سمت افغانستان هستیم   

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در ادامه تحلیل مسائل منطقه گفت: جنگ روسیه 
و اوکراین قطعاً بر منطقه و جهان تاثیرگذار خواهد بود و توسعه ناتو به سمت مرزهای 
روسیه و خطری برای امنیت این کشور محسوب می شود که امیدواریم طرفین با 

گفتگو مسائل و مشکلات  را حل و فصل کنند. 
سرلشکر باقری گفت: مسئله افغانستان از تاثیرگذارترین مسائل بین دو کشور ایران 
و پاکستان است. با توجه به شرایط افغانستان مشارکت و مداخله سایر اقوام در ایجاد 

امنیت و ثبات نقش سازنده ای در آینده این کشور خواهد داشت.
وی افزود: ما نگران توسعه تروریسم از سمت افغانستان هستیم  در این خصوص 
برنامه هایی نیز داریم و معتقد هستیم که این مسائل و مشکلات با همکاری کشورهای 

ایران و پاکستان قابل حل خواهد بود. و نیازی به مداخله کشورهای بیگانه نیست.

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح:

 در برابر مداخلات منطقه ای رژیم صهیونیستی عکس العمل نشان می دهیم

 رئیس قوه قضاییه گفت: اگر قوه قضائیه از لحاظ 
عِده و عُده تقویت شود به نفع دولت و مجلس هم 
هست. اگر قوه قضائیه تقویت شود در جهت تحقق 

عدالت و گسترش عدالت موفق تر خواهد بود.
در  ای  اژه  محسنی  غلامحسین  حجت الاسلام   
همایش گرامیداشت روز قوه قضائیه  اظهارداشت: 
خداوند در این عصر انقلاب را به پیروزی رساند در 
حالی که جهان به دو نیروی شرق و غرب تقسیم شده 
بود و کسی فکر نمی کرد یک نهضت دینی بدون اتکا 
به نیروی شرق و غرب محقق شود اما خداوند عنایت 
کرد و به دست بنده صالح و امت دین باور، انقلاب 

عظیمی را علیرغم میل مستکبران به پیروزی رساند.
توانست  باور  دین  امت  با  امام  اینکه  بیان  با  وی 
و  منت گذاشت  بزند گفت: خداوند  رقم  معجزه ای 
مردم را در این راه توفیق داد. با این انقلاب عظیمی 
که در ایران رخ داد، نه تنها کنگره کاخ ستمگران و 

مستکبران فروریخت بلکه دنیا به دنیا هم خیلی نکات 
را ثابت کرد.

محسنی اژه ای ادامه داد: آنچه ما را به پیروزی رساند 
و به جلو خواهد برد در مرحله اول با اتکای به خدا 

است. در مرحله دوم خدمت خالصانه به مردم است .
رئیس قوه قضائیه به تأثیرات مثبت ارائه خدمت به 
مردم اشاره کرد و گفت: اکسیر و چیزی که توطئه های 
دشمن به خصوص توطئه های اخیر را خنثی می کند، 
توجه به گسترش عدالت به خصوص عدالت اجتماعی 

و مقابله با فساد است.
چقدر  مسئولان  بدانند،  مردم  اگر  داد:  ادامه  وی 
آنها و نظام هستند. در قوه  تلاش می کنند، پشت 
قضائیه به عنوان یک طلبه کوچک عرض می کنم با 
تمام توان به کمک قوه مجریه به ریاست یک شخصیت 

انقلابی و دلسوز آمده و در خدمت هستیم.
محسنی اژه ای افزود: اگر دولت در برنامه هایش 

موفق باشد، قوه قضائیه و مجلس هم موفق هستند. 
امروز بار سنگینی بر دوش و عهده دولت است و همه 

باید تلاش کنیم این بار سنگین را با هم برداریم.
رئیس قوه قضائیه خاطرنشان کرد: وظیفه خود می 
دانم تشریک مساعی با مجلس انقلابی داشته باشیم 
تا قوانین متناسب با زمان و خنثی کردن نقشه های 
دشمن به کمک هم تدوین کنیم. وظیفه خود می دانم 
با کمک به همه نیروی های نطامی و امنیتی رفاه مردم 

در این مهم گام بردارم.
محسنی اژه ای به موضوع تقویت قوه قضائیه اشاره 
کرد و گفت: اگر قوه قضائیه از لحاظ عِده و عُده و 
مسائل مختلف نیروی انسانی و اداری تقویت شود به 
نفع دولت و مجلس هم هست. اگر قوه قضائیه تقویت 
شود در جهت تحقق عدالت و گسترش عدالت موفق 
تر خواهد بود. اگر قوه قضائیه تقویت شود، می تواند 

نظارت بر حسن اجرای قوانین را بهتر انجام دهد.

محسنی اژه ای در همایش سراسری دستگاه قضا:

تقویت قوه قضاییه منجر به تحقق بهتر عدالت و گسترش آن می شود

وزیر دادگستری :

قیمت همه کالاها باید به قیمت۳۱ اردیبهشت  برگردد
مبنای  اردیبهشت،   31 تاریخ  در  کالاها  قیمت  گفت:  دادگستری  وزیر 

قیمت گذاری است و همه قیمت ها باید به قیمت های آن زمان برگردد. 
امین حسین رحیمی در یک برنامه تلویزیونی اظهارداشت: پس از آزادسازی 
قیمت ها برای کالاهای اساسی با حذف ارز ترجیحی، برخی اقلام دچار افزایش 
قیمت شدند که البته پیشتر برای آنها قیمت  تعیین شده بود و شامل قیمت های 

پیشینی می شوند و باید به قیمت های قبلی برگردند.
ضوابط  اساس  بر  که  کالاهایی  یکی  هستند؛  گروه  دو  کالاها  افزود:  وی 
قیمت گذاری می شود و کالاهایی مانند فرش دستباف و صنایع دستی که دولت 
دخالتی در قیمت گذاری آنها ندارد و بر اساس عرضه و تقاضا محاسبه می شود و 

دیگری گروه دوم که گروه نظارت پسینی هستند شامل چندین هزار کالاست.
وزیر دادگستری تأکید کرد: قیمت کالاهای گروه دوم باید بر اساس قیمت 31 

اردیبهشت باشد و تولیدکنندگان و واردکنندگان تا 1۰ تیر فرصت دارند تا قیمت 
کالاهای خود را به قیمت 31 اردیبهشت آن کالا که خودشان اعلام کردند، برسانند.

رحیمی با تأکید بر اینکه قیمت ها باید به 31 اردیبهشت برگردد، ادامه داد: 
تولیدکنندگان و واردکنندگان باید قیمت  کالاها را در سامانه 124 ثبت کنند و شناسه 
بگیرند. ممکن است کارخانه یک محصول را در چند نوع تولید کند و به این دلیل 

باید برایی کالا در سامانه شناسه بگیرد.
قیمت 31  تعزیرات حکومتی  بعدی سازمان  اقدامات  مبنای  داد:  ادامه  وی 
اردیبهشت کالاهاست که در سامانه وزارت صمت، سامانه سازمان حمایت و سامانه 
124 ثبت می شود. سامانه 124 بررسی می کند که قیمت ها بر اساس قیمت اعلام 

شده در 31 اردیبهشت باشد.

محبوب  شهبازی*
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۶ راهکار ساده برای مقابله با کم آبی در تابستان

واکنش های  پوست،  از جمله عفونت  باشد،  تاتو می تواند خطراتی داشته 
آلرژیک و جای زخم. خطرات تاتو در صورتی که فرد تاتوکار حرفه ای نباشد یا زخم 
به خوبی ترمیم نشود، بیشتر هم می شوند. علاوه بر این خطرات آیا ممکن است 

تاتو باعث سرطان پوست هم بشود؟
هرچند سال هاست محققان در مورد ارتباط احتمالی تاتو زدن و سرطان پوست 
مطالعه می کنند؛ اما تاکنون هیچ ارتباط مستقیمی بین این دو پیدا نشده است. 
در واقع هیچ گونه شواهد قابل استنادی وجود ندارد که ثابت کند تاتو زدن باعث 
سرطان پوست می شود اما محققان بر این باورند که این دو می توانند با هم 

مصادف شوند.
آیا جوهر تاتو می تواند باعث سرطان شود؟

تاتو زدن به خودی خود باعث سرطان پوست نمی شود؛ اما بعضی از مواد 
موجود در جوهر تاتو ممکن است خطراتی داشته باشند. رنگ های گوناگون 
با رنگدانه ها و رقیق کننده های متعددی ساخته می شوند و بعضی از این مواد 

ممکن است سرطان زا باشند.
بعضی از جوهرهای تاتو حاوی ماده ای به نام azo هستند که در رنگ های 
اتومبیل نیز به کار می روند. جوهر قرمز نیز دهه ها مورد مطالعه بوده و معلوم 
شد ریسک سرطان کبد را در موش هایی که در معرض رنگدانه قرمز azo بودند 

افزایش داده است.
تاتو نیز خطرناک محسوب می شوند. مطالعه ای در سال  جوهرهای سیاه 
2۰16 دریافت 83 درصد از جوهرهای سیاه که مورد آزمایش قرار گرفته بودند، 
 )PAHs( حلقه ای  چند  آروماتیک  هیدروکربن های  نام  به  سرطان زا  ماده ای 

داشتند.
دیگر مواد موجود در رنگدانه ها که می توانند مضر باشند، عبارتند از:
. الکل . باریوم . کادمیوم . مس . سرب . جیوه . مواد معدنی . نیکل

. پلاستیک . رنگ های گیاهی
به طور کلی جوهر تاتو نسبت به دهه های قبل کم ضرر تر شده اما همچنان لازم 

است از تاتوکارتان بپرسید از چه نوع جوهرهایی استفاده می کند، مواد داخلش 
 )FDA( چیست و از کجا آمده. همچنین لازم است بدانید سازمان غذا و دارو

هیچ نوع از جوهرهای تاتو را تائید نکرده و مجاز نمی داند.
آیا تاتو خطرات دیگری هم دارد؟

تاتو زدن می تواند این خطرات را نیز داشته باشد:
واکنش های آلرژیک

تاتو زدن می تواند با واکنش های آلرژیک همراه باشد اما این واکنش ها برخلاف 
یک عفونت پوستی معمولا در اثر جوهری که مورد استفاده قرار گرفته ایجاد 
می شوند. در صورتی که پوست حساس یا سابقه ی آلرژی داشته باشید، احتمال 
اینکه نسبت به تاتو واکنش آلرژیک نشان دهید بیشتر است. علائم واکنش های 

آلرژیک مرتبط با تاتو شامل موارد زیر می شود:
. قرمزی . تورم . کهیر . تاول . خارش

مهم است بدانید هر چند خیلی از واکنش های آلرژیک فورا بعد از تاتو زدن روی 
می دهند اما این احتمال نیز وجود دارد که علائم هفته ها یا حتی سال ها بعد از 

تاتو زدن نیز بروز کنند.
عفونت های پوستی

عفونت های پوستی ممکن است در اثر استفاده از لوازم غیراستریل تاتو، مثلا 
سوزن، ایجاد شوند. اگر از زخم تازه ی تاتو خوب مراقبت نکنید هم ممکن است 

دچار عفونت پوستی شوید.
علائم عفونت پوستی:

. تورم . قرمزی . خارش . ترشح . درد . زخم باز . تب . لرز
احتمالا  پزشک  کنید.  مراجعه  پزشک  به  فورا  باید  دارید  را  علائم  این  اگر 

آنتی بیوتیک تجویز می کند تا عفونت درمان شود.
اسکار

فرایند تاتو زدن، زخمی عمیق در لایه ی میانی پوست ایجاد می کند. اگر این 
زخم خوب التیام پیدا نکند ممکن است رد زخم یا اسکار به جا بماند. عفونت 

پوست، واکنش های آلرژیک و خراشیدن زخم تاتو نیز می تواند احتمال اسکار 
را افزایش دهد.

اگر جای زخم تاتو باقی بماند، برآمدگی هایی از بافت اسکار دیده خواهد شد 
که به آن کلوئید می گویند. ممکن است 3 تا 12 ماه بعد از تاتو، کلوئید ایجاد شود 
که بسته به شدت آن، نیاز به درمان خواهد داشت، مثلا ممکن است لازم شود 

جراحی برای برداشتن کلوئید صورت بگیرد.
بیماری های عفونی

از  از سوزن های استریل استفاده شود. استفاده  باید  تاتو زدن حتما  برای 
سوزن های غیراستریل باعث افزایش ریسک یک سری از بیماری های عفونی 

خواهد شد، مانند:
متی سیلین  به  مقاوم  اورئوس  استافیلوکوک   . ایدز   /  C . HIV هپاتیت   .

)MRSA(
هرچند یک ارتباط قطعی علت و معلولی بین تاتو و سرطان وجود ندارد اما 

هم هپاتیت C و هم HIV / ایدز با افزایش احتمال انواع سرطان ها مرتبط اند.
فرایند تاتو زدن، زخمی عمیق در لایه ی میانی پوست ایجاد می کند. اگر این 
زخم خوب التیام پیدا نکند ممکن است رد زخم یا اسکار به جا بماند. عفونت 
پوست، واکنش های آلرژیک و خراشیدن زخم تاتو نیز می تواند احتمال اسکار 

را افزایش دهد
MRI واکنش با انجام

 MRI هر چند نادر است؛ اما این احتمال وجود دارد که در صورتی که تحت
قرار بگیرید، در ناحیه ی تاتو دچار واکنش های خاص پوستی شوید. در ام آرآی 
از ترکیبی از امواج رادیویی و مغناطیسی برای دیدن اندام ها، استخوان ها و 
دیگر قسمت های بدن استفاده می شود. وقتی پوست تاتو شده در این فرایند 
قرار می گیرد ممکن است دچار التهاب و بثورات قرمز پوستی شوید. احتمال 

سوختگی درجه اول یا دوم پوست نیز وجود دارد.
بنابراین اگر تاتو دارید و قرار است ام آرآی انجام دهید حتما پزشک را در جریان 
بگذارید. ضمنا بهتر است بدانید جوهر قرمز تاتو می تواند واکنش به ام آرآی را 

بیشتر کند.
پنهان کردن سرطان پوست

جوهر تاتو می تواند تغییرات خال ها را از چشم پنهان کند. همچنین جوهر 
تاتو می تواند به بافت های زیرین حرکت کرده و چیزی شبیه انتشار ملانومای 

متاستازیک را ایجاد نماید. 
در صورتی که خال داشته باشید، پاک کردن تاتو با لیزر بسیار دردسرساز خواهد 
بود زیرا لیزر علاوه بر اینکه رنگدانه های داخل تاتو را تخریب می کند، می تواند 

رنگدانه های داخل یک خال را نیز تخریب کرده و ارزیابی خال را سخت کند. 
تاثیر بر تعریق پوست

تاتو می تواند در تعریق پوست اختلال ایجاد کند؛ پوست تاتو شده تقریبا 5۰ 
درصد عرق کمتری تولید می کند. همچنین سدیمی که در عرق پوست تاتو 
شده وجود دارد، دارای غلظت بیشتری است. پوست شما معمولا سدیم و 
الکترولیت هایی را که حین تعریق آزاد می شود دوباره جذب می کند، اما تاتو تا 

حدودی مانع این بازجذب می شود.
شاید واقعا یک تاتوی خیلی کوچک مشکلی نداشته باشد؛ اما تاتوی بزرگ و 
گسترده، خصوصا روی کمر یا دیگر قسمت هایی که غدد تعریق زیادی وجود 
دارد؛ باعث می شود بدنتان برای خنک کردن خودش و حفظ مواد مغذی به 

دردسر بیفتد.

فلوشیپ فوق تخصصی درد ؛ از عوارض تاتو چه می دانید؟

چرا کمردرد می گیریم

فلوشیپ فوق تخصصی درد گفت: کمردرد از شایع ترین شکایاتی است که 
بیماران به خاطر درد آزار دهنده آن به پزشک مراجعه می کنند.

اظهار داشت: از شایع ترین علل کمر درد، آرتروز ستون فقرات و بیرون زدگی 
دیسک های بین مهره ای است.

وی افزود: بسیاری از مردم تنگی کانال نخاعی را بیماری مجزا از بیرون زدگی 
دیسک می دانند اما جالب است بدانید هر عاملی که باعث کم شدن قطر کانال 

نخاعی بشود می تواند منجر به تنگی کانال شود.
آزاد ادامه داد: شایع ترین علت تنگی کانال نخاعی آرتروز یا استئوآرتریت، ستون 
فقرات است که معمولًا در سنین بالای 5۰ سال اتفاق می افتد. از علل دیگر تنگی 
کانال نخاعی، بیرون زدگی دیسک های بین مهره ها و ضخیم شدن لیگامان های 

محافظت کننده ستون فقرات است.
وی گفت: بیرون زدگی دیسک های بین مهره ای )هرنیاسیون دیسک( می تواند 
به نخاع و در پایین ستون فقرات کمری به ریشه های عصبی انتهایی فشار وارد کند 
و منجر به کمر درد و دردهای انتشاری به اندام های تحتانی، پاها، کف پا و انگشتان 
شود. همچنین بیماران با تشخیص بیرون زدگی دیسک می توانند علائم برق 

گرفتگی، سوزن سوزن و کرختی در پاها را داشته باشند.
آزاد افزود: برای کمردرد درمان های مختلفی بر حسب حاد و مزمن بودن علائم 
وجود دارد. درمان اولیه در کمردردهای حاد، استراحت به مدت 48 تا ۷2 ساعت و 

استفاده از داروهای ضد درد ضدالتهابی مثل ژلوفن است.
این فلوشیپ فوق تخصصی درد تاکید کرد: نکته قابل توجه این است که در طول 
دوره حاد کمردرد انجام فیزیوتراپی و امثال آن همچون کایروپراکتیک و آب درمانی 

نه تنها اثر مثبتی ندارد، بلکه موجب تشدید درد خواهد شد.
وی افزود: کمردردی که بیش از سه ماه طول کشیده، مزمن نامیده می شود و 
از این مرحله است که اقدامات بیشتر تشخیصی از جمله ام آر آی ستون فقرات 

کمری و خاجی و نوار عصب و عضله لازم می شود.
آزاد گفت: حال اگر تشخیص بیرون زدگی دیسک در شرح حالی که از بیمار 
می گیریم و معایناتی که انجام می دهیم با ام آر آی کمر بیمار همخوانی داشته 
باشد، اقدامات درمانی مختلفی بسته به شدت علائم بیمار قابل انجام است. 
خبر خوب اینکه بیش از 5۰ درصد دیسک های بین مهره ای با اقدامات حمایتی 
همچون انجام برخی ورزش های تقویت کننده عضلات اطراف ستون فقرات مثل 

ورزش های ویلیامز و فیزیوتراپی بهبود می یابند.
وی ادامه داد: دیسک های باقیمانده که با انجام اقدامات قبلی بهبود نیافته 
اند و کماکان بیمار را آزار می دهند، بر اساس نوع بیرون زدگی دیسک به دو روش 

جراحی باز و جراحی بسته درمان می شوند.
آزاد افزود: بسیاری از بیمارانی که با کمردرد مزمن به پزشک فوق تخصص درد 
مراجعه می کنند تحت اقدامات کمتر تهاجمی و جراحی بسته ستون فقرات بدون 
بیهوشی قرار می گیرند. از جمله این روش ها امروزه استفاده از لیزر دیسک یا همان 
PLDD برای درمان دیسک بیرون زده است که به این صورت است که دیسک 
بیرون زده بیمار در اتاق عمل درد و بدون بیهوشی و با راهنمای تصویربرداری 
همزمان، هدف قرار می گیرد و زمانی که نوک سوزن در هسته دیسک قرار گرفت، 
فیبر لیزر که تا نوک سوزن هدایت شده است از طریق ایجاد گرمای کافی باعث 
تبخیر بخشی از مایع دیسک و کاهش فشار درون دیسک می شود که نهایتاً باعث 
برگشت قسمتی از دیسک بیرون زده به سمت هسته دیسک و برطرف شدن فشار 

بر ریشه های عصبی و بهبود علائم بیمار خواهد شد.
این فلوشیپ فوق تخصصی درد اظهار داشت: توصیه نهایی بنده به مردم، جمله 
مشهور »پیشگیری بهتر از درمان« است و خواهش می کنم تا جایی که می توانند 
از انجام حرکات ناگهانی و چرخشی در ستون فقرات و بلند کردن اجسام سنگین 
خودداری کنند و ورزش هایی مثل شنا که باعث تقویت عضلات ستون مهره ها 

می شود را جدی بگیرند تا کمتر مبتلا به بیرون زدگی دیسک بین مهره ای شوند.
 

یک فوق تخصص گوارش و کبد:

علل بروز اسهال های گوارشی را بشناسید
یک فوق تخصص گوارش و کبد در خصوص علل و روش های پیشگیری از بروز و 

شیوع اسهال های حاد گوارشی توضیحاتی ارایه کرد.
دکتر پژمان علوی نژاد  اظهارداشت :به تازگی شاهد موارد زیاد بروز اسهال حاد 
گوارشی هستیم که به صورت درد شکمی، نفخ شکم، اسهال های گذرا، حالت 
تهوع و استفراغ ظاهر می شوند که این تظاهر شبیه یک عفونت حاد ویروسی یا 

مسمومیت غذایی است.
وی با اشاره به اینکه شیوع این بیماری در فصل گرما و با آلودگی مواد غذایی 
بالا می رود گفت: با مشاهده موارد بروز بیماری در روزها و هفته های گذشته به 
نظر می رسد با یک عفونت ویروسی روبه رو هستیم.نوروویروس و روتاویروس ها در 
فصل گرما شایع می شوند اما تا زمانی که ژنوم ویروس در آزمایشگاه بررسی نشود 
نمی توان به صورت دقیق منشا را به ادامه سیر رو به زوال کرونا یا سایر خانواده های 

ویروسی نسبت داد.
علوی نژاد ادامه داد: موارد بیماری ها نشان می دهد که اسهال های گوارشی 
خود محدود شونده هستند و مورد جدی و یا منجر به مرگ و میر گزارش نشده و 

سیر بیماری در دوره چهار تا هفت روزه برطرف می شود.
این فوق تخصص گوارش و کبد اضافه کرد: افراد بیمار باید در دوره بیماری 
استراحت کافی داشته باشند؛ به بهداشت فردی، آب آشامیدنی و ظروف خود در 

ارتباط با سایران توجه داشته باشند و مایعات به میزان لازم مصرف کنند.
وی افزود: به منظور پیشگیری از این بیماری رعایت بهداشت فردی، رعایت 
فاصله اجتماعی، پرهیز از حضور در مراکز ازدحام جمعیت و استفاده از ماسک 

)برای کرونا و سایر بیماری ها( توصیه می شود.
علوی نژاد گفت: حتما از بهداشت آب نوشیدنی سرد مانند شربت مطمئن شوید 

و به بهداشت مواد غذایی بیشتر دقت کنید.
این فوق تخصص گوارش و کبد ادامه داد: درمان به صورت علامتی و با توجه 
به شرایط فرد انجام می شود و در صورتی که فرد تب بالا، اسهال خونی و استفراغ 
جهنده داشته باشد حتما باید با  نظر پزشک به صورت تخصصی مورد بررسی قرار 

گیرد.
وی توضیح داد: در زمان اسهال شدید باید از محلول او آر اس و سرم استفاده 
شود و البته بهتر است در زمان بیماری از خود درمانی پرهیز و به پزشک مراجعه 

شود.

سلامت

دست هایی که خبر از بیماری می دهند 
و  پزشکان  به  بدن شما هستند حتی  بازگوکننده سلامت کلی  دست ها 
متخصصان مراقبت های بهداشتی آموزش داده می شود که معاینه بیمار را با 

مشاهده دستان وی آغاز کنند.
به  گزارش بهداشت نیوز، آنان به طور معمول، دست راست بیمار را می گیرند 
و با استفاده از هر دو دست خود، آن را به طور کامل معاینه می کنند همچنین 
ممکن است به ناخن ها، استخوان های انگشتان دست یا مچ دست و ظاهر 
پوست وی نگاه کنند تا سلامت فرد را استنباط کنند حتی پزشکان اغلب در 
حین انجام معاینات منظم سلامت نبض بیمار را چک می کنند تا تصوری از 

ضربان قلب داشته باشند.
بر اساس نتایج مطالعه منتشرشده در مجله پزشکی بریتانیا در سال 2۰۰2، 
داده های 19۷ بیمار که برای معاینه یا عمل جراحی در یک مرکز مراقبت های 
بهداشتی در بریتانیا مراجعه کرده بودند، جمع آوری شد. در این تحقیق حدود 

118 زن شرکت کردند که به طور متوسط حدود ۷۰ سال سن داشتند.
محققان دریافتند که دست های 44 درصد از شرکت کنندگان نشانه هایی از 
برخی عادات ناسالم یا سلامت شغلی مانند کار در معادن زغال سنگ یا سیگار 
کشیدن را نشان می دهند. نتایج بیشتر بیان کرد که چگونه دست ها می توانند 

به پزشکان در تشخیص های آگاهانه تر و مناسب تر کمک کنند.
اگر گرفتن اجسام توسط دستان شما ضعیف به نظر برسد، ممکن است 
نشانه ای از پیری یا بدتر شدن سلامتی    باشد. دکتر آن آلبرز، متخصص قلب و 
عروق می گوید: »در طول معاینه فیزیکی بیماران ما قطعا به گرفتن دست افراد 

توجه می کنیم، چون آن را با ضعف مرتبط می دانیم.«
وی افزود که گرفتن ضعیف ممکن است نشان دهنده افزایش خطر مرگ به 

دنبال  بیماری قلبی، به ویژه در گروه سنی مسن باشد.
اگر جوان و چابک هستید، اما در دست هایتان احساس گزگز یا بی حسی 
می کنید، می توان آن را نشانه ای از سندرم تونل کارپال تلقی کرد. این وضعیت 
اغلب مچ دست را به دلیل وضعیت نامناسب خوابیدن یا استفاده بیش از حد 
از صفحه کلید درگیر می کند. از طرف دیگر، بی حسی بازو ها یا انگشتان در 

میانسالی یا افراد مسن ممکن است نشان دهنده نوروپاتی دیابتی باشد.
اگر دست های شما زیاد می لرزد، یک احتمال می تواند بیماری عصبی مانند 
پارکینسون   باشد. در موارد دیگر، لرزش دست ها ممکن است به دلیل اعتیاد به 
الکل، اضطراب، واکنش به برخی داروها، اختلالات روانپزشکی، بیماری کبد 

یا دیستونی رخ دهد.

استاد چشم پزشکی :

نزدیک بینی بهتر است یا دوربینی؟ 
استاد چشم پزشکی گفت: نزدیک بینی درمان راحتی دارد؛ به خصوص برای 
سنین بالا؛ افرادی که نزدیک بین هستند خوبی چنین حالتی این است که 
برای دیدن دور از عینک استفاده می کنند و برای نزدیک  دیدن هیچ مشکی 

ندارند. 
محمود جباروند، رئیس انجمن چشم پزشکی کشور در پاسخ به این پرسش 
که »نزدیک بینی بهتر است یا دوربینی«، اظهار داشت:  نزدیک بینی درمان 
راحتی دارد؛ به خصوص برای سنین بالا افرادی که نزدیک بین هستند خوبی 
چنین حالتی این است که برای دیدن دور از عینک استفاده می کنند و برای 
نزدیک  دیدن هیچ مشکی ندارند؛ یعنی برای دید نزدیک می توانند هیچ  
مشکلی نداشته باشند و بدون عینک در سنین بالا مطالعه کرده و کارهای 

نزدیک را با دقت بالا انجام دهند.
وی اضافه کرد: اما افرادی که دوربین هستند، در سنین جوانی برای دید دور 
و نزدیک نیاز به عینک ندارند؛ البته اگر دوربینی آنها مقداری کم باشد اما اگر 
مقدار دوربینی آنها زیاد باشد هم برای دور و هم نزدیک نیاز به استفاده از عینک 

دارند.
رئیس انجمن چشم پزشکی متذکر شد: درمان جراحی دوربین ها نسبت به 
درمان افراد نزدیک بین موفقیت کمتری دارد؛ در نتیجه بنده ترجیح می دهم 

نزدیک بین باشم تا دوربین.
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مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم خبر داد؛

تحصیل رایگان ۴۳ دانش آموز نخبه 
نیازمند در مدارس نمونه قم

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم گفت: طرح ملی مدارس همدل در 
استان قم اجرا شد و 43 دانش آموز نیازمند مستعد و نخبه در سال تحصیلی گذشته 

تحت حمایت این طرح قرار گرفتند. 
محسن مسعودیان راد روز دوشنبه در آیین تجلیل از مدیران نیکوکار مشارکت کننده 
در طرح ملی مدارس همدل قم در سالن جلسه های کمیته امداد امام )ره( این استان 
افزود: طرح ملی مدارس همدل از سال تحصیلی 14۰۰ - 1399 با همکاری کمیته 
امداد امام )ره( و وزارت آموزش و پرورش در کشور به اجرا گذاشته و در نخستین سال 
این طرح، 16 تَن از دانش آموزان بی بضاعت اما مستعد و نخبه به شکل رایگان در 

مدارس غیرانتفاعی، نمونه دولتی و هیات امنایی استان ثبت نام شدند.
وی با اشاره به ثبت نام 136 تَن با تخفیف از 3۰ درصد تا ۷۰ درصد در این مدارس 
گفت: در نتیجه آمار دانش آموزان بهره مند از این طرح که هدف عمده آن ایجاد عدالت 

آموزشی و تربیتی است، به 152 تَن رسید.
وی در ادامه با اشاره به رشد 2.5 برابری دانش آموزانی که به صورت رایگان از خدمات 
این طرح استفاده کردند بیان داشت: در سال تحصیلی 14۰1 - 14۰۰ نیز از 43 
دانش آموز نیازمند اما به لحاظ درسی، قوی و ممتاز به صورت مجانی در مدارس مذکور 
ثبت نام به عمل آمد. وی افزود: 16 مدرسه غیر دولتی، سه مدرسه هیات امنایی و چهار 

مدرسه نمونه دولتی در این طرح مشارکت داشتند.
مدیرکل کمیته امداد امام قم در بخشی از سخنان خود با تاکید بر اینکه مهمترین 
اولویت طرح ملی مدارس همدل، تحصیل دانش آموزان با استعداد محروم است گفت: 
با موسسه های مختلف تعامل هایی داشتیم، که بتوانیم بستر را برای دانش آموزان و 
خانواده هایی که بیش از بقیه در راستای ارتقای تخصیلی تلاش می کنند، فراهم کنیم.

مسعودیان راد خاطرنشان کرد: کمیته امداد باید خدمات را افزایش و آموزش و پرورش 
نیز هزینه ها و مشکل های موجود را کاهش دهد، و در کنار استفاده از ظرفیت این طرح، 
در تفاهم ها هم مباحث آموزشی، مشارکتی و مواردی که در سرفصل ها گنجانده شده 
مورد توجه قرار گیرد، تا عملا بتوانیم به شکل مشخص و هدفمند در زمینه همکاری 

متقابل گام برداریم.
آیین تجلیل از مدیران نیکوکار شرکت کننده در طرح ملی مدارس همدل به صورت 
ویدیو کنفرانس و با حضور احمد محمودزاده رییس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی 
و معاون توسعه مشارکت های مردمی وزارت آموزش و پرورش و مرتضی بختیاری رئیس 
کمیته امداد امام کشور در شهر مشهد برگزار شد، و مدرسه دخترانه و غیردولتی روشنگر 

شهرک پردیسان قم به نمایندگی از این استان مورد تجلیل قرار گرفت.
از ۷5۰ هزار دانش آموز مددجوی کمیته امداد کشور 13 هزار تَن تحت پوشش این 

طرح قرار دارند.

مدیرکل گمرکات استان قم خبرداد :

افزایش ۱20درصدی صادرات استان قم
مدیرکل گمرکات استان قم گفت: در سه ماهه نخست سال جاری نزدیک به 85 
میلیون دلار کالا از گمرکات این استان صادر شد که این میزان نسبت به مدت مشابه 

سال قبل 12۰ درصد رشد را نشان می دهد. 
اسفندیار دریکوندی اظهارداشت :این میزان صادرات در قالب تعداد 2 هزار و 62 
اظهارنامه و به وزن حدود 11۰ هزار تُن از گمرکات استان قم به کشورهای هدف صادر 
شد که این حجم صادرات از نظر تمام شاخص ها همچون ارزش دلاری، وزنی و تعداد 

اظهارنامه نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد چشمگیری داشته است.
وی افزود: انواع هیدرو کربن، گرانول، مفتول مسی، کفش و صندل، الیاف پلی استر، 
شیر خشک صنعتی، پلی استایرن مقاوم و شمش فولادی از جمله کالاهای صادراتی 
استان طی سه ماهه نخست سال جاری به بازارهای هدف در کشورهای مختلف جهان 

بوده است.
وی ادامه داد: بیشترین حجم کالاهای صادراتی استان در این مدت به بازار کشورهای 
آذربایجان،  پاکستان،  هند،  ترکمنستان، سوریه،  ترکیه،  امارات،   افغانستان،  عراق، 
گرجستان،  ازبکستان و روسیه ارسال شد. دریکوندی گفت:  همچنین در این مدت 
حدود 9۰ میلیون دلار کالا از کشورهای مختلف جهان از طریق گمرکات استان قم وارد 
کشور شد که بیشترین حجم آن را کالاهای اساسی مورد نیاز مردم و مواد و تجهیزات 

مورد استفاده در واحدهای تولیدی تشکیل می دهد.
با اشاره به این که کالاهای وارد شده به گمرکات استان قم بیشتر در تولید  وی 
محصولات نهایی مورد نیاز مردم مورد استفاده قرار می گیرد، بیان داشت: این میزان 

واردات در قالب تعداد ۷۰1 اظهارنامه و به وزن 12 هزار و 426 تُن انجام شد.
و  پرداخت  قاچاق  با  مبارزه  برای  قم  گمرکات  مستمر  اقدام های  به  ادامه  در  وی 
خاطرنشان کرد: در سه ماه نخست سال جاری 139 پرونده مظنون به قاچاق به ارزش 
231 میلیارد ریال در گمرکات استان تشکیل شده و این پرونده ها برای رسیدگی در 

اختیار مراجع ذی صلاح قرار گرفته است.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم: 

۱۱ هزار مستاجر متقاضی تسهیلات 
کمک ودیعه مسکن هستند

 مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: در سال جاری تاکنون حدود 11 هزار 
مستاجر قمی متقاضی بهره مندی از تسهیلات کمک ودیعه مسکن بوده اند که از آنان 

ثبت نام شده است. 
محمد صادقی در خصوص جزییات تسهیلات اعطا شده برای کمک ودیعه مسکن 
در استان افزود: از 12 خردادماه که ثبت نام برای وام کمک ودیعه مسکن آغاز شد تا 
کنون 1۰ هزار و 9۷2 تَن در سطح استان متقاضی بهره مندی از این تسهیلات بوده 

و اقدام به ثبت نام کردند.  
وی با بیان اینکه اعطای این تسهیلات به متقاضیان حائز شرایط در حال انجام است 
اذعان داشت: در مرحله نخست ثبت نام وام ودیعه مسکن که در سال 1399 انجام شد 
به 6 هزار متقاضی و در مرحله دوم در سال 14۰۰ به تعداد چهار هزار و 9۰8 متقاضی 

در سطح استان قم وام کمک ودیعه مسکن پرداخت شده است.  
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم بیان داشت: ثبت نام برای وام کمک ودیعه مسکن 
از طریق سامانه  جامع طرح های حمایتی مسکن وزارت راه و شهرسازی به نشانی 

saman.mrud.ir در بخش ثبت نام تسهیلات کمک ودیعه انجام می شود.  
وی با اشاره به اینکه سقف تسهیلات کمک ودیعه مسکن در مرکز و سایر شهرهای 
استان به ترتیب ۷۰۰ و 4۰۰ میلیون ریال است. وی تاکید کرد: افرادی که متقاضی 
دریافت تسهیلات ودیعه و اجاره مسکن هستند باید دارای اجاره نامه و کد رهگیری 
باشند.   صادقی یادآور شد: نرخ سود تسهیلات ودیعه مسکن 18 درصد و طول دوره 

بازپرداخت پنج سال است.

معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران خبرداد:

 برنامه های مسجد مقدس جمکران
 در سوگ جوادالائمه )ع( 

 معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران برنامه های این مکان مقدس به مناسبت 
سالروز شهادت امام جواد )ع( را اعلام کرد.

حجت الاسلام مهدی حسین آبادی به تشریح برنامه های این هفته مسجد مقدس 
جمکران پرداخت و اظهار کرد: برنامه های این هفته از روز سه شنبه هفته جاری با 
محفل انس با قرآن و عترت پیش از اقامه جماعت مغرب و عشا آغاز و پس از اقامه نماز، 
مراسم قرائت دعای توسل با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین واضحی و مداحی 
حاج مهدی سلحشور برگزار خواهد شد. وی ادامه داد: چهارشنبه مراسم سوگواری 
شب شهادت امام جواد )ع( پس از اقامه نماز مغرب و عشا با سخنرانی حجت الاسلام 
حسین آبادی و مداحی حاج جواد اشعری برگزار می شود. معاون فرهنگی مسجد 
مقدس جمکران از برگزاری مراسم عزاداری در سالروز شهادت امام جواد )ع( خبر داد 
و گفت: این برنامه بعد از اقامه نماز ظهر و عصر با مداحی کربلایی احمد نصرالهی 
با شام شهادت  نیز همزمان  این هفته  برگزار می شود؛ مراسم قرائت دعای کمیل 
جوادالائمه)ع( با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین گنجی و مداحی حاج علی 
حبیب زاده در صحن جامع مهدوی برگزار می شود. حسین آبادی با اشاره به اینکه روز 
جمعه مصادف است با سالروز ازدواج حضرت علی )ع( و حضرت زهرا )س(، بیان کرد: 
مراسم قرائت دعای ندبه با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین الیاسی و مداحی حاج 
ابوذر بی وکافی برگزار می شود. مراسم سالروز این پیوند آسمانی نیز پس از اقامه نماز 

جماعت ظهر و عصر با نوای حاج مسعود زمانی برگزار می شود.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم: 

اصلاح زیرساخت ها در حوزه انرژی 
بهره وری را به دنبال دارد 

زیرساخت های  اصلاح  گفت:  قم  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
اساسی در حوزه انرژی از جمله آب، بهره وری را به دنبال دارد. 

به گزارش  روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قم، جلسه توجیهی 
کمیته های بهره وری منطقه ای کشور با حضور سیدمهدی قریشی معاون توسعه 
مدیریت و برنامه ریزی استانداری و بهروز محمودی معاون سازمان بهرهوری 
کشور و نمایندگان استان های قم، اصفهان، چهارمحال و بختیاری و مرکزی در 

شرکت آب و فاضلاب استان قم برگزار شد.
* چاره ای جز حرکت در مسیر بهره وری نداریم

معاون راهبری بهره وری سازمان بهره وری کشور نیز در این دوره آموزشی، با 
تأکید بر اینکه بخش مهمی از رشد اقتصادی کشور باید از محل بهره وری تأمین 
شود، گفت: قطعاً امروز چاره ای جز این نداریم که موضوع بهره وری را به عنوان 

یک اصل در دستور کار قرار دهیم.
بهروز محمودی با اشاره به آشنا بودن استان ها به مسائل و مشکلات بخش های 
اقتصادی و عدم کارکرد مناسب دستگاه های ملی در مسائل منطقه ای اظهار 
داشت: رویکرد ما در سال جاری این است که استان ها در سیاست گذاری و 
تنظیم برنامه های رشد اقتصادی و بهره وری آن، اختیار عمل بیشتری پیدا کنند.

 اصلاح ساختارها بهره وری را به دنبال دارد
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم نیز در این دوره آموزشی، توجه به 
بهره وری را به عنوان یک اصل به ویژه در حوزه انرژی دانست و گفت: بهره وری در 
حوزه انرژی جزو الزامات و نیازهایی است که باید به صورت جدی به آن پرداخته 

و در این خصوص برنامه ریزی شود.
وی رسیدن به نقطه مطلوب در این حوزه را نیازمند اصلاح زیرساخت ها دانست 
و خاطرنشان کرد: اگر ما زیرساخت های اساسی را نتوانیم بهبود ببخشیم قاعدتاً 

نمی توانیم به نقطه نهایی بهره وری دست یابیم.
مهندس حسن بختیاری شبکه های فرسوده آب و فاضلاب شبکه های را موجب 
کاهش بهره وری و بالارفتن قیمت تمام شده آب عنوان و تأکید کرد: اصلاح 
زیرساخت ها در این زمینه می تواند افزایش بهره وری را به دنبال داشته باشد. وی 
بخشی از بحران بهره وری را ساختارها نادرست در بسیاری از مجموعه ها دانست 
و گفت: اصلاح فرایندها و تغییر رفتارها هم می تواند در موضوع بهره وری اثرگذار 
باشد که در این زمینه برنامه ریزی منسجم و مطالعه شده مهم و ضروری به نظر 

می رسد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم در ادامه با اشاره به برخی از اقدامات 
شرکت آب و فاضلاب استان قم در زمینه بهره وری اظهار داشت: در سال های 
اخیر ما توانستیم سبد کاملی از انرژی های پاک را در مجموعه شرکت آب و 

فاضلاب استان قم ایجاد کنیم.
وی در این زمینه به راه اندازی 2 نیروگاه برقابی، 5 نیروگاه خورشیدی و... اشاره 
کرد و گفت: تولید 29 درصد از انرژی مصرفی شرکت، کمک به کاهش 12 
کیلوگرم انتشار کربن و تأمین 6۰ درصد از هزینه ها انرژی در بخش های مختلف 
شرکت آب و فاضلاب از جمله دستاوردهای استفاده از انرژی های تجدید پذیر 
بوده است. بختیاری در پایان ابراز داشت: امیدوارم بتوانیم با سرمایه گذاری و 
برنامه ریزی در حوزه بهره وری، وظایف سازمانی و رسالتی که در مقابل محیط 

زیست و مردم داریم را به یک نقطه مطلوب و بهینه برسانیم.

مدیرکل انتقال خون استان قم خبرداد:
وجود بیش از ۴0 هزار اهداکننده دراستان قم 
مدیرکل انتقال خون استان قم از افزایش اهداکنندگان خون درقم طی سه 

ماهه نخست سال جاری نسبت به مدت مشابه در سال 14۰۰ خبر داد. 
مرتضی نوریان یکشنبه شب 5 تیرماه در آئین تقدیر از اهداکنندگان مستمر 
از 4۰ هزار اهداکننده در استان  اینکه بیش  به  با اشاره  خون در استان قم 
داریم، اظهار کرد: این اهداکنندگان در سن خودشان بیش ترین اهدای خون 

را داشته اند.
وی با بیان اینکه بالاترین اهدای خون استان قم 125 مرتبه است، عنوان کرد: 
هرساله همزمان با روز اهداکنندگان خون در خردادماه مراسم جشنی را برپا 
می کردیم ولی در سالیان گذشته به دلیل محدودیت های کرونا نتوانستیم این 

تجلیل را بجای آوریم.
مراجعه  هزار  حدود 45  اینکه  به  اشاره  با  قم  استان  خون  انتقال  مدیرکل 
اهداکننده داریم، مطرح کرد: از این تعداد در سال 14۰۰ حدود 3۷ هزار نفر 

توانستند اهدای خون را انجام دهند.
دادند،  انجام  اهدای خون  نفر  نیز 4۰ هزار  در سال 99  اینکه  بیان  با  وی 
خاطرنشان کرد: متاسفانه در سال 14۰۰ شاهد کاهش ۷ درصدی اهداکنندگان 
خون بودیم. نوریان با اشاره به اینکه کرونا تاثیربسیار زیادی در این کاهش آمار 
داشته است، تصریح کرد: اما با اهتمامی که اهداکنندگان مستمر داشته اند 
خوشبختانه در استان قم تاکنون در راستای پاسخ به نیاز مراکز درمانی با مشکل 

مواجه نشده ایم.
وی با بیان اینکه در سه ماهه نخست سال جاری خوشبختانه شاهد افزایش 
ملی  شبکه  به  قم  استان  شد:  یادآور  بوده ایم،  خون  اهداکنندگان  تعداد 
خون رسانی نیز متصل است و هرساله حدود 2۰ درصد از خون های اهدایی را نیز 
به این شبکه ملی می دهد. مدیرکل انتقال خون استان قم با اشاره به اینکه از هر 
واحد خون سه فرآورده خونی می گیریم، بیان کرد: استان هایی مانند هرمزگان 
و سیستان و بلوچستان به دلیل تعداد بالایی بیماران تالاسمی و استان تهران 
بدلیل تعداد بالایی مراجعه کنندگان به بیمارستان ها از سایر استان ها، با کمبود 

فرآورده های خونی مواجه هستند.
وی با بیان اینکه خون یک عضوی از بدن است و اهداکنندگان خون همان 
اهداکنندگان عضو هستند، افزود: خون چه در داخل بدن و چه در خارج از بدن 

تنها 35 روز عمر می کند.
وی با بیان اینکه خون جایگزین مصنوعی ندارد، عنوان کرد: در استان قم 
در هر 9.2 دقیقه در سال 14۰۰ یک واحد خون و فرآورده های خونی در مراکز 

درمانی قم مصرف شده است.

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان امام)ره( استان قم خبرداد:

تامین وسایل سرمایشی نیازمندان
 در پویش نسیم احسان 

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان امام)ره( استان قم از اجرای پویش نسیم احسان 
به منظور توزیع وسایل سرمایشی از جمله کولر و پنکه در مناطق محروم و کم 

برخوردار استان قم میان نیازمندان خبرداد. 
احمد عبدی با اشاره به برنامه های پیش روی ستاد اجرایی فرمان امام)ره( در 
قم اظهار کرد: پویش نسیم احسان به همت بنیاد احسان ستاد اجرایی فرمان 
حضرت امام)ره( هم زمان با آغاز دهه ولایت و با گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان 

اسماعیل صادقی و حمید تقوی فر برگزار می شود.
عبدی اضافه کرد: همزمان با شروع ماه های گرم سال، شاهد آغاز پویش 
نسیم احسان هستیم که در این مرحله وسایل سرمایشی از جمله کولر و پنکه 

در مناطق محروم و کم برخوردار استان قم میان نیازمندان توزیع خواهد شد.
مدیرکل ستاد اجرایی فرمان امام )ره( استان قم افزود: این ستاد در سال های 
گذشته و در ماه های سرد سال پویش دلگرمی احسان که توزیع و اهدای وسایل 
گرمایشی اعم از بخاری بود را در مناطق محروم و کم برخوردار انجام داده است.

وی گفت: نصب، راه اندازی و تعمیر وسایل سرمایشی مردم در مناطق محروم 
نیز توسط گروه های جهادی متخصص با همکاری ستاد اجرایی فرمان امام)ره( 

انجام خواهد شد.
عبدی از آغاز فاز دوم مرحله هشتم توزیع بیش از 2۰۰۰ بسته معیشتی بین 
اقشار محروم و کم برخوردار به عنوان یکی دیگر از برنامه های این ستاد در دهه 

ولایت خبر داد.

 گزارش / سمیه حیدری
 فصل جابه جایی مستاجران فرارسیده و افزایش افسارگسیخته اجاره بها همانند هر 
سال به معضلی لاینحل در حوزه مسکن تبدیل شده است؛ مستاجران از بالا بودن 
نرخ اجاره بها شکایت دارند و موجران نیز با دلخوری، نابسامانی در وضعیت اقتصادی 

را عامل این قیمت های نجومی می دانند.
این روزها التهاب بازار مسکن در همه شهرهای کشور خبرساز شده، استان قم نیز 
از این موضوع مستثنی نبوده و افزایش بی حدوحساب اجاره بها باعث نارضایتی های 

زیادی در این حوزه شده است.
استان قم به دلیل دارا بودن شرایطی از جمله مهاجرپذیر بودن و همچنین استقرار 
با  چند دانشگاه بزرگ در این شهر نسبت به استان های دیگر در حوزه مسکن 

چالش های بیشتری روبه روست.
با توجه به این که حداکثر افزایش قانونی اجاره بها در تهران 25 درصد و سایر شهرها 
2۰ درصد اعلام شده، ولی این میزان در درصد بالایی از معامله های انجام شده در 

بنگاه های معاملات املاک استان قم رعایت نشده است.
کارشناسان مسکن معتقدند قیمت اجاره بها تابع قیمت مسکن است و امسال نیز 

جهش قیمت مسکن دلیل اصلی افزایش بی حدواندازه اجاره بها بوده است.
خبرنگار ایرنا برای کسب اطلاع از جزییاتی درباره میانگین افزایش قیمت اجاره بها 
تحقیقی انجام داده است؛ در این تحقیق منطقه پردیسان به دلیل سکونت اقشار 
کم درآمد و پایین بودن اجاره بها نسبت به سایر مناطق سطح شهر قم انتخاب شده 

است.
بر اساس تحقیق میدانی، 59 معامله ای که در یک ماه گذشته در 14 بنگاه 
معاملاتی املاک در منطقه پردیسان قم ثبت شده، نشان می دهد فقط در یک مورد 
میزان افزایش اجاره بها 25 درصد بوده و در سه مورد این افزایش از 34 تا 5۰ درصد 
بوده است. در این تحقیق مشخص شد، میزان افزایش اجاره بها در 12 مورد از 51 
تا 68 درصد، در 16 مورد از ۷1 تا 1۰۰ درصد و در 26 مورد از 1۰5 درصد تا 4۰۰ 

درصد ثبت شده است.
به گفته کارشناسان،  عدم تولید مسکن در سال های گذشته و انباشت آن از دلایل 
افزایش اجاره بها به شمار می رود؛ در حالی که باید هر سال تعداد مشخصی مسکن 

احداث شود تا پاسخگوی نیاز جامعه باشد.
کارشناسان معتقدند با توجه مشکلات موجود، اجرای طرح نهضت ملی مسکن 
باید سرعت بیشتری بگیرد و تسهیلات قابل قبولی به متقاضیان پرداخت شود؛ از 
سوی دیگر آزادسازی اراضی ملی که بخشی از آن در اختیار موسسات است باید 

هر چه زودتر انجام شود، در غیراینصورت بخش مسکن وارد فاز بحرانی می شود.
در گفت وگو با تعدادی از مالکان و مستاجران که در منطقه پردیسان قم بتازگی 

اقدام به عقد قرارداد کرده اند، وضعیت اجاره بها را بررسی نموده ایم
مستاجران سخت ترین روزهای اجاره نشینی را تحمل می کنند

یکی از مستاجران به خبرنگار ایرنا گفت: متاسفانه اجاره بهای منزل روزبه روز در 
حال افزایش است و ما مستاجران در حال حاضر سخت ترین روزهای اجاره نشینی 

را تحمل می کنیم.
وی افزود: من به عنوان یک معلم، بیش از یک سوم حقوقم صرف پرداخت اجاره بها 
می شود و این در حالی است که اجاره بها در گذشته سهم بسیار کمتری از دریافتی ام 
را داشت؛ اما روزبه روز باید پول بیشتری برای این منظور کنار بگذاریم و مشخص 
نیست این دومینوی افزایش اجاره بها تا کجا می خواهد ادامه پیدا کند؛ این وضعیت 
برای ما اجاره نشین ها مانند برزخی است که در آن گرفتار شده ایم. وی ادامه داد: 
متاسفانه امروز وضعیت به گونه ای شده که هر فرد حتی اگر یک واحد مسکونی 
داشته باشد، سعی می کند تمام هزینه های جاری زندگی خود را از دریافت اجاره 
همان یک واحد تامین کند و در این آشفته بازار مسکن، برخی از صاحب خانه ها نیز 

از آب گل آلود ماهی می گیرند.
وی خاطرنشان کرد: در چنین شرایطی چگونه می توان مدیریت هزینه داشت؟ 
مساله اینجاست که قیمت اقلام خوراکی، پوشاک و دیگر هزینه ها هم زمان چند برابر 
شده و بار بسیار سنگینی بر روی دوش ما مستاجرهاست و متاسفانه مقابل خانواده 

شرمنده هستیم.
یکی از مالکان که آپارتمانش در اجاره یکی از شهروندان است، گفت: هر سال برای 
تمدید قرارداد اجاره سعی بر آن دارم که یک معامله همراه با سود برای دو طرف را 

شاهد باشیم به این معنا که هم مستاجر و هم صاحب خانه راضی باشند.
مالکان باید با قیمت منطقی اجاره بها را افزایش دهند 

حوری دوازده امامی افزود: در سال های گذشته سعی بر افزایش منطقی اجاره بها 
داشتم و بیشتر مواقع به گونه ای افزایش دادیم که مطابق عرف معقول منطقه و یا 
نرخ رسمی اعلام شده از سوی دولت باشد. وی ادامه داد: نظم در پرداخت اجاره بها 
و محافظت مناسب از بنای ساختمان نیز از ملاک هایی است که برای مالکان 

به منظور توافق مناسب تر با مستاجر اهمیت دارد.
وی تاکید کرد: همه هموطن و همشهری هستیم و طبق رسم انسانی و مسلمانی 
باید به یکدیگر رحم و مروت داشته باشیم تا خودمان نیز مشمول رحم و مروت شویم، 
از این رو مالکان باید سعی کنند با قیمت منطقی اجاره بها را افزایش دهند. یکی از 
مستاجران نیز گفت: حدود سه سال در واحدی حدود 9۰ متری سکونت داشتم، 
ولی امسال به یکباره مالک اجاره بها را 65 درصد افزایش داد. وی افزود: با توجه 
به ناتوانی در پرداخت کرایه ناچار هستم برای امسال واحدی کوچک تر اجاره کنم، 
از مسوولان درخواست دارم به قراردادهای مالک و مستاجر نظارت بیشتری داشته 

باشند.
یکی دیگر از مالکان نیز با اشاره به افزایش چشمگیر اجاره بها، گفت: از طرفی 
با این افزایش قیمت آسیب های زیادی به مستاجران وارد می شود، از طرفی دیگر 
نیز اغلب مالکان نیز سرمایه گذاری در مسکن، تنها یا مهمترین وسیله امرار معاش 
آنهاست.  وی تاکید کرد: معتقدم اجاره بها باید به اندازه عرف جامعه افزایش یابد تا 

مالک و مستاجر هیچکدام زیان نبینند.
مستاجر دیگری به خبرنگار ایرنا گفت: با توجه به قیمت های نجومی در منطقه 
پردیسان،  ناچار هستم برای تامین معاش خانواده به منطقه ای پایین تر نقل مکان 

کنم.
وی افزود: افزایش غیرواقعی و غیرمنصفانه اجاره بها مانع پیشرفت مستاجران در 

زندگی شده است و تامین کرایه خانه از دغدغه های همیشگی ما می باشد.
عدم تناسب بین تعداد واحد مسکونی و مستاجران

 از دلایل افزایش اجاره بها
بر اساس مصوبه دولت  نیز گفت:  اتحادیه مشاوران املاک  استان قم  رییس 
اجاره بها باید 2۰ تا 25 درصد افزایش یابد، ولی اکثر مالکان این میزان افزایش را 
قبول ندارند و فقط درصد کمی از آنها به این میزان افزایش قناعت کرده اند. مرتضی 
محمدی افزود: مالکان معتقدند با توجه به تورم موجود در جامعه و همچنین افزایش 

ارزش ملک، به همین میزان باید کرایه واحدهای مسکونی نیز افزایش یابد. وی در 
عین حال اضافه کرد: به تمام مشاوران املاک سطح شهر هشدار داده شده است تا 
از ثبت معاملات خارج از ضوابط و بالای 25 درصد خودداری کنند؛ بازرسان اتحادیه 
مشاوران املاک نظارت ویژه ای بر این امر دارند. وی ادامه داد: ناظران اتحادیه در 
صورت مشاهده تخلف، در مرحله نخست تذکر کتبی می دهند و در مرحله دوم 
مستاجران  کرد:  تاکید  محمدی  می شود.  بسته  مربوطه  املاک  مشاور  سایت 
می توانند در صورت مشاهده تخلف، مراتب را به اتحادیه مشاوران املاک قم اطلاع 

دهند.
وی بیان کرد: بر اساس بازرسی های صورت گرفته ۷۰ درصد مشاوران املاک 
ضوابط مورد نظر را در معاملات رعایت می کنند و 3۰ درصد باقی مانده به دلایلی 
از جمله اصرار مالکان، میزان افزایش اجاره بها بیش از 25 درصد در معاملات را ثبت 
کرده اند. وی با بیان این که وضع مالی مستاجران ضعیف است، ادامه داد: مالکان 
نیز به دلیل تورم موجود در جامعه حق افزایش اجاره بها را دارند، ولی با توجه به 
شناختی که از شهروندان دلسوز داریم، درصد بالایی از آن ها به قیمت های عرف 
جامعه قانع می شوند. محمدی با اشاره به این که ملک در قم کم است و مستاجر زیاد 
است، تصریح کرد: عدم تناسب بین تعداد مالک و مستاجر و ادامه این وضعیت، در 

آینده نزدیک باعث بحرانی شدن اجاره بها خواهد شد.
باید قیمت ها از سایت های تبلیغاتی مانند دیوار و شیپور حذف شود 

به گفته وی، در منطقه پردیسان واسطه گری کاذب زیاد است و تعداد زیادی از 
مشاوران املاک به صورت غیرقانونی فعالیت می کنند، این مسائل از جمله دلایل 

مهم افزایش اجاره بهاست.
وی خاطرنشان کرد: بر اساس گزارش بازرسان اتحادیه املاک برخی واسطه گران 
در منطقه پردیسان حتی تا 3۰ واحد مسکونی را در اختیار دارند و این واحدها خالی 
است؛ بازرسان اتحادیه مشاوران املاک در حال شناسایی این موارد هستند تا با 
جایگزینی مستاجران، قیمت رهن و اجاره به تعادل برسد. رییس اتحادیه مشاوران 
املاک قم سایت های تبلیغاتی و فضای مجازی نیز دلیلی بر این افزایش قیمت 
دانست و گفت: وقتی مردم قیمت های غیرواقعی را در فضای مجازی می بینند، در 
مواجهه با قیمت های کمی پایین تر در مشاوران املاک سریع اقدام به اجاره واحد 
مسکونی می کنند. وی تاکید کرد: معتقدم باید قیمت ها از سایت های تبلیغاتی 

مانند دیوار و شیپور حذف شود.
به گفته وی،  دولت باید به کمک مردم بیاید و بانک ها نیز شرایط ضامن وام ودیعه 

مسکن را تسهیل کنند.
۸۰ هزار واحد مسکونی در استان قم ساخته می شود

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم با اشاره به آخرین اقدامات در راستای تکمیل 
طرح نهضت ملی مسکن، گفت: بر اساس برآورد اولیه 8۰ هزار واحد مسکونی در 
طرح نهضت ملی مسکن در استان قم احداث خواهد شد که برای 4۰ هزار واحد آن 
تاکنون زمین تامین شده است و برای جبران کمبود زمین در شهر قم، اراضی مهلت 

سپری شده تحویلی به نهادها، بازپس گیری می شود.
محمد صادقی در این زمینه افزود: طبق آخرین گزارش از سامانه طرح نهضت 
ملی مسکن 131 هزار متقاضی در سامانه نام نویسی کرده اند که تاکنون 55 هزار 
متقاضی واجد شرایط و از این تعداد 28 هزار متقاضی به بانک معرفی شده اند. 
وی اضافه کرد: بر اساس ابلاغیه وزارت راه و شهرسازی به استان ها، تعداد 63 هزار 
واحد مسکونی در تعهد استان قم بوده است که بنابر مصوبه شورای عالی مسکن، 
ملاک تعداد و سهم هر استان تعداد متقاضیان واجد شرایط خواهد بود. صادقی با 
بیان این که طبق برآورد اولیه حدود 8۰ هزار متقاضی تایید نهایی خواهد شد، تاکید 
کرد: در حال حاضر برای بیش از 4۰ هزار متقاضی زمین تامین شده است و برای 
سایر متقاضیان با کمبود زمین مواجه هستیم که بازپس گیری اراضی حبس شده 
و مهلت سپری شده موسسات موسوم به اراضی هزار هکتاری در اولویت و دستور 
کار این اداره کل است. مدیرکل راه و شهرسازی قم آورده اولیه تمامی متقاضیان را 
بر اساس قانون، 4۰ میلیون اعلام کرد و بیان کرد: در پروژه هایی که کار عمرانی آن 
آغاز شده است آورده اولیه 4۰ میلیون تومان است و برای سایر پروژه ها طی دو مرحله 
2۰ میلیون تومانی خواهد بود. صادقی گفت: مبنای قیمت هر واحد مسکونی بر 
اساس قیمت تمام شده هر مترمربع محاسبه خواهد شد که با توجه به بحث تعدیل 

پیمانکاری این رقم بین هر متر 6.5 تا هفت میلیون تومان پیش بینی می شود.
وی به اعلام آمادگی 32 پیمانکار برای شروع کار ساخت در اراضی مسکن 56۰ 
هکتاری اشاره کرد و افزود: امیدواریم عملیات اجرایی در 56۰ هکتاری تا 2 ماه 

آینده شروع شود.
به گفته دبیر شورای تامین مسکن استان قم برنامه خرید و فروش امتیاز طرح 
نهضت ملی مسکن غیرقانونی است و هر گونه مشکلات حقوقی بر عهده خریدار 

و فروشنده این امتیاز خواهد بود.
صادقی واریز به موقع آورده اولیه را مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: در صورت 
عدم واریز به موقع آورده اولیه در فرجه 15روزه اعلامی، متقاضیان از اولویت خارج 

خواهند شد.
وی در خصوص تسهیلات طرح نهضت ملی مسکن توضیح داد: این تسهیلات 

4۰۰ میلیون تومان 18 درصد و با بازپرداخت 1۷ ساله خواهد بود.
وی درباره مبلغ اقساط ماهیانه این تسهیلات توضیح داد: در حال حاضر مبلغ 
بازپرداخت ماهیانه حدود هفت میلیون تومان است که با توجه به تحویل 18۰ 
واحد مسکونی در تیرماه و صدور دفترچه اقساط برای اعضای آن، با ستاد وزارت 
راه و شهرسازی نامه نگاری و مکاتبه هایی برای  افزایش مهلت بازپرداخت یا تزریق 
یارانه به وام انجام شده است که طبق قانون باید در شورای عالی مسکن کشور 
مورد بحث و بررسی قرار گیرد و در صورت تصویب به استان ها ابلاغ شود. صادقی 
در خصوص آخرین وضعیت متقاضیان و پروژه های سایر شهرهای استان گفت: 
در شهر جعفریه 319 ، در شهر دستجرد 3۰8، در شهر سلفچگان 1۷۷، در شهر 
قنوات 253 و  در شهر کهک ۷85 متقاضی ثبت نام کرده اند که پالایش آن ها در 

دست اقدام است.
وی افزود: هم اکنون عملیات ساخت 1۰۰ واحد در شهر کهک، 6۰ واحد در شهر 
قنوات و 2۰ واحد در شهر جعفریه آغاز شده است و پس از مشخص شدن نفرات 
نهایی در این شهرها و تامین زمین، برای مابقی آن ها واحدهای مسکونی ساخته 
خواهد شد. صادقی با اشاره به ثبت نام 91 هزار متاهل و 33 هزار متقاضی مجرد 
در طرح نهضت ملی مسکن استان اظهار داشت: در حال حاضر اولویت پالایش 
با متقاضیان متاهل و زنان خودسرپرست است و مجردین در مراحل بعد پالایش 
خواهند شد. مدیرکل راه و شهرسازی استان قم در پایان به قانون حمایت از خانواده 
و جوانی جمعیت در حوزه مسکن اشاره کرد و گفت: چنانچه فرزند سوم از تاریخ 24 
آبان 14۰۰ به بعد متولد شده باشد و متقاضی دارای فرم جیم قرمز باشد به عنوان 

مشوق فرم جیم  آن ها سبز خواهد شد.

مستاجران سخت ترین روزهای اجاره نشینی را می گذرانند ؛

بازار نابسامان اجاره !
سقف افزایش قانونی اجاره بها درقم رعایت نمی شود
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رییس انجمن پرورش دهندگان مرغ گوشتی خبرداد:

کاهش ۶ درصدی جوجه ریزی در خردادماه
رییس انجمن پرورش دهندگان مرغ گوشتی گفت: خریدهای شرکت پشتیبانی 
امور دام اگر به منظور جلوگیری از ضرر و زیان تولیدکنندگان باشد ظرف یک هفته 
باید قیمت ها واقعی شوند اما در عمل خریدهای شرکت تاثیر چندانی در بازار ایجاد 

نکرد.
محمد یوسفی با اشاره به متعادل شدن روند تولید و عرضه مرغ در بازار، گفت: 
زیان مرغداران بعد از واقعی شدن قیمت مرغ گوشتی در بازار کمتر شده است و 
بازار به سمت متعادل شدن در حرکت است؛ به عنوان مثال قیمت جوجه یک روزه 

از دانه ای 2 هزار و 5۰۰ تومان به 5 هزار تومان رسید.
وی با بیان اینکه تولیدکنندگان مرغ باهدف کاهش زیان میزان جوجه ریزی را 
تقلیل دادند، تصریح کرد: ماهیانه تولیدکنندگان حدود 12۰ میلیون جوجه ریزی 
می کنند که در این ماه حدود 6 درصد از این حجم کاهش پیدا کرده است. قیمت 
مرغ از کیلویی 4۰ هزار تومان به کیلویی 6۰ هزار تومان رسید و این امکان وجود 

دارد که نرخ آن از کیلویی 6۰ هزار تومان نیز بالاتر برود.
این فعال اقتصادی تاکید کرد: خریدهای شرکت پشتیبانی امور دام اگر به منظور 
جلوگیری از ضرر و زیان تولیدکنندگان باشد ظرف یک هفته باید قیمت ها واقعی 

شوند اما در عمل خریدهای شرکت تاثیر چندانی در بازار ایجاد نکرد.
رییس انجمن پرورش دهندگان مرغ گوشتی با بیان اینکه باید وزارت کشاورزی 
سیاست هایی را دنبال کند که تولیدکنندگان انگیزه تولید را از دست ندهند، افزود: 
دولت باید از سخت گیری هایی که برای کیفیت خریدهایش انجام می دهد بکاهد 
تا از زیان تولیدکنندگان به سرعت جلوگیری کند. کاهش زیان تولیدکنندگان 
باید در اولویت قرار بگیرد که آنها رغبت تولید را از دست ندهند. دخالت شرکت 
پشتیبانی امور دام باید بازار را به تعادل برساند به این معنا که هم تولیدکنندگان ضرر 

نکنند و هم مصرف کنندگان از نرخ ها راضی باشد.
بین تقاضا و عرضهدر بازار تعادل ایجاد نشده است 

به گفته یوسفی؛ حداکثر دوران پرورش مرغ گوشتی 5۰ روز است؛ اگر در این 
مدت ترازنامه کسب و کار آنها منفی باشد بدون تردید در جوجه ریزی بعدی تجدید 

نظر می کند.
این فعال اقتصادی شرایط تامین نهاده برای تولیدکنندگان دام و طیور را مناسب 
ندانست و خاطر نشان کرد: رئیس  جمهور برای بررسی و تامین نهاده ورود مستقیم 
کرده است و دستور داد که هر چه سریع تر به فساد های ایجاد شده در این زمینه 
رسیدگی کنند. در حال حاضر از بحث تامین تا قیمت نهاده در کشور چالش داریم 
و به نظر می رسد سامانه بازارگاه نمی تواند در مدیریت تامین و فروش نهاده موفق 

عمل کند.
وی با اشاره به کاهش قدرت خرید مصرف کنندگان، گفت: توان خرید مرغ 
کیلویی 6۰ هزار تومان برای طیف وسیعی از مردم از بین رفته است. اگر روال 
مصرف عادی بود شرکت پشتیبانی امور دام از بازار خارج می شد این در حالیست 
که ما شاهد حضور این شرکت در بازار هستیم و این مسئله گویا این مهم است که 

بین تقاضا و عرضه تعادل در بازار تعادل ایجاد نشده است.

پرداخت وام اجاره از کی شروع می شود؟
وام ودیعه مسکن که با افزایش سقف مواجه شد و قرار است تا امسال نیز به 
مستاجران پرداخت شود، امروز شیوه نامه پرداخت این وام به بانک ها می رود تا 

پرداخت کمک ودیعه مسکن نیز بزودی عملیاتی شود.
به گزارش ایسنا، وام کمک ودیعه مسکن از سال 1399 وارد شبکه بانکی کشور 
شد و برای امسال نیز بانک ها مکلف به پرداخت این تسهیلات شده اند. البته، 
سقف این تسهیلات برای سال جاری در تهران، مراکز استان ها و شهرهای بالای 
2۰۰ هزار نفر جمعیت و سایر شهرها به ترتیب 1۰۰، ۷۰ و 4۰ میلیون تومان است.
همچنین، دوره بازپرداخت این تسهیلات که اعطای آن از محل منابع بانکی 
موضوع ماده )4( قانون جهش تولید مسکن )در سقف کلی 4۰ هزار میلیارد 
تومان در سال 14۰1( انجام خواهد شد، حداکثر 5 ساله و نرخ سود آن نیز 18 
درصد است. در این بین، با گذشت بیش از یک ماه از تصویب افزایش سقف ودیعه 
مسکن، انتقاداتی مبنی بر اینکه بخشنامه تسهیلات ودیعه مسکن برای اجرا به 
بانک ها ابلاغ نشده است مطرح شد. در این زمینه، اعلام بانک مرکزی حاکی از 
آن است که بخشنامه مربوط به وام ودیعه مسکن در 1۰ خرداد به بانک ها ابلاغ 
شده است و دستورالعمل نحوه معرفی متقاضیان از سوی وزارت راه و شهرسازی 
باید اعلام می شد که این موضوع امروز با حضور معاون مسکن و ساختمان وزارت 
راه و شهرسازی و مدیران مربوطه در بانک مرکزی نهایی شد. همچنین، براساس 
اعلام بانک مرکزی، با شیوه نامه ای که امروز وزارت راه و شهرسازی ارائه کرد و قرار 
شد تا امروز نهایی و به شبکه بانکی ابلاغ شود، پرداخت وام کمک ودیعه مسکن نیز 

به زودی عملیاتی می شود.

رئیس سازمان هواپیمایی اعلام کرد
برخورد با گرانفروشی بلیت پروازهای عتبات

رییس سازمان هواپیمایی کشوری گفت: گرچه پروازهای خارجی مشمول 
قیمت گذاری نیستند اما با افزایش بی رویه قیمت و گرانفروشی بلیت پروازهای 

عتبات برخورد خواهیم کرد.
به گزارش ایسنا، طی روزهای گذشته برخی رسانه ها و مردم در فضای مجازی 
نسبت به افزایش بی رویه و گرانفروشی بلیت پروازهای عتبات عالیات منتشر شد 
و انتقادهای بسیاری در این زمینه مطرح شد. چرا که برخی از ایرلاین ها بلیت 
هواپیما تهران-نجف-تهران را از حدود شش میلیون تومان تا بیش از 1۰ میلیون 

تومان در سایت های مختلف به فروش رساندند.
محمد محمدی بخش –رییس سازمان هواپیمایی کشوری- در گفت وگو با ایسنا 
درباره این موضوع اظهار کرد: گرانفروشی بلیت هواپیما را حتی در مسیرهای 
خارجی تایید نمی کنیم. اما در رصدهایی که انجام دادیم بعضی از نرخ هایی که 

اعلام شده، یافت نشد و اینطور که برخی رسانه ها گفتند، نبود.
وی افزود: البته شاید این نرخ ها مربوط به تورهایی است که شامل قیمت بلیت 

هواپیما و هزینه هتل یا امکانات دیگر باشد.
رییس سازمان هواپیمایی کشوری ادامه داد: مسلما با افزایش قیمت بیش از حد 
قیمت بلیت هواپیما و گرانفروشی آن برخورد می کنیم. همچنین برای پروازهای 
عتبات عالیات به ویژه در ایام اربعین برنامه خاصی داریم و نرخ های مشخصی 

تعیین خواهد شد که آن را اطلاع رسانی می کنیم.

حراست سازمان امور مالیاتی کشور هشدار داد؛

مراقب پیامک های جعلی مالیاتی باشید
مدیرکل دفتر مرکزی حراست سازمان امور مالیاتی کشور در خصوص وقوع 
برخی جرایم در فضای مجازی هشدار داد و از مودیان خواست مراقب پیامک های 

جعلی مالیاتی باشند.
به گزارش  سازمان مالیاتی ایران، کمال رضایی مدیرکل دفتر مرکزی حراست 
سازمان امور مالیاتی کشور اظهار داشت: با توجه به شیوع برخی جرایم در فضای 
مجازی که منجر به سوء استفاده از برخی مودیان و یا سرقت از حساب های 
شخصی ایشان شده، لازم است مودیان در خصوص این گونه اقدامات کلاهبرداران 

و سرقت اینترنتی هوشیار باشند.
فرصت طلب،  افراد  برخی  سوی  از  شده  مشاهده  اخیراً  داشت:  اظهار  وی 
پیامک هایی با مضمون مالیات برای مودیان ارسال شده که پس از آنکه مودی بر 
روی آن کلیک نموده، به صفحه سایت جعلی جهت پرداخت مالیات منتقل شده و 

از طریق این سایت، از حساب بانکی آنها مبالغی سرقت شده است.
مدیرکل دفتر مرکزی حراست سازمان امور مالیاتی کشور در خاتمه تاکید کرد: 
کلیه امور مالیاتی صرفاً از طریق درگاه ملی خدمات الکترونیک سازمان امور 
مالیاتی کشور به آدرس my.tax.gov.ir و یا مراجعه حضوری به ادارات امور مالیاتی 
مربوطه انجام می پذیرد و پیامک های ارسالی سازمان از طریق شماره خاص ارسال 

و تنها جنبه اطلاع رسانی داشته و قابل کلیک کردن نیست.

یک کارشناس اقتصادی گفت: آنهایی که رگ گردنشان در دفاع از افزایش نرخ ارز 
و حذف ارز 42۰۰ متورم می شد؛ چه نمایندگان مجلس و چه کارشناسان دولتی و 
سازمان برنامه، امروز باید نسبت به پیامدهای سیاسی و اجتماعی و تصمیمی که اتخاذ 
کردند، پاسخگو باشند اما متاسفانه افراد نسبت به اعمال تصمیمات غلطی که اتخاذ 

کردند هیچ وقت تنبیه و مواخذه نمی شوند.
حسین راغفر در گفت وگو باایلنا درباره افزایش نرخ تورم و عبور آن از 5۰ درصد در 
در یکسالگی دولت سیزدهم اظهار داشت: نرخ تورمی که به صورت رسمی 52.5 
درصد اعلام شده، بالاترین نرخ تورم  از زمان اشغال ایران توسط قوای خارجی تا به 
امروز بوده  است. اما سوال این است که چرا چنین شتابی در رشد نرخ تورم ایجاد شده 
و نسبت به این روند افزایش نرخ تورم آقایانی که به قول خودشان، طرفدار اقتصاد 

جریان اصلی هستند باید امروز پاسخگو باشند.
در دولت سیزدهم اقتصاد رها شد

وی ادامه داد: همین افراد در محاسبات خود مدعی بودند اگر ارز ترجیحی را 
حذف کنیم حداکثر افزایش ها بین 6 تا ۷ درصد خواهد بود این در حالی است که 
امروز شاهد افزایش 2۰۰ درصد قیمت کالاهای هستیم که قیمت گذاری آنها با ارز 

ترجیحی ارتباط داشت.

این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه در دولت سیزدهم اقتصاد رها شده ، گفت: این 
افزایش نرخ تورم به طور طبیعی ناشی از حذف ارز 42۰۰ تومانی و بی سرو سامانی 
در اقتصاد کشور است و میبینیم که این اقتصاد چگونه متاثر از نفوذ جریان های قدرت 

و ثروت قرار گرفته است.  
راغفر افزود: در این میان شعارهایی را هم مطرح می کنند که نباید قیمت گذاری 
دستوری باشد یا اینکه هیات های نظارت بر اقتصاد برداشته شود اما ما با یک جریان 
فاسد روبه رو هستیم که نتیجه تصمیمات آنها افزایش پی درپی قیمت ها بوده  است. 
افزایش شدید قیمت ها در ماه های گذشته کاملا مشهود بوده، به نحوی که هفته به 
هفته قیمت ها افزایش پیدا کرده، به ویژه قیمت کالاهای اساسی و نیازهای ابتدایی 

اساسی مردم و با افزایش های هفتگی رو به رو هستیم.  
مراقب جریان نفوذ باشیم

این کارشناس اقتصادی تاکید کرد: کسانی که از این شرایط منتفع هستند صدها 
رسانه در اختیار دارند و در واقع رسانه های آنها جوسازی می کنند و حافظ منافع 

گروه های خاص هستند اما در مقابل منافع ملی را شدیدا به خطر می اندازند.
وی با بیان اینکه اتفاقی که امروز شاهد آن هستیم، مساله نفوذ است و می بینیم که 
این جریان نفوذ برای آشوب کشیدن اقتصاد در کشور  و ایجاد نارضایتی چه اقداماتی 

انجام می دهند، گفت: تردید نداشته باشید که بخشی از این اقدامات اقتصادی 
تعمدی است و با سه عامل طمع، جهل و نفوذ رو به رو هستیم که هر سه عامل در این 

بروز وضعیت اثرگذار هستند .
راغفر ادامه داد: با توجه به تحولاتی که اخیرا درباره جریان نفوذ در حوزه سیاسی 
مطرح شده ، معتقدم باید متوجه برنامه هایی که عده ای برای ایجاد آشوب در جامعه 
دنبال می کنند باشیم و قطعا نقش نفوذ منجر به بحران اقتصادی و اجتماعی کنونی 
در جامعه شده  است و تصورم این است که وقوع مستمر این مسائل و بحران ها اتفاقی 
نیست اما از سوی دیگر باید توجه داشته باشیم که ناتوانی قوا در کنترل در بازارها و 

قیمت ها نقش تعیین کننده در افزایش نرخ تورم کنونی داشته و دارد.
این کارشناس اقتصادی افزود: گروه هایی هستند که منافع شان حکم می کند 
که قیمت ها افزایش پیدا کنند. همین آقایان مدعی اقتصاد بازار آزاد هستند اما 
از طرف دیگر، دستمزد را سرکوب می کردند و در عین حال از بازار آزاد هم صبحت 
می کنند. این تناقض  ها در این حد نمی تواند ساده لوحانه باشد و باید سهم نفوذ در 

این سیاست ها را جستجو کرد.
وی تاکید کرد: متاسفانه برخی از این افراد در نظام تصمیم گیری های کشور نقش 
داشته و  سعی دارند با برچسب زدن، این هشدارها نادیده گرفته شود. این جریان 
بیش از هر زمان دیگری خود را نشان می دهد که البته بهترین ابزار برای سرکوب 

اعتماد عمومی هستند و منجر به آسیب زدن رابطه مردم و حاکمیت می شوند.  
راغفر با بیان اینکه این آقایان مدعی بودند که نرخ تورم با حذف ارز ترجیحی 
حداکثر روی 4 قلم حداکثر تا 6 درصد خواهد بود اما همان ابتدای اقدام به حذف 
ارز ترجیحی برخی از کالاها تا 2۰۰ درصد افزایش قیمت داشتند، گفت: بنابراین 
این افزایش قیمت ها پس از حذف یارانه 42۰۰ تومانی نشان می دهد برخلاف ادعای 

مسئولان و برخی از افراد،  این یارانه کار می کرد و اثرگذار بود.  
وی ادامه داد: آنهایی که رگ گردن شان در دفاع از افزایش نرخ ارز و حذف ارز 42۰۰  
متورم می شد؛ چه نمایندگان مجلس و چه کارشناسان دولتی و سازمان برنامه، امروز 
باید نسبت به  پیامدهای سیاسی و اجتماعی و تصمیمی که اتخاذ کردند، پاسخگو 
باشند اما متاسفانه افراد نسبت به اعمال تصمیمات غلطی که اتخاذ کردند هیچ وقت 
تنبیه و مواخذه نمی شوند.   این کارشناس اقتصادی اظهار داشت: سوال این است که 
چرا مسئولان و سیاست گذاران که تا این اندازه خام هستند و نسبت به این تصمیمات 
ساه اندیشانه تصمیم گرفتند و در به وجود آمدن بحران کشور سهمیم شده اند از این رو  

دولت، مجلس و حتی شورای نگهبان باید به مردم پاسخگو باشند.
راغفر گفت: معمولا دولت هم تعیین کننده نبوده بلکه توجیه کننده شرایط کنونی 
است و آنهایی که مروج این رهاسازی حوزه های اقتصادی کشور هستند در واقع 
کارگزاران گروه های قدرت و ثروت هستند و رسانه های متعددی در اختیار دارند و 
نفوذ آنها تا جایی است که مسئولان را احاطه کرده و  اطلاعات غیر واقعی به مسئولان 

می دهند.

کارشناس اقتصادی:

افزایش 2۰۰ درصدی قیمت ها نشان داد ارز ترجیحی اثرگذار بود

نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: برخی الزامات برای کنترل بازار، سختگیرانه و تکرار دور باطل است، اگر هماهنگی بین دولت و 
دستگاه های مختلف وجود داشته باشد، ضمن کنترل بازار زمینه تامین مالی و عملیاتی طرح ها فراهم می شود.

»محمد خدابخشی« درباره ثبات اقتصادی و توجه به هم گرایی و هم افزایی بین دستگاه های دولتی افزود: برای اتخاذ برخی تصمیمات در دستگاه های 
دولتی باید هماهنگی و هم افزایی بین دستگاه ها وجود داشته باشد که خوشبختانه اراده  برای هماهنگ شدن وجود دارد اما باید این هماهنگی بین وزارت 

خانه ها هم دیده شود.
وی ادامه داد: به عنوان مثال، وزارت صمت در مورد برخی کالاها از قبیل؛ انواع لاستیک کامیون و سواری به قصد استفاده از آنچه در داخل کشور تولید 
شده، صادرات را منع می کند. بنابراین، آنچه تولید شده وارد بازار داخل شده و از طرف دیگر به دلیل عدم برابری بین عرضه و تقاضا در بازار، قیمت این کالا 
افزایش می یابد. خدابخشی گفت: متاسفانه طرح های توسعه ای که به منظور سرمایه گذاری تعریف شده، به دلیل کسری که برای نرخ بازگشت سرمایه که 
متاثر از قیمت فروش است، محقق نمی شود. برای برخی طرح ها چندین هزار میلیارد تومان سرمایه لازم است تا محصولات بعد از اجرای طرح وارد بازار 
شود. نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس عنوان کرد: اگر مبنای ارزیابی بانک ها برای طرح های اجرایی، قیمت های دستوری باشد، در تامین 
مالی دچار چالش خواهند شد. زیرا در تعیین قیمت های دستوری عواملی چون مواد اولیه، نیروی کار، قیمت فروش در بازار آزاد و قیمت فروش دستوری و 
مابه التفاوت آن و مقایسه آن با بازار کشورهای همسایه دخیل هستند. وی ادامه داد: اگر با این رویکرد به طرح ها نگاه شود، باید متوقف شوند و همین توقف، 
منجر به عدم تعادل بیشتر و آسیب زدن به عرضه و تقاضا می شود. خدابخشی با اشاره به اینکه گاهی برخی الزامات برای کنترل بازار سختگیرانه و تکرار دور 

باطل است، افزود: اگر هماهنگی بین دولت و دستگاه های مختلف وجود داشته باشد، هم بازار کنترل شده و هم طرح ها تامین مالی و عملیاتی می شوند.
نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: ایجاد هماهنگی با بانک ها و متقاعد کردن آنها سخت است و اگر بانک ها برای انجام فعالیت ها و 
هماهنگی ها توجیه نباشند، کلیه طرح های توسعه ای در کشور متوقف و پیامدهای بسیار منفی برای کشور دارد. وی خاطرنشان کرد: توقف طرح های 
توسعه ای در کشور منجر به افزایش قیمت ها و قاچاق برخی کالاهای تولید شده می شود. بنابراین، دولت نیازمند استفاده از افراد متخصص، توانمند، تجربه 
فنی بالا و کارآزموده برای انجام تصمیم گیری های درست در شرایط بحرانی است. خدابخشی در پایان گفت: از طرف دیگر وزارت صمت و سیستم بانکی 

نیز باید از طریق بانک مرکزی با یکدیگر هماهنگ شوند تا فعالیت های اقتصادی به روند توسعه ای خود ادامه دهد.

رئیس بنیاد ملی گندمکاران با اشاره به افزایش 32 درصدی خرید تضمینی گندم نسبت به مدت 
مشابه سال گذشته، از تاخیر دولت در پرداخت مطالبات گندمکاران انتقاد کرد.

علیقلی ایمانی با اشاره به اینکه تاکنون بیش از 3.۷ میلیون تن گندم از کشاورزان خریداری شده 
است، گفت: این رقم نسبت به مدت مشابه سال قبل حدود 32 درصد افزایش داشته است.

وی اضافه کرد: نکته مهم در این زمینه تأخیر در پرداخت مطالبات کشاورزان است به طوری که 
در بسیاری از استان ها میزان پرداخت ها حدود 1۰، 15 الی 2۰ درصد بوده که بسیار رقم پایینی 

است.
ایمانی تصریح کرد: در بسیاری از استان ها حدود 2۰ تا 25 درصد از زمان خرید گندم گذشته اما 

هنوز مطالبات تسویه نشده است.
وی با بیان اینکه کشاورزان از این مساله به شدت ناراحت هستند، گفت: انتقاد کشاورزان از بنیاد 
ملی است که آنها را تشویق کرده گندم خود را تحویل دولت بدهند چرا که الان چک های این 
کشاورزان برگشت خورده، بانک ها، کمباین داران و کامیون داران آنها را تحت فشار گذاشته اند و 

مسئولان به خوبی در جریان این مسائل هستند.
ایمانی ادامه داد: مسئولان وزارت جهاد کشاورزی در ابتدای فصل برداشت گفته بودند که 

پرداخت مطالبات 48 ساعته خواهد بود اما متأسفانه به این وعده عمل نشده است.
با بیان اینکه کشاورزان برای کشت های بعدی خود نیاز به نقدینگی دارند، گفت: این  وی 
نقدینگی باید از محل فروش گندم تولیدکنندگان تأمین می شده که این اتفاق نیفتاده و منجر 

می شود که کشت های بعدی کشاورزان به تعویق بیفتد و تولید ملی از این مساله آسیب می بیند.
ایمانی از دولت خواست که تسویه مطالبات کشاورزان به موقع انجام شود.

نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس اعلام کرد:

برخی الزامات برای کنترل بازار سختگیرانه و تکرار دور باطل است
رئیس بنیاد ملی گندمکاران خبرداد:

افزایش ۳2 درصدی خرید تضمینی گندم

آگهی تحدید حدود الصاقی
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که درآن احداث بنا شده پلاک 55/31/1۷1۷ اصلی واقع در بخش 3 ثبت جعفر آباد اراضی شهرستان جعفرآباد که بنام آقای علی اصغر پاکدامن فرزند غلام رضا میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم حضور 
متقاضی اولیه بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده باستناد ماده 8 آئین نامه از قانون الحاقی موادی به قانون ساماندهی وحمایت از تولید وعرضه مسکن)صدور اسناد مالکیت واقع در محدوده 
روستاهای بالای 2۰ خانوار وشهرهای زیر 25 هزار نفر جمعیت( تحدید حدود پلاک مذکور در روز چهار شنبه مورخ 14۰1/5/5 ساعت 9/3۰ صبح در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا به مالکین مجاور و یا نماینده قانونی آنها 
اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده 2۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده 

واحده مصوب ۷3/2/25 معترض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ )م الف 154۰۰(
تاریخ انتشار آگهی: سه شنبه ۱4۰۱/۰4/۰۷
محمد رضا خدایاری
رئیس ثبت اسناد شهرستان جعفرآباد

-------------------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره 1938/64/281 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم اراضی علی آباد کهنه خارج دروازه معصومه)2۰متری مطهری کوچه 4۰ پلاک 56(که بنام معصومه دلاور فرزند فرامرز 
قم میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم حضور مالک ویا نماینده قانونی تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده 13 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به 
تقاضای مالک مذکور به شماره وارده 31/8249-14۰1/3/2 تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز دوشنبه مورخ 14۰1/۰5/1۰ ساعت 8/5 الی 12/5 صبح در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین ومجاورین یا وکیل ویا نماینده 
قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین ومجاورین طبق ماده 2۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. 

ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب ۷3/2/25 معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ن
 )م الف ۱۵۳9۵(
تاریخ انتشار آگهی:سه شنبه ۱4۰۱/۰4/۰۷
عباس پور حسنی -رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

-------------------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره 253۰/53/295 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم )آدرس:3۰ متری کیوانفر،بین کوی 24 و26 فروشگاه بسیج(که بنام دولت جمهوری اسلامی سپاه علی ابن ابی طالب 
میباشد در جریان ثبت است که به علت اشتباه در آگهی های قبلی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده 13 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به 
شماره وارده 2/82۷8-14۰1/4/1 تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز سه شنبه 14۰1/۰5/11 ساعت 8/3۰ الی 12/3۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین ومجاورین یا وکیل ویا نماینده قانونی می رساند که در 
روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین ومجاورین طبق ماده 2۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده 

واحده مصوب ۷3/2/25 معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ن
 )م الف ۱۵۳9۸(
تاریخ انتشار آگهی: سه شنبه ۱4۰۱/۰4/۰۷
عباس پور حسنی -رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

-------------------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره 2548/۷3 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم اراضی کمیدان معروف به پانمکی)ده متری امیرالمومنین کوچه 31 پلاک 6(که بنام بتول صفر حسنی فرزند حسن میباشد در 
جریان ثبت است که به علت عدم مراجعه مالک تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده 13 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک به وارده 2/۷963-
14۰1/3/3۰ تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز سه شنبه مورخ 14۰1/۰5/11 ساعت 8/3۰ الی 12/3۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین ومجاورین یا وکیل ویا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر 
در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین ومجاورین طبق ماده 2۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب 

۷3/2/25 معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ن
 )م الف ۱۵۳99(
تاریخ انتشار آگهی: سه شنبه ۱4۰۱/۰4/۰۷
عباس پور حسنی -رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

-------------------------------------------------------
مفقودی پروانه اشتغال

پروانه بهره برداری کلینیک ترک اعتیاد مهاجر و پروانه مسئول فنی اینجانب دکتر مهدی رنجبر شیرازی کد ملی: ۰۰46۷2۷3۰2به شماره نظام پزشکی 6۷12۷ مفقود شده است که اعتبار آن درتاریخ14۰۰/11/2۰ به پایان رسیده است و از درجه اعتبار ساقط 
می باشد.



سه شنبه-7 تیر ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 65528
ورزشی

ایمان / گفت و گو / رضا ملکی 

محله صفائیه قم در 5۰ سال گذشته از محله های قدیمی و با کلاس قم 
محسوب میشد که پسر دوست داشتنی ما نیز تولد خود را در این محله جشن 
گرفت ،پدرش حسین که از زحمت کشان شغل شریف مسگری بود نام فرزند 

برومندش را علی نهاد.
جنب وجوش دوران کودکی و پا به توپ شدن درآسفالت و زمینهای خاکی 
خیلی زود از او یک بازیکن خوب و شایسته در بدنه فوتبال آموزشگاه ها معرفی 
نمود مسیر تحصیلی او مدرسه های رضائی،ادیب،حافظ،صدر،حکیم نظامی تا 

پایان رسیدن به مرحله دیپلم بود.
مربیان  برد  بسیار  های  بهره  هافبک  ازوجوداودرپست  آموزشگاهها  فوتبال 
شایسته اش با نامهای مرحوم طاهریان،خلیفی،زاهدی،خانی،چراغچی حق 
بزرگی بر گردن او در شکوفایی ورزش اش داشتند. مسیری که علی در تیم های 
باشگاهی قم پیمود ابتدا با تیم عقاب طلائی آغاز گردید سپس تیم خیام با مربی 
خوبی چون عباس وحید نیا او را در خود جای داد و تیم های پرسپولیس،خیام 
عبدی پور،جاوید،بیت المقدس،شاهین،سهیل،صنعت نفت تیم هائی بودند 
که علی آنسته فوتبالش را از آنجا آغاز و بیش از سی سال با عزت و افتخار به 
پایان رساند. اوج شکوفائی علی عضویت در تیمهای منتخب قم و بسیج بود که 
درمسابقات لیگ کشوری فوتبال ایران به عنوان مهره کلیدی در خط هافبک 
برای فوتبال قم درخشان ظاهر شد. علی می گوید :مربیان بسیاری برای من 
زحمت کشیدند که دستشان را می بوسم او از مرحوم حسین آزاده ،تجویدیان 
ابوالفضل صولتی ،عباس وحید نیا،استاد کاظم  و نریمان یاد نموده سپس 
فتحی،خلیفی،چراغچی،مرحوم ابراهیم عراقیان ،استاد محمد رضا اسماعیلی 
،استاد رضا دستکش ،استاد احمد ارجمند را نفراتی یاد نمود که در تیمهای 

مختلف افتخار شاگردی آنها را داشته است.
حضورعاشقانه ۵۰ ماهه در جنگ

علی با شروع جنگ تحمیلی ابتدا خدمت سربازی خود را در جبهه های نبرد 
حق علیه باطل گذراند سپس به عنوان استاد آموزش در پادگان خیبر قم فعال 
مهران،فار،شلمچه،والفجر،کربلای 1تا9  دلیرانه  عملیات  در  حضور  با  و  شد 
حضوری عاشقانه در جبهه دانست و افتخار 3۰ درصد جانبازی نیز به عنوان 

نماد افتخار روزهای جنگ به نام وی ثبت و حک گردیده است. علی 24 سال 
عضو فعال بسیج میباشد و هم اکنون به عنوان مسئول امور ایثارگران در اداره کل 

ورزش و جوانان استان قم افتخار خدمت به ایثارگران جانباز رادارد .
29 سال بعنوان کارمند نمونه و فداکار اداره کل  ورزش و جوانان استان قم  در 

خدمت به ورزش شهر میباشد و رسیدن به مرز بازنشستگی هنوز او را قبراق و 
سرحال در میادین نشان میدهد .

صحبتهای پایانی مرد جبهه و جنگ
علی آنسته در تمامی صحنه های مربوط به حاشیه های ورزش بعنوان یک فرد 

فعال و زحمتکش دیده میشود در غم وشادی قهرمانان همیشه یک پای برگزاری 
شایسته مراسم هست .

در امور مربوط به شهدا همیشه پیشقدم بوده و در درگذشت بزرگان ورزش 
همواره او بوده که در برگزاری با شکوه و شایسته مراسم حرف اول را زده است .

در عیادتهای مختلف از ورزشکاران و یاری رساندن به آنها و کمکهای بسیار مالی 
به خانواده محرومان نیز علی ید طولانی دارد .

وی در حال حاضر مشغول تحصیل بوده و برای رسیدن به مدرک فوق لیسانس 
علوم سیاسی تلاش می کند او می گوید:از اینکه به یاد ما بودید بسیار سپاسگزارم 
و از قول من بنویسید تمامی تلاشهای 4۰ ساله من در مسیر ورزش وبخشی که 
در جبهه و جنگ گذشت خدمت به مردم و رضای خداوند متعال بود و پروردگار 
بزرگم را شاکرم که اکنون با داشتن دو فرزند برومند و تحصیل کرده دین خود را 

به جامعه ادا کرده ام .
سجاد هم اکنون مسئول تحصیل در رشته فوق لیسانس حقوق بوده و حسین 
نیز که از فوتبالیستهای خوب گذشته بود هم اکنون با اخذ دکترای مدیریت 

ورزش صاحب افتخار گردیده است.
همچنین همسرعزیزم اکرم سادات حسینی خو که از مربیان تیر وکمان بوده 
و لیسانس حسابداری دارد او نیز در سالها تلاش در کنار من و هم دوشی و 
همراهی من در مسیر سخت ورزش و کار حق بزرگی بر گردن من دارد که در 

همینجا از زحمات 3۰ ساله اش تشکر میکنم .
آنسته می گوید آقا بنویسید از مجموع 6۰9۰ شهید بزرگوار استان قم 32۰ 
نفر این عزیزان از خانواده ورزشی هستند که با افتخار درطول سالها خدمت 
سعی کرده ایم به شکل باشکوهی از خانواده های این عزیزان تجلیل بعمل 

آوریم .
وی در پایان یاد و خاطره مرحوم دکتر حسین عبداللهی مدیر مسئول روزنامه 
ایمان  گرامی داشت و گفت : حسین عزیز مردم دار بود و دغدغه رفع مشکلات  
آنها را داشت و درمسیر ورزش نیز همواره درصدد کمک به پیشرفت  و توسعه 
ورزش قم بود. همچنین برخود لازم می دانم از رویکرد روزنامه ایمان در توجه به 
کهن کسوتان   که عمر خود را صرف اعتلای ورزش قم نموده اند تقدیر و تشکر 
نمایم و برای ورزشکاران  و قهرمانان برومند شهر کریمه اهل بیت)س(آرزوی 

توفیق و سرافرازی نمود.

گفت و گوی » ایمان« باکهن کسوت فوتبال قم؛

علی آنسته ؛جانبازی فداکار و فوتبالیستی شایسته

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

1- رأی شماره 14۰۰6۰33۰۰۰2۰19566 مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰2۰۰1635 مربوط به تقاضای آقای علی سلطانی هویدا فرزند 
عین اله درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت8۰مترمربع باستثناء ثمنیه اعیانی پلاک شماره فرعی از 1۷41 اصلی واقع در 

قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 19۰363 و19۰364 مورخ 1398/4/18 دفترخانه 12 قم )م الف13916(
2- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰2۷35 مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰2۰۰2131 مربوط به تقاضای خانم مدینه معبودی زگلوجه فرزند 
حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت59/32 مترمربع پلاک شماره 1/4۰ فرعی از23۰2 اصلی واقع در قم بخش 2 

حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از اروجعلی عزیزی صفحه 29۷ دفتر 242 )م الف13952(
3- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰2۷11 مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰2۰۰1825 مربوط به تقاضای آقای عبدالعلی بختیاری پور فرزند 
علی اوسط درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 43/4۰ مترمربع پلاک شماره 2۰1 فرعی از1934 اصلی واقع در قم بخش 

2حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 8۰83 مورخ 1392/12/28 دفترخانه 96 قم و موروثی)م الف13955(
4- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰2685 مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰2۰۰229۷ مربوط به تقاضای آقای ابوالفضل مسرتی فرزند 
اسمعیل درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت142/5۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از 2282/1 اصلی واقع در قم بخش 2 

حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 285۰4 مورخ 1399/9/1 دفترخانه ۷3 قم )م الف1395۷(
5- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰2688 مربوط به پرونده کلاسه 139911443۰۰۰2۰۰28۷8 مربوط به تقاضای آقای سیف اله هفته خانک فرزند 
یداله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 12۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از1۷55 اصلی واقع در قم بخش 2حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 8۰۰38 مورخ 1369/12/23 دفترخانه 3 قم )م الف1396۰(
6- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰2۷21 مربوط به پرونده کلاسه 139811443۰۰۰2۰۰14۰۰ مربوط به تقاضای خانم ربابه اسدی فرزند نصراله 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 11۰/۰4 مترمربع پلاک شماره فرعی از23۰5/2 اصلی واقع در قم بخش 2حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از محمدحسین ضیائی بیگدلی صفحه298 دفتر ۷6 )م الف13961(
۷- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰2۷۰1 مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰2۰۰2344 مربوط به تقاضای خانم فاطمه امیری فرزند نصرت اله 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 143 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 23۰2 اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 233 دفتر425 )م الف139۷8(
8- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰3۰16 مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰2۰۰2154 مربوط به تقاضای آقای رضا شاه قلعه بزچلوئی فرزند 
رجب علی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 5۰/55 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 23۰2 اصلی واقع در قم بخش 

حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از ربابه ابراهیمی ثبت دفتر الکترونیک8۰1۰-139۷)م الف139۷9(
9- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰299۷ مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰2۰۰2141 مربوط به تقاضای آقای صدراله فهیمی فرزند شعبانعلی 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷4 مترمربع پلاک شماره فرعی از 22۷6 اصلی واقع در قم بخش 2حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اسد رازقی صفحه 356 دفتر 5۷1 )م الف1398۰(
1۰- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰3۰39 مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰2۰۰2۰۰3 مربوط به تقاضای آقای حسن هاشمی حسام آبادی 
فرزند علی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 49 مترمربع پلاک شماره فرعی از 18۷6 اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 88259 مورخ 14۰۰/1۰/13 دفترخانه 28 قم )م الف13981(
11- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰3291 مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰2۰۰2251 مربوط به تقاضای آقای حسن قاسمی فرزند مهدی 
درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت115/5۰مترمربع پلاک شماره فرعی از 24۷9/2/24 اصلی واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از عباس آقایی صفحه 248 دفتر 139)م الف13996(
12- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰3141 مربوط به پرونده کلاسه 139911443۰۰۰2۰۰2۰95 مربوط به تقاضای آقای عیسی رازگردانی شراهی 

فرزند صفر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۷6 مترمربع پلاک شماره فرعی از2۰91 اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از انسی رضویان ورثه سید محمد رضویان )م الف13999(

13- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰3943 مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰2۰۰1614 مربوط به تقاضای خانم زینب خوش سیما فرزند 
رحیم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 68 مترمربع پلاک شماره فرعی از2169/22 اصلی واقع در قم بخش 2حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از اسد دفتری صفحه 521 دفتر 114)م الف14۰۰۰(
14- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰38۷4 مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰2۰۰22۰9 مربوط به تقاضای آقای احمدرضا محمود آبادی 
فرزند غلامرضا درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت63 مترمربع پلاک شماره 148فرعی از 2596 اصلی واقع در قم بخش 
2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از علی لطفی وقنبرعلی لطفی طی سند قطعی شماره 1۰53۷3 مورخ 13۷6/11/8 

دفترخانه 3 قم )م الف14۰۰2(
15- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰2۰85 مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰2۰۰2۰69 مربوط به تقاضای خانم هاجر قرمز چشمه فرزند 
حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۷/۰5 مترمربع پلاک شماره فرعی از23۰3 اصلی واقع در قم بخش 2حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از علی شعبانی ازمیر صفحه 28۰ دفتر 435)م الف14۰۰3(
16- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰3569 مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰2۰۰1۷۷6 مربوط به تقاضای آقای مصطفی بداغی فرزند محمد 
درقسمتی ازسه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 18۰/6۷ مترمربع پلاک شماره فرعی از2334اصلی واقع در قم 

بخش 2حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از فاطمه بیگدلی صفحه139 الی 151 دفتر2۰۷ )م الف14۰۰5(
1۷- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰35۷۰ مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰2۰۰1۷۷۷ مربوط به تقاضای آقای مسعود بداغی فرزند محمد 
درقسمتی ازسه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 18۰/6۷ مترمربع پلاک شماره فرعی از2334اصلی واقع در قم 

بخش 2حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از فاطمه بیگدلی صفحه139 الی 151 دفتر2۰۷ )م الف14۰۰6(
18- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰34۰3 مربوط به پرونده کلاسه 139911443۰۰۰2۰۰261۰ مربوط به تقاضای آقای علی چراغی محمود فرزند 
قربانعلی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 162/9۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از 21۷4 اصلی واقع در قم بخش2 

حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 44442 مورخ 14۰1/3/1۰ دفترخانه 54 قم )م الف14۰۰۷(
19- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰3319 مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰2۰۰2281 مربوط به تقاضای آقای غلامعلی مرادی راهوار فرزند 
برجعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از 1964 اصلی واقع در قم بخش 2حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از شمس اله فریس آبادی وعبدالحسین عیوضی صفحه 34۰ و33۷ دفتر 383 )م الف14۰۰8(
2۰- رأی شماره 14۰16۰33۰۰۰2۰۰34۰8 مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰2۰۰1۷45 مربوط به تقاضای آقای سید عباس حسن نصراله ئی 
فرزند سید حسین درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 18 مترمربع پلاک شماره فرعی از 249۷ اصلی واقع در قم بخش 2 

حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سعید کارگر صفحه 191 دفتر4۷4 )م الف14۰۰9(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد 

بود. 
)ایمان و یادگار امروز(
نوبت اول: ۱4۰۱/۰4/۰۷
نوبت دوم: ۱4۰۱/۰4/۲۲
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند.
1- رای شماره 14۰16۰33۰۰۰1۰۰۰۷43مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰1۰۰۰641مربوط 
به تقاضای آقای اصغر کفاش زاده فرزند علی در یکدانگ ونیم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ششدانگ 185/1۰ مترمربع پلاک شماره 6 فرعی از 11۰93 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم 1-سهم الارث متقاضی از مالکیت علی کفاش زاده خریداری به موجب سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر 2۰5 صفحه 33۷ واقرار نامه شماره 63354 مورخ 14۰1/۰2/12 دفترخانه 29 قم 
2-مبایعه نامه عادی خریداری از حسن یزدی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 48 صفحه 53 نسبت به 

5/1۰ مترمربع)م الف 13912(
2- رای شماره 14۰16۰33۰۰۰1۰۰۰۷41مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰1۰۰۰639مربوط 
به تقاضای خانم اکرم سیدزاده قمی فرزند محمد در یکدانگ ونیم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ششدانگ 185/1۰ مترمربع پلاک شماره 6 فرعی از 11۰93 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم 1- سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 2۰5 صفحه 33۷ و2-مبایعه نامه عادی 
خریداری از حسن یزدی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 48 صفحه 53 نسبت به 5/1۰ مترمربع)م 

الف 13913(
3- رای شماره 14۰16۰33۰۰۰1۰۰۰۷4۰مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰1۰۰۰638مربوط 
به تقاضای آقای اکبر کفاش زاده فرزند علی در یکدانگ ونیم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ششدانگ 185/1۰ مترمربع پلاک شماره 6 فرعی از 11۰93 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم 1-سهم الارث متقاضی از مالکیت علی کفاش زاده خریداری به موجب سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر 2۰5 صفحه 33۷ واقرار نامه شماره 63354 مورخ 14۰1/۰2/12 دفترخانه 29 قم 
2-مبایعه نامه عادی خریداری از حسن یزدی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 48 صفحه 53 نسبت به 

5/1۰ مترمربع)م الف 13914(
4-رای شماره 14۰16۰33۰۰۰1۰۰۰۷42مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰1۰۰۰64۰مربوط 
به تقاضای آقای احمد کفاش زاده فرزند علی در یکدانگ ونیم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ششدانگ 185/1۰ مترمربع پلاک شماره 6 فرعی از 11۰93 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم 1-سهم الارث متقاضی از مالکیت علی کفاش زاده خریداری به موجب سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر 2۰5 صفحه 33۷ واقرار نامه شماره 63354 مورخ 14۰1/۰2/12 دفترخانه 29 قم 
2-مبایعه نامه عادی خریداری از حسن یزدی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 48 صفحه 53 نسبت به 

5/1۰ مترمربع)م الف 13915(
5- رای شماره 14۰16۰33۰۰۰1۰۰۰442 مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰1۰۰۰65۷مربوط 
به تقاضای آقای امیر کرمانی راد فرزند ابراهیم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷9/15 مترمربع 

پلاک شماره 245 فرعی از 1 اصلی واقع در قم بخش چهار حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع 
الواسطه از سید مجید راوند احدی از ورثه سید نصراله راوند خریداری به موجب سند رسمی شماره 1۰836 

مورخ 1353/۰2/21 دفترخانه 2۰ قم )م الف 1391۷(
6- رای شماره 14۰16۰33۰۰۰1۰۰1682 مربوط به پرونده کلاسه 14۰111443۰۰۰1۰۰۰۰92مربوط 
به تقاضای آقای سید حسن سید زاده قمی فرزند سید جعفر در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ششدانگ 18۷/۷۰ مترمربع پلاک شماره 11231 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 25262 مورخ 14۰۰/12/11 دفترخانه 86 قم )م الف 13953(
۷- رای شماره 14۰16۰33۰۰۰1۰۰1683مربوط به پرونده کلاسه 14۰111443۰۰۰1۰۰۰۰93مربوط 
به تقاضای آقای رضا شبانی فرزند علی در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ 18۷/۷۰ مترمربع پلاک شماره 11231 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 

قم سند رسمی شماره 25262 مورخ 14۰۰/12/11 دفترخانه 86 قم )م الف 13954(
8- رای شماره 14۰16۰33۰۰۰1۰۰1991مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰1۰۰1۷99مربوط 
به تقاضای خانم افسانه اسدی کبوترآبادی فرزند علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 125/۷۰ 
مترمربع پلاک شماره 11۰ فرعی از 1۰829 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

رسمی شماره 98۷1 مورخ 14۰۰/۰9/13 دفترخانه ۷6 قم )م الف 13956(
9- رای شماره 14۰16۰33۰۰۰1۰۰1522مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰1۰۰1861مربوط 
به تقاضای آقای سید روح اله موسوی فرزند سید علی درسه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ششدانگ 165/5مترمربع شماره 1۰828 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 

قم سند رسمی شماره3932 مورخ 1386/۰5/1۰ دفترخانه 52 قم)م الف 13958(
کلاسه  پرونده  به  14۰16۰33۰۰۰1۰۰1521مربوط  شماره  رای   -1۰
14۰۰11443۰۰۰1۰۰186۰مربوط به تقاضای آقای سید علی موسوی فرزند جلال درسه دانگ مشاع 
از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 165/5مترمربع شماره 1۰828 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره3932 مورخ 1386/۰5/1۰ دفترخانه 52 قم)م 

الف 13959(
کلاسه  پرونده  به  14۰16۰33۰۰۰1۰۰1913مربوط  شماره  رای   -11
139911443۰۰۰1۰۰2۰39مربوط به تقاضای آقای سید جواد نیکوکلام مظفر فرزند سید عباس در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 161/12 مترمربع پلاک شماره 
باقیمانده11134 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره 
در دفتر 462 صفحه 34۰ خریداری به موجب سند رسمی شماره 25843 مورخ 14۰۰/۰9/11 دفترخانه 

۷4 قم)م الف 13994(
کلاسه  پرونده  به  14۰16۰33۰۰۰1۰۰1914مربوط  شماره  رای   -12
14۰۰11443۰۰۰1۰۰14۰۷مربوط به تقاضای خانم معصومه خاموشی فرزند علی در سه دانگ مشاع 

از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 161/12 مترمربع پلاک شماره باقیمانده11134 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 462 صفحه 
34۰ خریداری به موجب سند رسمی شماره 1481۰6 مورخ 1383/۰۷/۰6 دفترخانه 2۰ قم)م الف 

)13995
کلاسه  پرونده  به  14۰16۰33۰۰۰1۰۰225۰مربوط  شماره  رای   -13
14۰۰11443۰۰۰1۰۰1263مربوط به تقاضای آقای صدراله سعادتمندان فرزند حسین در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 129/۷4 مترمربع پلاک شماره باقیمانده 366۰ فرعی از 44 اصلی واقع در قم 

بخش چهار حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت صادره در دفتر 44 صفحه 448 )م الف 1399۷(
کلاسه  پرونده  به  14۰16۰33۰۰۰1۰۰2249مربوط  شماره  رای   -14
14۰۰11443۰۰۰1۰۰1261مربوط به تقاضای آقای صدراله سعادتمندان فرزند حسین در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 148/۰6 مترمربع پلاک شماره باقیمانده 366۰ فرعی از 44 اصلی واقع در قم 

بخش چهار حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت صادره در دفتر 44 صفحه 448 )م الف 13998(
15- رای شماره 14۰16۰33۰۰۰1۰۰2321 مربوط به پرونده کلاسه 14۰۰11443۰۰۰1۰۰1553مربوط 
به تقاضای شرکت حامد گستر پویای درخشان در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 9۰ مترمربع پلاک 
شماره 11۰39 اصلی واقع در قم بخش چهار حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 
از صندوق ذخیره علوی مالکیت مشاعی صادره در دفاتر 23۰ و381 و239 صفحات 453 و5۰1 و593 

خریداری به موجب سند 16994 مورخ 1391/۰۷/۰9 دفترخانه 112 قم )م الف 14۰۰1(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰16۰33۰۰۰1۰۰23۷3 شماره  رای   -16
14۰۰11443۰۰۰1۰۰1۰31مربوط به تقاضای آقای احسان محمد ساقی فرزند ابوالفضل در ششدانگ 
یک باب تجاری به مساحت 28 مترمربع پلاک شماره 2۷ فرعی از 11۰38 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از صندوق ذخیره علوی مالکیت مشاعی صادره در دفتر 

68 صفحه 463 خریداری به موجب سند 56۷۷5 مورخ 1365/۰9/29 دفترخانه 6 قم )م الف 14۰۰4(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و یادگار امروز(
نوبت اول: ۱4۰۱/۰4/۰۷
نوبت دوم: ۱4۰۱/۰4/۲۲
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
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امورخارجه کشورمان گفت: هیچ مذاکره  وزارت  سخنگوی 
مستقیمی با آمریکا انجام نخواهد شد، مذاکرات به صورت غیر 

مستقیم و با تسهیل گری اتحادیه اروپا انجام خواهد شد. 
سعید خطیب زاده روز دوشنبه در آخرین نشست خبری خود به 
عنوان سخنگوی وزارت امورخارجه به سوالات خبرنگاران داخلی 

و خارجی پاسخ داد.
آمادگی عربستان برای مذاکرات دیپلماتیک با ایران

واسطه گری  و  ایران  به  الکاظمی  مورد سفر  در  خطیب زاده 
برای مذاکرات ایران و عربستان اظهار داشت: طرف عربستانی 
آمادگی این را دارد که در سطح دیپلماتیک در بغداد مذاکرات را 

ادامه دهد.
وی همچنین در پاسخ به سوالی در مورد سفر بن سلمان به 
اردن، مصر و ترکیه اظهار داشت: تا امروز تمرکز ما بر پیاده سازی 
توافقات درباره حج بوده است. آنچه دیدیم همین عمل طرف 
مقابل به تعهداتش و توافقات در قبال حجاج ما بوده است. این 

برای ما از همه مهمتر بوده است.
سخنگوی وزارت امور خارجه در مورد مکان و زمان مذاکرات  
گفت: زمان و مکان مذاکرات قطعی نیست، اما انشالا در همین 
هفته مذاکرات انجام خواهد شد و در یکی از کشورهای منطقه 

خواهد بود.
سخنگوی وزارت خارجه در مورد سفر بورل به ایران  گفت: آقای 
بورل در تماس هایی که بعد از چند هفته اخیر، تلاش جدی 
انجام دادند که این مذاکرات ادامه پیدا کند. ما از نقش تسهیل 
گری اروپا استقبال می کنیم و ایشان پیشنهاد دادند به تهران 
بیایند و گفت و گوهای مفصلی انجام شد.وزیر خارجه کشورمان 
و بورل گفت و گوی یک ساعت خصوصی هم داشتند. آمریکا 
تعهد داده به برجام و قطعنامه 2231 عمل و انتفاع اقتصادی 

ایران را تضمین می کند
وی ادامه داد: اینکه در محتوا و در شکل و موضوع توافقاتی 
شده است آن را تایید می کنم، مهمترین موضوعات مذاکرات این 
بود که آمریکا تعهد داده به برجام و قطعنامه 2231 عمل و انتفاع 

اقتصادی ایران را تضمین می کند.
این دیپلمات ارشد کشورمان همچنین در پاسخ به سوالی در 
مورد سفر روز گذشته مصطفی الکاظمی نخست وزیر عراق به 
تهران گفت: سفر آقای الکاظمی به تهران از پیش برنامه ریزی 
شده بود و در این سفر مقامات دو کشور در ارتباط با موضوعات 
دو جانبه و تحولات منطقه رایزنی و گفت و گو کردند. از جمله در 
مورد نقش مثبت و سازنده ای که بغداد در ماه های گذشته در 

مورد روابط ایران و عربستان ایفا کردند.
وی ادامه داد: در این دیدار در خصوص مراودات مردمی و رفت 
و آمد شهروندان دو کشور هم رایزنی شد. روابط ایران و عراق به 

عنوان دو کشور همسایه چندلایه و راهبردی است و سفر صورت 
گرفته متعاقب سفری است که چندی پیش آقای فواد حسین 

وزیر خارجه عراق به ایران داشت.
خطیب زاده تاکید کرد: یکی دیگر از ابعاد این سفر بررسی 
نقشی است که عراق در گفت و گوهای ایران و  عربستان ایفا می 
کند. تاکنون 5 دور گفت و گو بین تهران و ریاض در بغداد برگزار 
شده و ما در همین چارچوب از نقش عراق در این زمینه تقدیر 
می کنیم.آقای الکاظمی در سفر روز گذشته خود به تهران نکاتی 
را از طرف ریاض به ما منتقل کردند و بر اساس آنچه که شنیدیدم 
طرف عربستانی این آمادگی را دارد که در سطح دیپلماتیک 
مذاکرات بین دو کشور ارتقاء پیدا کند. به زودی این مذاکرات در 
بغداد در سطح دیپلماتیک برگزار می شود و تاریخ آن معلوم می 
شود. وی افزود: از قبل توافقاتی بود که مقدمات سفر هیات های 
فنی دو کشور ایران و عربستان برای بازدید از سفارتخانه های 
دو کشور فراهم شود که ان شاء الله همه آنها طی روزهای آتی 

پیگیری و انجام می شود.
 مذاکرات را با فرض عدم اعتماد قطعی به آمریکا جلو بردیم

خطیب زاده تصریح کرد:  اما اینکه آمریکایی ها از میراث ترامپ 
عبور می کنند باید منتظر باشیم و ببینیم امیدواریم پیام های بورل 
در عمل هم اجرایی شود.با قاطعیت و جدیت مذاکرات را با فرض 

عدم اعتماد قطعی به آمریکا جلو بردیم.
مذاکرات آتی هسته ای نیست/مذاکرات درمورد رفع تحریم ها 

است
وی در مورد مذاکرات وین گفت: ما آنچه که در مذاکرات آتی 
در  و  نیست  هسته ای  ابعاد  خصوص  در  داد،  خواهیم  انجام 
خصوص این چند موضوع باقی در رفع تحریم هاست. آقای دکتر 
امیر عبداللهیان هم اشاره کردند که آقای بورل در نقش تسهیل 
توافقات  به  تحریم ها است  رفع  گری هست،مذاکرات درمورد 
وین چیزی افزوده و کاسته نخواهد شد، مذاکرات به صورت غیر 

مستقیم و در مورد موضوعات اختلافی است.
توپ در زمین واشنگتن است

وی تاکید کرد: توپ در زمین واشنگتن است اگر با پاسخ بیایند 
توافق انجام خواهد شد.

سخنگوی وزارت امور خارجه در مورد شرکت ایران در اجلاس 
تولید جهانی همه در حوزه  بریکس گفت: حدود 4۰ درصد 
بریکس تعریف می شود و حرکت جدیدی برخلاف جی هفت بود 
. ایران در خواست عضویت خود را ارسال کرد و بر همان اساس از 

رییس جمهور دعوت کردند و اقدام رو به جلو بود.
وی افزود: موضوعات داخلی عراق, مرتبط یه خود عراق است، 
ما همواره خواستار وحدت و هم اندیشی طیف های مختلف 

عراق هستیم و امیدواریم تنش ها کاهش پیدا کند.

امروز  گفت:من  استریت  وال  گزارش  مورد  در  زاده  خطیب 
گزارش وال استریت ژورنال را دیدم به نظر می رسد این گزارش 
تکراری بود و به نظر می رسد که برخی از رسانه ها هر چند وقت 
یک بار این گونه گزارش ها را باز نشر می کنند تا حافظه رسانه 
ها در ایران را مورد بررسی قرار دهند و خوشبختانه رسانه های ما 

متوجه این مساله هستند.
وی تاکید کرد: آمریکا و رژیم اشغالگر قدس تلاش می کند تا 
ناامنی را در منطقه نهادینه کنند و این یک موضوع آشکار است 
که ایران سنگرگاه ثبات در منطقه است و قطعا اجازه نمی دهند 
کسانی که کشورهای منطقه را تهدید می کنند و جنگ و ناامنی 

ایجاد کرده اند به اهداف خود برسند.
سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص روابط ایران و مصر 
گفت: ایران و مصر دو کشور تاریخ ساز هستند و هرگونه تسهیل 
بین دو کشور به نفع مردم و جهان اسلام و منطقه است و قطعا 

ایران از پیشرفت روابط استقبال می کند.
موضوع دیپلمات زندانی ایران در مذاکرات با بورل مطرح 

شد
خطیب زاده اظهار داشت: موضوعات دیگری هم در مذاکرات 
به  مربوط  مسائل  از  غیر  نشست  این  شد،در  مطرح  بورل  با 
مذاکرات و احیای برجام در ارتباط با موضوعات کنسولی نیز 
صحبت کردیم به خصوص وضعیت اتباع ما در کشورهای مختلف 
اروپایی و وضعیت برخی زندانیان ایرانی به ویژه دیپلمات ما که 
با نقض بدیهی ترین قوانین بین المللی در زندان به سر می برند. 
البته باید مذاکرات و گفت وگوها در مورد مسائل کنسولی را ادامه 

دهیم.
وی افزود: تا همه چیز توافق نشود هیچ چیز توافق نمی شود. 
آنچه که ایران انجام داده است همه برگشت پذیر است به شرطی 

که طرف مقابل به تعهداتش عمل کند.
سخنگوی وزارت امور خارجه در مورد چگونگی روند مذاکرات 
وین گفت: آنچه که الان اتفاق می افتاد ادامه وین است و در مورد 
چند نکته اختلاف است و مسایلی که بین ایران و آمریکا وجود 

دارد و بعد از آخرین دور مذاکرات وین باقی مانده است.
ترکیه گفت:  به  امیر عبداللهیان  زاده در مورد سفر  خطیب 
گفتگوی  محورهای  از  عراق  و  سوریه  در  تحولات  بررسی 
امیرعبداللهیان با مقامات ترکیه خواهد بود.هیچ وقت عملیات 

نظامی به صلح منجر نشده است.
هیچ مذاکره مستقیمی با آمریکا انجام نخواهد شد

وی در پاسخ به سوال خبرنگار سیاست خارجی ایرنا در مورد 
مذاکرات مبنی بر اینکه بورل اعلام کرده است مذاکرات بین 
آیا  آمریکا خواهد بود،  و  اروپا  اتحادیه  ایران، هماهنگ کننده 
این مذاکرات مستقیم خواهد بود، اظهار داشت: هیچ مذاکره 

مستقیمی با آمریکا انجام نخواهد شد، مذاکرات به صورت غیر 
مستقیم و با تسهیل گری اتحادیه اروپا انجام خواهد شد.

وی تاکید کرد: در تعیین محل مذاکرات مهمترین چیز راحتی 
طرف های مختلف و آمادگی میزبان است و یک موضوع کاملا 
به  دهیم  انجام  می خواهیم  ما  آنچه  است.  لجستیکی  عادی 
عنوان گفت وگوهای آتی موضوع رفع تحریمی است ولذا نباید 
در خصوص این موضوعات این قدر نشانه گذاری کرد و این 
مذاکرات می تواند در هر کشوری انجام شود. فرض این که میزبان 
روابط مناسبی با همه طرف ها داشته باشد و از لحاظ لجستیکی 

راحتی داشته باشد.
خطیب زاده در پاسخ به سوالی در مورد با سخنرانی روز جمعه 
بریکس یک  بریکس پلاس گفت:  در نشست  رئیس جمهور 
سازوکار ابتکاری است که دارای ابعاد مختلف است 3۰ درصد 
تولید ناخالص جهان و 4۰ درصد جمعیت جهان در این حوزه 
تعریف می شود. وزیر خارجه ایران درخواست عضویت ایران را 
در این نشست ارائه کرده و روز جمعه نیز آقای رئیس جمهور در 

نشست بریکس پلاس به صورت مجازی سخنرانی کرده است.
وی همچنین در پاسخ به سوالی در مورد پشتوانه مذاکرات در 
مورد احیای برجام گفت: یک ملت پشتیبان این مذاکرات و تیم 
مذاکره کننده هستند اجماع ملی در مورد مذاکرات وجود دارد و 
امیدواریم که بتوانیم در این مذاکرات منافع ایران و ملت ایران را 
محقق کنیم. وی در مورد خبرهایی در مورد آزادی نفتکش توقیف 

شده حامل نفت ایران در یونان و همچنین دو نفتکش یونانی 
توقیف شده در ایران بیان کرد: دادگاه یونان حکم اولیه را در 
مسیر درست صادر کرد و دزدی دریایی که داشت اتفاق می افتاد 
را باطل کرد و حکم داد که نفت دزدیده شد باید برگدانده شود و 

امیدواریم اجرایی شود.
وی افزود: از همین تریبون دولت یونان را ترغیب می کنیم که در 
اولین فرصت این قضیه عملیاتی شود و کشتی با نفت آزاد شده 

بتواند به مسیر خود ادامه دهد.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی ارتباط با دیدار برخی از سران 
پیشین آمریکا با اعضای گروهک تروریستی منافقین و سخنرانی 
نه  آمریکایی ها  گفت:   گروهک  این  اعضای  نشست  در  آنها 
بودن  تروریستی  نه  و  احترام می گذارند  به حاکمیت کشورها 
گروهک ها برای آنها مهم است و تنها نفع حزبی و شخصی برای 

آنها مهم است.
کنعانی سخنگوی جدید وزارت امور خارجه شد

خطیب زاده در آخرین نشست خبری اش در وزارت امورخارجه 
گفت: امروز آخرین روز است که در خدمت شما هستم. آقای 
برعهده  را  مسؤلیت  این  کارکشته ای  بسیار  دیپلمات  کنعانی 
خواهد گرفت. ایشان از دوستان شخصی من و از دیپلمات های 
آشنا به سیاست خارجی هستند. لازم می دانم در پایان دو سال 
از همه شما دوستان تشکر کنم.  در مقام مشاور وزیر خارجه در 

خدمت مردم و دستگاه وزارت خارجه خواهد بود.

خطیب زاده در آخرین نشست خبری:

هیچ مذاکره مستقیمی با آمریکا انجام نخواهد شد

کوروش احمدی یک تحلیل گر روابط بین الملل: 

هیچ توجیهی برای انجام مذاکرات در قطر وجود ندارد

یک تحلیل گر روابط بین الملل مکان جدید گفت وگوها که گفته شده به احتمال 
قوی قطر است را قابل بحث دانست و گفت: یک دلیل شکلی برای این کار ذکر 
شده و آن این است که مذاکرات وین خاتمه پیدا کرده و به هدفی که داشته رسیده 
است. مذاکراتی که از این پس باید انجام شود صرفا بین ایران و آمریکاست که دیگر 
نمی توان آن را مذاکرات وین محسوب کرد. اما این دلیل نمی شود که مذاکرات 
محتوایی بین ایران و آمریکا در وین یا یک محل بی طرف دیگر انجام نشود. فکر 
می کنم هیچ دلیل و توجیهی برای این که این مذاکره به این اهمیت در کشوری 

عربی در منطقه انجام شود، وجود ندارد.
کوروش احمدی در گفت وگو با ایلنا، در ارزیابی نتایج سفر هماهنگ کننده برجام 
به ایران و در پاسخ به این سوال که با توجه به اینکه تهران همواره از پایان مذاکرات 
و انتظار برای اتخاذ تصمیم سیاسی در واشنگتن سخن به میان آورده است، آیا این 

تصمیم به زعم ایران اتخاذ شده است، گفت: به نظر می رسد در جریان مذاکراتی که 
انجام شد، تصمیمی در مورد روش و رویه ادامه کار گرفته شده و نه محتوای کار. با 
این فرض که مسائل باقی مانده برای این که برجام نهایی شود، مسائل خاصی بین 
ایران و آمریکاست؛ یعنی ایران و آمریکا  خواسته هایی دارند که بعضا طرف مقابل 
منکر ماهیت برجامی آنها است و آنها را عمدتاً فرابرجامی و دارای عوارض و ابعادی 
سیاسی در سیاست داخلی کشور دیگر می داند و این تنها نکات و مشکلات باقی 
مانده برای نهایی کردن برجام است، چراکه متن توافق وین تقریبا تکمیل و نهایی 
شده است و به قولی 99/99 درصد متنی که روی آن در وین مذاکره می شد، تکمیل 

شده است.
آنچه باقی مانده مسائلی است که ایران و آمریکا با هم باید حل کنند

آلمان،  فرانسه،  انگلیس،  یعنی  برجام  نتیجه اعضای دیگر  ادامه داد: در  وی 
روسیه و چین هر کاری که باید انجام می دادند، انجام داده اند و آنچه باقی است 
مسائلی است که دو طرف یعنی ایران و آمریکا با هم باید حل کنند، مسائلی مانند 
خواسته های منتسب به ایران مبنی بر این که سپاه از لیست FTO خارج شود و شاید 
درخواست خارج شدن شرکت ها و نفرات مرتبط با سپاه و قرارگاه خاتم الانبیاء از 
شمول تحریم ها و تضمین حقوقی و موضوعاتی دیگر از این قبیل که ممکن است 
وجود داشته باشد و ما خبر نداشته باشیم. این تلقی در طرف مقابل وجود دارد که 
این ها موضوعات فرابرجامی است چراکه برجام صرفاً در ارتباط با تحریم های مرتبط 

با برنامه هسته ای بوده است.
وی افزود: برداشت این است که تصمیمات خاصی توسط ایران و آمریکا باید گرفته 
 شود؛ تصمیماتی مانند حذف سپاه از لیست FTO و تعمیم تحریم ها به قرارگاه 
خاتم الانبیاء که آمریکا آن را در ارتباط با اتهامات غیرهسته ای می داند و  مدعی است 
که به این دلیل در برجام 94 از شمول تحریم ها خارج نشد. اگر اختلاف در این 
موارد حل شود، در آن صورت شرایط برای اجرای توافقی که در وین حاصل شده 
است، فراهم می شود. در غیر این صورت بن بستی که سه ماه گذشته وجود داشته 

ادامه پیدا می کند.
فرض بر این است با احیای عینی توافق ۲۰۱۵ دولت بایدن با مشکل 

کمتری مواجه می شود 
این تحلیل گر روابط بین الملل در پاسخ به این سوال که با توجه به شرایط فعلی که 
دولت بایدن دارد و نزدیکی به انتخابات کنگره آیا می شود انتظار داشت که آمریکا 
بخواهد انعطافی در این حوزه انجام بدهد، گفت: همه این ها بستگی به شرایط 

توافق دارد. یعنی ظاهراً ارزیابی دولت بایدن این بوده که به دلایل متعدد ازجمله 
به دلیل سیاست داخلی و بویژه در آستانه انتخابات میاندوره ای نمی تواند مثلا سپاه 
را از لیست FTO خارج کند. ارزیابی دولت آمریکا ظاهرا این است که اگر چنین 

امتیازاتی به طرف ایرانی بدهند، در سیاست داخلی با مشکل مواجه می شود.
وی ادامه داد: این که با چه شرایطی این توافق نهایی بشود، طبعاً مهم است. اگر 
برجام را به همان ترتیبی که در سال 94 یا 2۰15 نهایی شده بود، عیناً احیا کنند، 
فرض بر این است که دولت بایدن با مشکل کمتری مواجه می شود، البته دولت 
بایدن صحبت از قوی تر کردن و طولانی کردن برجام هم کرده بود و اگر در این مورد 
توفیقی پیدا نکند که طبیعتاً زمینه ای برای این که توفیقی پیدا کند نیست، این ها هم 
عوارضی در داخل دارد، اما جزئی خواهد بود. در نتیجه به خاطر سیاست داخلی 

این که برجام نهایتاً با چه شرایطی احیاء شود، مهم است.
هیچ توجیهی برای این که مذاکرات در قطر انجام شود، وجود ندارد

احمدی همچنین مکان جدید گفت وگوها که گفته شده به احتمال قوی قطر 
است را قابل بحث دانست و گفت: یک دلیل شکلی برای این کار ذکر شده و آن این 
است که مذاکرات وین خاتمه پیدا کرده و به هدفی که داشته رسیده است. مذاکراتی 
که از این پس باید انجام شود صرفا بین ایران و آمریکاست که دیگر نمی توان آن را 
مذاکرات وین محسوب کرد. اما این دلیل نمی شود که مذاکرات محتوایی بین ایران 
و آمریکا در وین یا یک محل بی طرف دیگر انجام نشود. فکر می کنم هیچ دلیل و 
توجیهی برای این که این مذاکره به این اهمیت در کشوری عربی در منطقه انجام 
شود، وجود ندارد. واقعیت این است که کشورهایی که در یک منطقه حضور دارند، 
 ـامنیتیِ مهمی با هم هستند، معادلاتی که کشورهای  درگیرِ معادلاتِ سیاسی 

کوچک و متوسط خارج از منطقه درگیر آن نیستند.
دادن امتیاز به کشورهای غیرسیاسی و غیرامنیتی کار درستی نیست

وی افزود: کشورهای کوچک و متوسط در اروپا و آسیا و ... درگیر معادلات سیاسی 
و امنیتی منطقه ما نیستند، تنها یکسری منافع اقتصادی از نظر خرید نفت، 
فروش کالا و... دارند که غیرسیاسی و غیرامنیتی است. اما درگیر کردن یک کشور 
 ـامنیتی منطقه است و دادن چنین امتیازی به  منطقه ای که درگیر معادلات سیاسی 
آن به نظر من کار درستی نیست، یعنی امتیازی به کشوری داده می شود که خودش 
امروز یا فردا در بسیاری موارد یک طرف دعوا است. البته ممکن است در کوتاه مدت 
با آن کشور مشکل حادی نداشته باشیم اما در نهایت جزوی از مجموعه ای متفاوت 
است با افق ها و دورنماهای استراتژیک متفاوت. در نتیجه دادن امتیاز به چنین 

کشوری در منطقه قابل درک نیست.
می توانیم محتاطانه خوشبین باشیم و احتمال توافق را ۵۰-۵۰ در نظر بگیریم

از زمانی که بحث ازسرگیری  این سوال که  به  این دیپلمات پیشین در پاسخ 
مذاکرات مطرح شد به نظر می آید که این خبر خیلی نتوانسته در جامعه نخبگانی 
این امیدواری را به وجود بیاورد که قرار است مذاکرات به سرانجام برسد، با توجه به 
پیش زمینه یا حافظ تاریخی ای که متخصصین هم از این تیم مذاکره کننده و هم 
مذاکراتی که پیش از این اتفاق افتاد، دارند، آیا احساس می کنید امیدواری برای به 
سرانجام رسیدن این مذاکرات و حصول توافق وجود دارد، گفت: من فکر می کنم 
می توانیم محتاطانه خوشبین باشیم و احتمال توافق را 5۰-5۰ در نظر بگیریم. 
اهمیت توافق برای انجام مذاکره بین ایران و آمریکا از این جهت است که شاید این 

آخرین فرصت برای احیای برجام باشد.
غرب تا شروع فصل سرما فرصت دارد برای تأمین نفت و گاز خود فکری بکند 
وی ادامه داد: دلیلش هم این است که از یک طرف ایران دوربین هایی را که 
وضعیت اجرای برجام 94 را کنترل می کنند، خاموش کرده و به قول بورل ظاهراً 
اگر دو، سه هفته بگذرد و تداوم دریافت اطلاعات از نظر میزان اطلاع آژانس از برنامه 
هسته ای ایران تامین نشود، آژانس مدعی است که بعداً نمی تواند با اطمینان راجع 
به وضعیت برنامه هسته ای ایران اظهارنظر کند. مسئله بعدی بحران اکراین است. به 
این خاطر، شاید تا پاییز و شروع فصل سرما فرصت هست برای این که غرب بتواند 
فکری برای تأمین نفت و گازِ لازم بکند. غرب ظاهراً مصمم است که خرید نفت و گاز 
از روسیه را به طور مستمر کاهش دهد و نهایتاً تا پایان امسال قطع  کند و این یک 
مسئله استراتژیک مهم برای غرب در برابر روسیه است. بعلاوه، کل این پروسه برجام 
خیلی به درازا کشیده است. البته اروپا در احیای برجام ذی نفع است زیرا اروپا نزدیک 
به خاورمیانه است و اگر درگیری و مشکلی ایجاد شود و بحران مهاجرت جدیدی 

شکل بگیرد، این اروپاست که در خط مقدم قرار دارد و بیشترین آسیب را می بیند.
بدون اظهارنظر آمریکا نمی توان روی حرف بورل و اتحادیه اروپا حساب کرد

وی افزود: البته روی حرف بورل و اتحادیه اروپا هم مادامی که طرف آمریکایی 
اظهارنظر نکرده نمی شود خیلی حساب کرد، اواسط ماه می گذشته بعد از آنکه سفر 
مورا به ایران و واشنگتن انجام شد، بورل با قاطعیت گفت که بن بست برداشته شده و 
مذاکرات از سر گرفته می شود، اما اتفاقی نیفتاد. حالا باید ببینیم آیا طرف آمریکایی 
با این توافقات و تفاهماتی که در تهران شده موافق است و آیا کار در قطر شروع 

می شود یا خیر. به هر حال این تحولی خیلی مهم در این پروسه است.

دیاکو حسینی کارشناس سیاست خارجی:

برجام به احتمال زیاد احیا می شود

کارشناس سیاست خارجی با تاکید بر اینکه انتخاب قطر یا هر کشوری در حاشیه خلیج فارس جنبه نمادین دارد 
گفت:به نظر می رسد همه طرف ها به رغم همه فراز و نشیب ها، اختلافات در مذاکرات، درباره این موضوع توافق 
قطعی دارند که هیچ سناریو و انتخابی به جز احیای برجام برای طرفین وجود ندارد که بتواند حداکثر منافع را برای همه 

طرفین در این مقطع تامین کند.
کلاب هاوس خبرآنلاین روز یکشنبه پنجم تیرماه با موضوع "مذاکرات غیرمستقیم با آمریکا احیای برجام یا مسیری 

تازه" با حضور کارشناسان حوزه بین الملل و سیاست خارجی برگزار شد.
در این نشست مجازی دیاکو حسینی در تحلیل از سرگیری مذاکرات احیای برجام گفت: به نظر می رسد در چند 

روز اخیر، با سفر لاوروف، بورل و الکاظمی به ایران و گفتگوی تلفنی وزیرخارجه با همتای چینی، پویایی تازه ای به 
وجود آمده که نشان دهنده یک جهش و تفاوت با دورهای قبلی گفتگو است. به خصوص اینکه به گفته بورل قرار است 

گفتگوها در یکی از کشورهای منطقه یعنی احتمالا قطر برگزار شود.
وی با تاکید بر اینکه چنین روندی باید یک نقطه عطف تلقی شود چرا که فرصتی که ایران باید به جمع بندی برسد 
بسیار کوتاه است گفت: علاوه بر این تکاپوهای منطقه ای نیز افزایش یافته و نشان دهنده مساله ای مهم نسبت به دوره 
های پیشین است. به نظر می رسد همه طرف ها به رغم همه فراز و نشیب ها، اختلافات در مذاکرات، درباره این موضوع 
توافق قطعی دارند که هیچ سناریو و انتخابی به جز احیای برجام برای طرفین وجود ندارد که بتواند حداکثر منافع را 
برای همه طرفین در این مقطع تامین کند.حسینی با اشاره به اینکه اختلافات باقی مانده صرفا چانه زنی هایی است 
که در دقیقه 9۰ برای گرفتن حداکثر امتیاز صورت می گیرد گفت: البته این بدان معنا نیست که ایران از خواسته خود 
مبنی بر خروج سپاه پاسداران از لیست ادعایی آمریکا صرفنظر خواهد کرد. معتقدم که باید توقع داشته باشیم که توافق 
احیای برجام صورت بگیرد و سلسله ای از گفتگوها در آینده ادامه داشته باشد. وی در خصوص انتخاب قطر برای انجام 
مذاکرات احیای برجام گفت: انتخاب یک کشور در منطقه برای مذاکرات خیلی نمادین به نظر می رسد برای اینکه هیچ 
ضرورتی برای این اقدام وجود نداشت، مگر اینکه تفاهمی به منظور تحکیم برجام با هدف گفتگوها در سطوح مختلف 
شکل گرفته باشد. که البته خبر خوبی است و ما می توانستیم پیش از این نیز به این سمت حرکت کنیم. در دولت قبل 
هر گونه گفتگوهای منطقه ای خط قرمز و به معنای واگذاری قدرت منطقه ای و موشکی تلقی می شد اما در حال حاضر 
ما شاهد برگزاری چنین قالب از گفتگوهایی در آینده نزدیک خواهیم بود. در این گفتگوها ایران می تواند در راستای 

خواسته های خود بدون اینکه خدشه ای به منافع ملی وارد شود حرکت کند.
حسینی در بخش پایانی این نشست مجازی گفت: در دوره های گذشته وقتی مذاکرات به بن بست می رسید طرفین 
آماده بودند تا از طریق اهرم سازی فشار وارد کنند اما در حال حاضر با توجه به شرایط ایران و غرب چنین زمینه ای 
فراهم نمی شود. اوضاع اقتصادی ایران اصلا مناسب نیست و میزان نارضایتی اجتماعی بسیار بالاست و هر گونه تنش 
اضافه در این مقطع می تواند به نوسان های بزرگ در اقتصادی ایران شدت دهد و در نتیجه اوضاع را بی ثبات تر کند. 

بنابراین فکر نمی کنم که راهبرد تصمیم گیرندگان ایران این باشد که با بن بست رساندن مذاکرات و اهرم فشار آمریکا با 
مجاب به دادن امتیازها کنند. در طرف مقابل آمریکا نیز در شرایط مطلوبی نیست چرا که بایدن بارها نشان داده است 
تمایلی به درگیری بیشتر در منطقه دوردست یعنی خاورمیانه ندارد. به علاوه این آمریکا درگیر یک جنگ نیابتی علیه 
روسیه است و باز کردن یک جبهه تنش جدید تمرکز ایالات متحده را از اوکراین دور کند و دست روسیه را برای پیشرفت 
های بیشتر باز کند. پیشرفت هایی که نتایج آن اثرات استراتژیک عمیقی در توازن جهان دارد. وی با اشاره به اینکه ایران 
نسبت به نقطه ضعف آمریکا و آمریکا نیز نسبت به نقطه ضعف ایران آگاه است گفت: اگر عقلانیتی در کار باشد در این 
صورت هیچ راه حلی جز پایان دادن به این بازی های سیاسی و نظامی نیست و رسیدن به توافقی که کم و بیش طرفین 
را راضی نگه دارد و در عین حال پنجره های دیپلماسی را به منظور مذاکره برای اختلافات باقی مانده باز نگه دارد طبعا 
بهترین گزینه ممکن است.با توجه به اخباری که می شنویم یعنی تحرکات دیپلماتیک در چارچوب منطقه و گزارش وال 
استریت ژورنال درباره نشست آمریکا و اسرائیل وکشورهای منطقه، به نظر می رسد که کشورهای منطقه نیز به این نتیجه 
رسیدند که گزینه ای جز احیای برجام وجود ندارد. اما برجامی احیای خواهد شد که به نگرانی های منطقه ای، برنامه 
های موشکی و پهپادی ایران رسیدگی نمی کند. در نتیجه ایجاد سلسله ابتکاراتی که بتواند به این نگرانی ها رسیدگی 
کند لازم است و روند شروع شده است. این تمایلات در نهایت نشان می دهد که آمریکا میلی به تنش و جنگ با ایران 
ندارد و همچنین ناشی از این برداشت است که احیای برجام احتمالا از نگاه کشورهای منطقه حتمی خواهد بود. در 
عین حال نیاز است که تفاهمی به منظور ادامه مذاکرات شکل بگیرد؛ چه درباره نگرانی هایی که آمریکا و متحدانش از 
برنامه های موشکی و منطقه ای ایران دارند و چه درباره نگرانی های ایران در خصوص لغو کامل، واقعی و قابل راستی 

آزمایی تحریم ها و حتی فراتر از تحریم های هسته ای.
انتخاب قطر یا هر کشوری در حاشیه خلیج فارس همانطور که اشاره کردم جنبه نمادین دارد و می تواند به این معنا 
باشد که طرفین به تفاهم می رسند که سایر نگرانی ها را از طریق مذاکرات به پس از احیای برجام رفع کنند. در نهایت 
به نظر می رسد که مذاکرات برجام بدون اینکه ایران و آمریکا از خواسته های خود عقب نشینی کنند به نتیجه خواهد 

رسید. بلکه این خواسته ها را می توانند به آینده موکول کنند.
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جزئیات اختلاس 7۳۰ میلیون دلاری در زیرمجموعه وزارت جهاد  
 سید مرتضی حسینی نماینده مردم میانه در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه از دولت سیزدهم انتظار 
مبارزه جدی با مفسدان اقتصادی وجود دارد، گفت: یکی از سازمان های وابسته به وزارت جهاد کشاورزی، مجوز 
واردات 13 میلیون تن نهاده های دامی اعم از گندم، ذرت، جو و ... را به یک شرکت خصوصی اعطا می کند و آن 
شرکت خصوصی بدون اینکه نهاده ای را وارد کند، در گمرک این ها را کوتاژ می کند یعنی به اصطلاح ثبت صوری 
می کند که این اقدام به معنی آن است که این واردکننده، این کالا را وارد کرده در حالیکه اساسا کالایی وارد نشده 
است! سپس وزارت جهاد کشاورزی به این شرکت مجوز عرضه چیزی که هنوز وارد نشده را در سامانه بازارگاه 
می دهد و یک عده از جمله اتحادیه های کشاورزی، کشاورزان و کارخانه های تولید دام و طیور در آن سامانه ثبت 
نام می کنند و پولی را پرداخت می کنند به امید اینکه محصولی را که خریداری کرده اند، تحویل بگیرند. در مجموع 
حدود 11۰۰ میلیارد تومان به حساب این شخص و شرکت واریز شده بدون اینکه نهاده ای به آن ها تحویل داده 
شود! و اکنون هم مشخص شده که هیچ نهاده ای وارد نشده است! وی ادامه داد: جالب این است که وزارت جهاد 
کشاورزی با بانک مرکزی مکاتبه می کند و درخواست صدور ۷3۰ میلیون دلار تسهیلات برای این شرکت می کند 
و در آن نامه هم بدون اینکه نهاده  دامی وارد شده باشد، صریحا قید می کند که این نهاده وارد کشور شده است! 
طبق گزارشی که رئیس سازمان بازرسی کل کشور داده  اند، برای این شرکت ۷3۰ میلیون دلار ارز و تسهیلات 
می گیرند. حسینی ابراز داشت: این افتضاح بزرگ واقعا زیبنده دولت آقای رئیسی نبود و ما می خواهیم که این 
قضیه را پیگیری کنند که چطور یک جرم مرکب این چنینی و با این حجم، رقم خورده است؟! در این سوءاستفاده 
بزرگ، چندین جرم اعم از جرم گمرکی، جرم اداری، جرم اقتصادی و جرم بانکی اتفاق افتاده است، دولت باید 
در خصوص این موضوعات به مردم پاسخ شفاف بدهد تا این اعتمادسوزی که اتفاق افتاد به اعتمادسازی تبدیل 

شود.

سقط غیرقانونی سالانه ۳7۰ هزار جنین در کشور
 دبیر شورای راهبردی جمعیت استان تهران گفت: سالانه 3۷۰ هزار سقط در کشور داریم که اغلب آنها جنایی 
و غیرقانونی است و فقط حدود 3.5 تا 4 درصد این موارد مربوط به روابط خارج از عرف و باقی این موارد با 
انگاره هایی همچون ناخواسته بودن بارداری و بدون برنامه ریزی بودن بارداری همراه است. صالح قاسمی عصر 
دوشنبه در جلسه استانی خانواده و جمعیت افزود: 5۰ درصد تولدهای ثبت شده این استان در سال 99 مربوط به 
فرزند اول بوده که تهران بعد از گیلان بالاترین تولدهای ثبت شده برای فرزند اول داشته است. در سال 99 میزان 
تولدهای ثبت شده استان تهران 41.۷ مربوط به فرزند دوم و 8.4 درصد مربوط به فرزند سوم و بیشتر بوده است.

انتقاد تند مطهری: لازم نیست روسیه از برجام هم منافعی ببرد
علی مطهری به ادعاها درباره ضرورت تامین منافع روسیه در توافق برجام، واکنش نشان داد.علی مطهری، 
نماینده مجلس دهم نوشت: این جمله وزیر خارجه ما که »اگر قرار است همه طرفها به برجام برگردند، پس باید به 
گونه ای عمل بشود که روسیه  هم نفع خودش را ببرد« مایه شرمساری ملت ایران است.برجام ارتباطی به روسیه 
ندارد که بخواهد منافعی در آن داشته باشد. مگر ایران جزو کشورهای مشترک المنافع روسیه یا مستعمره روسیه 
است که منافعش با منافع روسیه گره  خورده باشد؟!روسیه منافع خود از ایران را سالها قبل با الحاق آذربایجان و 
گرجستان و ارمنستان به خاک خود برده  است، لازم نیست از برجام هم منافعی ببرد. طوری رفتار نکنیم که شائبه 

نفوذ روسیه در برخی ارکان نظام تقویت شود.
 

کنایه مجری صدا و سیما به رئیسی درباره گرانی ها
محمد دلاوری، مجری صداوسیما به رئیسی درباره گرانی ها کنایه زد.دلاوری نوشت: آقای رئیسی اینکه 
می گویید »بازار« باید چنین باشد و اگر نبود »تعزیرات« برخورد کند را واقعا خودتان هم باور می کنید؟ یعنی واقعا 
قبول دارید که رفتار وحشی بازار با این گستردگی را می شود با چهار تا گشت و مقداری جریمه کنترل کرد؟ کی تا 

به حالا چنین مکانیسمی موفق بوده؟

استیضاح  فاطمی امین از نصاب افتاد 
 عضو کمیسیون صنایع مجلس، گفت: بعد از حضور آقای فاطمی  امین در کمیسیون صنایع، تعدادی از 
نمایندگان استیضاح کننده امضای خود را پس گرفتند و استیضاح از نصاب افتاد.حجت الاسلام سیدجواد 
با اشاره به حضور وزیر صمت در جلسه کمیسیون صنایع مجلس، گفت: بعد از حضور آقای  حسینی کیا 
نمایندگان  از  تعدادی  نمایندگان،  ابهامات  و  سؤالات  به  ایشان  پاسخ  و  صنایع  کمیسیون  در  فاطمی امین 

استیضاح کننده امضای خود را پس گرفتند.

رئیس جمهور چهارشنبه به ترکمنستان می رود 
 آیت الله سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور چهارشنبه در راس هیاتی عالی رتبه از مقامات سیاسی و اقتصادی 
کشورمان، به دعوت رئیس جمهور ترکمنستان برای شرکت در ششمین اجلاس سران کشورهای حاشیه خزر 
به ترکمنستان سفر می کند. رئیس جمهور در این سفر علاوه بر شرکت و سخنرانی در اجلاس سران کشورهای 

حاشیه خزر، با روسای جمهور کشورهای حاضر در اجلاس نیز دیدار و گفتگو خواهد داشت.

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم  خبرداد:

کشف ۷ هزار و ۸00 قلم داروی تقلبی 
جانشین فرماندهی انتظامی استان قم از کشف ۷ هزار و 8۰۰ قلم انواع داروی غیر مجاز در ۷2 ساعت 

گذشته خبر داد.
به گزارش ندای قم ،سردار بهادر اسماعیلی، جانشین فرماندهی انتظامی استان امروز در گفتگو با خبرنگار 

ما از کشف 139 قلم داروی تقلبی و دست ساز در ۷2 ساعت گذشته خبر داد.
وی گفت: پلیس فتای قم همزمان با طرح سراسری شناسایی و کشف دارو های غیرمجاز در فضای مجازی 
بیش از ۷4۰ صفحه تبلیغ دارو های غیرمجاز را شناسایی کرد که 9۰ درصد صفحات که غیر بومی بودند را برای 

پیگیری های لازم به پلیس فتا استان های مربوط معرفی نموده است.
سردار اسماعیلی افزود: در این مدت ۷ هزار و 8۰۰ نوع داروی غیر مجاز به ارزش بیش از 11 میلیارد ریال با 

همکاری سازمان غذا و دارو و مراجع قضایی کشف شد.
وی بر لزوم هوشیاری مردم نسبت به تهیه دارو، مکمل ها و لوازم آرایشی از مراکز مورد تایید دانشگاه علوم 
پزشکی تاکید کرد و افزود: شهروندان می توانند در صورت مشاهده هر مورد مشکوکی در فضای مجازی مراتب 

را به شماره ۰9638۰ پلیس فتا ا طلاع دهند.
توقیف تریلی حامل 4۰ میلیارد ریال کالای قاچاق 

جانشین فرمانده انتظامی استان در ادامه  از توقیف یک تریلی حامل کالای قاچاق به ارزش 4۰ میلیارد 
ریال در جاده قدیم "قم-تهران" خبر داد .سردار اسماعیلی بیان داشت :با تلاش های صورت گرفته توسط 
مأموران پلیس امنیت اقتصادی استان مسیر تردد یک دستگاه تریلی حامل بار قاچاق در محور قدیم "قم-
تهران" مشخص شد بنابراین بلافاصله موضوع به پاسگاه انتظامی کوشک نصرت اعلام و توقیف خودرو مذکور 
در دستور کار مأموران این پلیس قرار گرفت. وی افزود: در ادامه مأموران انتظامی پس از هماهنگی با مقام 
قضائی استان به محل های مورد نظر اعزام و با کنترل تردد خودروهای عبوری سرانجام تریلی را شناسایی و 
آن را متوقف کردند و با توجه به عدم ارائه مدارک لازم از سوی راننده خودرو به پلیس امنیت اقتصادی استان 
منتقل و مورد بازرسی قرار گرفت. جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: در بازرسی از خودرو موصوف، 
28 دستگاه تلویزیون 65 و 85 اینچ سونی، 92 ست چمدان 3 تیکه، 12 دستگاه جاروبرقی و 13 هزار و 44۰ 
عدد چراغ قوه فاقد مجوز و قاچاق کشف شد. سردار اسماعیلی، ارزش کالای کشف شده را به زعم کارشناسان 
4۰ میلیارد ریال اعلام کرد و افزود: در نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی 

تحویل مرجع قضائی استان شد.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم خبرداد:

کشف یک کیلو و ۶۹۵ گرم شیشه در یک منزل مسکونی
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر قم گفت: در بازرسی پلیس از یک منزل مسکونی یک کیلو و 695 گرم مواد 

روان گردان شیشه کشف و یک قاچاقچی نیز دستگیر شد.
سرهنگ حسن هاشم نیا بعدازظهر دوشنبه در گفتگو با خبرنگاران با اشاره به اینکه طی پیگیری های 
اطلاعاتی اداره عملیات ویژه پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم یک قاچاقچی مواد مخدر که قصد انتقال 
محموله ای را به قم داشت، تحت تعقیب پلیس قرار گرفت، اظهار کرد: مأموران پلیس منزل مسکونی این متهم 

را شناسایی کرده و با هماهنگی مقام قضائی برای دستگیری وی اقدام کردند.
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر قم افزود: در بازرسی صورت گرفته از منزل این قاچاقچی، یک کیلو 695 
گرم مواد روانگردان شیشه کشف و متهم دستگیر و در نهایت نامبرده به انضمام پرونده تشکیل شده برای انجام 

مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

معاون فنی و عملیات اورژانس قم خبرداد:

تصادفمرگبار2 خاور درمحور ساوه به سلفچگان 
معاون فنی و عملیات اورژانس قم از جان باختن یک نفر در حادثه تصادف 2خاور در محور ساوه به سلفچگان 

قم خبر داد.
جلیل گودرزی فر عصر یکشنبه در گفتگو با خبرنگاران اظهار داشت: با اعلام حادثه تصادف دو دستگاه خاور 
در محور ساوه به سلفچگان از توابع استان قم به مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم یک دستگاه 

آمبولانس به محل حادثه اعزام شد.
وی با بیان اینکه این حادثه در حوالی ساعت 1۷ و 3۰ دقیقه روز یکشنبه 5 تیرماه رخ داد افزود: یکی از دو 
راننده خاور که مردی 5۰ ساله بوده به دلیل شدت برخورد و جراحات وارده در دم جان خود را از دست داد و 

راننده دیگر نیز دچار مصدومیت شد که به صورت سرپایی درمان وی صورت گرفت.
معاون فنی و عملیات اورژانس قم در خصوص علت حادثه نیز بیان داشت: تاکنون علت این سانحه مشخص 

نشده است و موضوع در دست بررسی است.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم تاکید کرد:

۸۸درصد مجموعه های بازی کودکان 
استاندارد است

بر استاندارد  تاکید  با  پارک ها و فضای سبز شهرداری قم   مدیرعامل سازمان 
بودن بیش از 88 درصد مجموعه های بازی کودکان و نوجوانان در شهر قم گفت: 
سه شهربازی فعال شهر، 15 هزار مترمربع زمین  بازی و 182 مجموعه بازی در 

بوستان ها و پارک ها دارای گواهی استاندارد ساخت و نصب است. 
پیام جوادیان با اشاره به اهمیت حفظ سلامتی کودکان در پارک ها اظهار داشت: 
ایمنی و استانداردسازی یکی از دغدغه های اصلی مدیریت شهری در قم بوده و به 
اجرای شاخص های استاندارد در پارک ها و بوستان ها دقت لازم صورت گرفته است.
وی از جمع آوری وسایل غیراستاندارد خبر داد و افزود: در سال 1395 بیش از 95 
مجموعه وسایل بازی کودکان که فلزی بوده و استاندارد نداشت، از سطح بوستان ها 
جمع آوری شد و در حال حاضر در مجموع 223 مجموعه بازی کودک و نوجوان 
در بوستان ها وجود دارد که از آن ها 182 مجموعه دارای استاندارد ساخت و نصب 
بوده و تاییدیه دارند. مدیرعامل پارک های قم تصریح کرد: تنها 41 مجموعه  که قبل 
از سال 1395 نیز خریداری شده استاندارد ساخت ندارد، اما در مراحل نصب تمام 
استانداردهای لازم رعایت شده و همچنین 15 هزار مترمربع از زمین های بازی نیز 
دارای کفن پوش های استاندارد است. وی کلیه شهربازی ها را نیز دارای استاندارد 
گواهی  تا  هاشمی  شهربازی  و  علوی  غدیر،  شهربازی  کرد:  تصربح  و  دانست 
استاندارد دریافت نکردند، مجوز بهره برداری به آن ها داده نشد و تله سیژ بوستان 

علوی نیز تا زمانی که استاندارد را نگرفت مجوز بهره برداری به آن داده نشد.
طرف  از  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان   1395 سال  در  کرد:  بیان  جوادیان 
اداره کل استاندارد قم به عنوان دستگاه برتر انتخاب شد و گرفتن استاندارد برای 
مجموعه های بازی هرسال تمدید می شود، در صورتی که هیچ شهری در کشور این 

استاندارد را هرسال تمدید نمی کند.

رئیس شورای اسلامی استان قم :

با وجود بافت فرسوده، نباید به دنبال 
زمین برای احداث مسکن بود

بافت فرسوده  از 15۰۰ هکتار  رئیس شورای اسلامی استان قم گفت: بیش 
در شهر قم وجود دارد که قطعاً که هزینه های سرمایه گذاری برای مسکن در این 
بخش ها بسیار کمتر از مناطق جدید است ولی همچنان شاهدیم برای ایجاد 

مسکن های جدید به دنبال زمین ها و اراضی جدید می گردند.
با انتقاد از سیاست های نادرست در توسعه شهرها اظهار  ماشالله سعادتمند 
داشت: به عنوان نمونه بیش از 15۰۰ هکتار بافت فرسوده در شهر قم وجود دارد 
که قطعاً که هزینه های سرمایه گذاری برای مسکن در این بخش ها بسیار کمتر از 
مناطق جدید است ولی همچنان شاهدیم برای ایجاد مسکن های جدید به دنبال 

زمین ها و اراضی جدید می گردند.
از  بسیاری  گیرد  شکل  شهری  یکپارچه  مدیریت  اگر  امروز  اینکه  بیان  با  وی 
مشکلات حل می شود افزود: الحاق زمین به شهرها می بایست به شهرداری و 
شوراها واگذار شود که در این صورت تا ۷۰ درصد مشکلات شهری برطرف می شود 

که متأسفانه همتی برای این کار نیست.
رئیس شورای اسلامی استان قم در ادامه با اشاره به جایگاه شورای عالی استان ها 
تصریح کرد: شورای عالی استان ها مستقیم می تواند به مجلس و دولت طرح دهد 

که این نشان از جایگاه مهم این شورا است.
فرادستی  شورای  به عنوان  استان ها  عالی  شورای  امروز  کرد:  خاطرنشان  وی 
جایگاهی خوبی دارد و مجلس و دولت با این شورا همراه هستند و شورای عالی 
استان ها همین نقش را در استان داشته که البته این جایگاه همچنان شناخته نشده 
است. به گفته سعادتمند، نظارت بر عملکرد، نظارت های پایه و آموزش اعضا و 
هماهنگ کردن مسئولان استان در موضوعات مختلف و پیشگیری از تبعیض نیز از 

وظایف شورای عالی استان ها است.

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم  مطرح کرد :

پایبندی شهرداری به تعهدات خود
 در جمع آوری ریل های متروکه 

 معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم گفت: شهرداری بر تعهدات خود 
جمع آوری ریل های متروکه متعهد است و جمع آوری ریل های متروکه را قبل از انجام 

این واگذاری شروع کرده است.
سالن  در  که  استان  برنامه ریزی  شورای  جلسه  در  اسماعیلی  سیدابوالفضل   
جلسات استانداری برگزار شد، به جمع آوری ریل های متروکه و فرسوده راه آهن 
در سطح شهر اشاره کرد و اظهار داشت: جمع آوری ریل راه آهن فرسوده یکی از 
پروژه هایی است که علاوه بر خواست مدیریت شهری، مورد تأیید مسئولان استانی 

و کشوری بوده و یک توافق استانی مناسب برای آن وجود دارد.
وی اجرای کامل این پروژه را نیازمند کمک های استان و توجه نمایندگان مجلس 
برای اخذ اعتبارات ملی و زمین معوض دانست و افزود: طبق مصوبه سفر ریاست 
جمهوری به قم، مقررشده جهت پاسخگویی به مالکین و یا معارضین، 8۰ هکتار 
از اراضی پردیسان از محل بازپس گیری اراضی اتمام مهلت واگذاری و قراردادی به 
شهرداری واگذار شود. معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم اهمیت 
واگذاری این اراضی برای تعیین تکلیف مالکیت ها و معارضین را موردتوجه قرار داد و 
گفت:امیدواریم با کمک مدیریت استان و نمایندگان مجلس شورای اسلامی، هرچه 
زودتر این واگذاری محقق شود تا شهر قم بتواند از این فرصت به وجود آمده در جهت 
توسعه شهری استفاده کند. وی با تأکید بر اینکه تا امروز درخواست ها، نامه ها و 
مواردی از معارضین و مالکین زمین های این ریل های متروکه دریافت شده است، 
گفت: شهرداری بر تعهدات خود در جمع آوری این ریل ها متعهد است و جمع آوری 

ریل های متروکه را قبل از انجام این واگذاری شروع کرده است.
 

مدیرعامل سازمان میادین و مشاغل شهری شهرداری قم :

فعالیت روز بازارها ضابطه مند می شود
مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم 
از تدوین دستورالعمل و  آیین نامه اجرایی نحوه برپایی روز بازارها در سطح مناطق 

هشت گانه خبر داد.
علیرضا مظفری از تدوین آیین نامه اجرایی روز بازارها در قم خبر داد و اظهار 
داشت: چگونگی احداث سازه بازار، ایجاد سامانه بازار جهت ثبت نام دست فروشان 
و متقاضیان، تدوین شرایط انضباطی بازار و نحوه حضور و فعالیت در روز بازار و 
همچنین محل استقرار افراد، نظارت و پایش و بررسی موارد ترافیکی، عبور و مرور 
و روانی تردد ازجمله موارد تعیین شده در راستای تدوین دستورالعمل و آیین نامه 

اجرایی نحوه برگزاری روز بازارها در قم است.
وی به همکاری و هماهنگی مناطق هشت گانه، اداره کل پیشگیری و رفع تخلفات 
شهری و همراهی و مساعدت مأمورین نظامی و انتظامی در جهت ساماندهی 
دست فروشان اشاره و تصریح کرد: بیشترین اهتمام سازمان میادین بر حفظ کرامت 
شهر و شهروندان است و موضوع جمع آوری دست فروشان مطرح نیست و بیشتر 
رفع سد معبر و ساماندهی در این حوزه مورد تأکید است. مدیرعامل سازمان میادین 
میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم با تأکید بر حضور نماینده 
وزارت بهداشت عنوان کرد: بازدید دوره ای کارشناس بهداشت به صورت متناوب از 
مکان روز بازارها انجام می شود و در این راستا جمع آوری کُهنه فروشان و همچنین 

جلوگیری از عرضه و فروش مواد فلّه و فاسدشدنی مورد تأکید است.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم  خبرداد:

اعزام نخستین گروه زمینی زائرین 
عتبات عالیات از پایانه مرکزی 

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم از اعزام نخستین گروه 
زمینی زائرین عتبات عالیات از پایانه مرکزی این سازمان خبر داد.

سیدرضا حسینی با اشاره به اینکه از ابتدای شیوع بیماری کرونا، سفر به عتبات 
عالیات به صورت زمینی لغو شده بود اظهار داشت: بعد از گذشت بیش از دو سال، 

مجدداً اعزام ها از سر گرفته شده است.
وی خاطرنشان کرد: با توافق صورت گرفته با سازمان حج و زیارت استان جهت 
جلوگیری از مشکلات ترافیکی در سطح شهر، مقررشده که کلیه اعزام های عتبات 

توسط دفاتر زیارتی در پایانه مرکزی صورت گیرد.

هماهنگی  شورای  مصوبه  مطابق  گفت:  قم  استان  حکومتی  تعزیرات  کل  مدیر 
اقتصادی سران قوا مجازات واحد های صنفی متخلف 5 برابر شده است.

مهدی ریاضی پیش از ظهر روز دوشنبه در نشست خبری که به مناسبت گرامیداشت 
هفته قوه قضاییه برگزار شد از افزایش مجازات واحد های صنفی متخلف خبر داد و 
اظهارداشت: به واحد های متخلف هشدار می دهیم که در صورت اصرار به تخلف منتظر 
برخورد های شدید باشند چرا که بر اساس مصوبه شورای هماهنگی اقتصادی سران 

قوای مجازات واحدهای متخلف 5 برابر افزایش یافته است.
ریاضی افزود: در سه ماه ابتدایی امسال 5 هزار و 312 پرونده از سوی دستگاه ها به 
تعزیرات حکومتی قم ارسال شد که از این تعداد به 5 هزار و 2۰۰ فقره پرونده معادل 
95 درصد رسیدگی و حکم مقتضی صادر شد. وی اضافه کرد:  جزای نقدی پرونده های 
رسیدگی شده معادل 812 میلیارد ریال حکم تعیین شده است؛ این تعداد پرونده ها در 

سه حوزه کالا و خدمات، قاچاق کالا و ارز و بهداشت، دارو و درمان است.
افزایش ۱۰۰ درصدی تخلفات صنفی درسه ماهه امسال

وی با اشاره به افزایش 1۰۰ درصدی تعداد پرونده ها در سه ماه امسال در مقایسه با 

مدت مشابه پارسال، اضافه کرد:  در 3 ماه پارسال، 2 هزار و 5۷۰ فقره پرونده در تعزیرات 
حکومتی قم تشکیل شد و تعداد کل پرونده ها در سال گذشته نیز حدود 15 هزار فقره 
پرونده با جزای نقدی 14۰ میلیارد تومان بود. مدیرکل تعزیرات حکومتی قم ادامه داد: 
در سه ماه امسال در گشت مشترک با دستگاه های صمت، جهاد کشاورزی، اتاق اصناف 
و دانشگاه علوم پزشکی 1۷4 اکیپ اعزام شد و از یک هزار و 822 واحد بازرسی شده، 
 642 واحد متخلف شناسایی شد. به گفته وی،  در سه ماه امسال پلمب و نصب پارچه 
برای 9۰ واحد صنفی، نانوایی و فروشگاه های زنجیره ای انجام شد که 2۰ مورد برای 
هفته جاری بود. وی ادامه داد: از  تعداد پنج هزار و 312 پرونده رسیدگی شده، حدود 
8۰۰ مورد مربوط به تخلفات نانوایی ها با اختلافات کم فروشی، گران فروشی، عدم 
رعایت ساعات پخت و تعطیلی خودسرانه است و از 9۰ مورد پلمب شده نیز 35 مورد 

مربوط به نانوایی ها بوده است. 
ریاضی با بیان این که بیش از 5۰ درصد تشکیل پرونده و مجازات در حوزه قاچاق کالا 
و ارز است، بیان کرد: کشف حدود 56 تن روغن سهم خانوار از انبارهای تعدادی شرکت 
تعاونی از پرونده های مهم امسال است که قبل از طرح مردمی سازی یارانه ها صورت 
گرفت. وی تاکید کرد:  سامانه 124 سازمان صنعت، معدن و تجارت و سامانه 135 
تعزیرات حکومتی آماده دریافت گزارشات مردمی از تخلفات اصناف است. وی ادامه داد: 
 تعزیرات حکومتی صدور حکم در زمینه گران فروشی، کم فروشی، تقلب، عدم ارائه فاکتور 
خرید، عدم صدور فاکتور فروش، فروش اجباری، احتکار، اخفا و امتناع از عرضه کالا، 
عدم ایفای تعهدات ارزی،  تعطیلی خودسرانه و قاچاق کالا و ارز، عدم حضور مسوول فنی 
در داروخانه، و اخذ وجوه مازاد بر تعرفه را برعهده دارد. مدیرکل تعزیرات حکومتی استان 
قم در پایان بیان کرد: استان قم به دلیل وجود حرم حضرت معصومه)س(، حوزه های 
علمیه، کسبه های منصف نسبت به استان های همجوار تخلفات کمتری داشته است 
و با توجه به حساسیت شهروندان قمی این موضوع باعث شد که نظارت اجتماعی در 
زمینه های مختلف در استان افزایش پیدا کند، ما خادم مردم هستیم و برای حفظ آرامش 

و ثبات بازار همچنان تلاش می کنیم.

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

۵ برابرشدن جریمه واحدهای صنفی متخلف

ببینید چه بلایی داره سر مستاجرها میاد!

طرح: شیدا سردشتی 

 رئیس اداره نگهداری راه های اداره کل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای استان قم گفت: مرحله دوم 
طرح چهار خطه کردن محور قدیم سلفچگان - 
ساوه با اعتباری بالغ بر 35 میلیارد ریال و به طول 

چهار کیلومتر عملیاتی شد. 
عباس شکوری افزود: طرح چهارخطه محور قدیم 
سلفچگان - ساوه، در زمره طرح های عمرانی بود 
که با اجرای آن ضمن حذف سه نقطه پرتصادف، 
ایمنی  ضریب  افزایش  و  ترافیک  تسهیل  موجب 

دراین محور ترانزیتی شد.
دلیل  به  را  ساوه   - سلفچگان  قدیم  محور  وی 
ترافیک ترکیبی از سویی و نقش کریدوری دراتصال 
دیگر،  سویی  کشوراز  مرکز  با  شمالی  استان های 
ونقل  حمل  دربخش  اهمیت  حائز  محورهای  از 
گذشته  سنوات  طی  افزود:  و  دانست  جاده ای 
و  کردن  خطه  چهار  به  عمرانی،  طرحی  درقالب 

حذف سه نقطه پرتصادف شامل تقاطع جنداب، 
تقاطع تاج خاتون، پل راه آهن، دراین محور اقدام 

شد.
شکوری طول مسیر طرح را چهار کیلومتر ذکر و 
تصریح کرد: با توجه به پی گیری های به عمل آمده و 
کمک مسئولان امر، مرحله نخست طرح طی سال 

14۰۰ مورد بهره برداری قرار گرفت.
رئیس اداره نگهداری راه های اداره کل راهداری 
و حمل ونقل جاده ای استان درخصوص عملیات 
تکمیلی طرح که درقالب مرحله دوم تعریف شده 
داشت: نظر به تسریع در هدایت ترافیک به باند دوم 
احداثی و برخی موارد اداری، اجرای مرحلع دوم با 

تاخیر و در اول تیرماه امسال عملیاتی شد.
وی از مشخصه های فنی طرح چهار خطه کردن 
محور قدیم سلفچگان - ساوه در مرحله دوم، به 
طی  کرد:  اضافه  و  اشاره  آسفالت  روکش  اجرای 

مرحله دوم، تمامی مسیر چهار کیلومتری طرح با 
اجرای لایه توپکا، روکش آسفالت خواهد شد.

بالغ بر 35  را  وی اعتبار تخصیصی مرحله دوم 
میلیارد ریال دانست و خاطرنشان کرد: تمام اعتبار 
و  راهداری  سازمان  درآمدی  منابع  از  طرح  این 

حمل ونقل جاده ای تامین شده است.
را  طرح  تکمیل  زمانی  بازه  همچنین  شکوری 
با توجه به  پایان تیرماه جاری دانست و افزود:  تا 
ترانزیتی،  محور  این  ترکیبی  و  چشمگیر  ترافیک 

بتوانیم تا نیمه تیرماه به تکمیل طرح اقدام کنیم.
در طرح چهار خطه کردن محور قدیم سلفچگان - 
ساوه که سال گذشته مورد بهره برداری قرار گرفت به 
اجرای روسازی، اساس، بیندر، تکمیل آبروها، شانه 
تجهیزات  و نصب  سازی، اصلاح شیب شیروانی 
ایمنی با هزینه ای بالغ بر 1۰۰ میلیارد ریال اقدام 

شد.

رئیس اداره نگهداری راه های استان قم خبرداد: 

اجرای طرح چهار خطه کردن محور سلفچگان - ساوه 

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم از برگزاری بیش از ۷۰ 
برنامه فرهنگی و رسانه ای در هفته بازخوانی و افشای حقوق بشر آمریکایی خبر 

داد.
حجت الاسلام ذاکری با بیان اینکه ششم تا دوازدهم تیرماه به عنوان هفته 
بازخوانی و افشای حقوق بشر آمریکایی نامگذاری شده، افزود: پنجم تیرماه 
ایادی  و  کوردل  منافقین  دست  به  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  ترور  سالروز 
استکبار، هفتم تیر سالروز شهادت شهید مظلوم آیت الله بهشتی و ۷2 تن 
ناو آمریکایی به هواپیمای  یارانشان و دوازدهم تیر سالروز حمله و شلیک  از 
مسافربری ایران در خلیج فارس و شهادت 29۰ از مسافران بی گناه این پرواز به 

دست ارتش جنایتکار آمریکاست.
 وی با بیان اینکه آیین و غبار روبی و عطر افشانی مزار شهدای هفتم تیر، 
فردا برگزار می شود، گفت: علاقه مندان و مردم قدرشناس قم می توانند ساعت 
8:3۰ صبح در گلزار شهدای شیخان برای ابراز ارادت و غبار روبی از مزار این 

شهدای گرانقدر حاضر شود. حجت الاسلام ذاکری، افزود: مراسم گرامیداشت 
شهدای هفتم تیر و هفته بازخوانی و افشای حقوق بشر آمریکایی نیز سه شنبه 
هفتم تیر بعد از فریضه مغرب و عشا در شبستان امام خمینی )ره( حرم مطهر 
برگزار می شود. رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی، گفت: حجت الاسلام 
و المسلمین مجتبی ذوالنوری، نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی 
در سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه این هفته با موضوع حقوق بشر 
آمریکایی ایراد سخن خواهد کرد. وی با بیان اینکه بازخوانی و افشای حقوق 
بشر آمریکایی فرصت مناسبی برای نشان دادن چهره حقیقی رژیم آمریکاست، 
خاطرنشان کرد: بیش از 2۰ محصول و اثر رسانه ای در طول این هفته از صدا و 
سیمای مرکز استان به تصویر در می آید. حجت الاسلام ذاکری گفت: در طول 
این یک هفته نمایشگاه های تصویری از افشای حقوق بشر آمریکایی در نگار گذر 
خیابان شهدا و صحن صاحب الزمان حرم مطهر حضرت معصومه )س( جهت 

بازدید عموم برپا می شود.

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم خبرداد:

اعلام برنامه های هفته بازخوانی حقوق بشر آمریکایی درقم 

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم گفت: حدود 
23 هزار دانش آموز قمی در 2۰۰ مدرسه غیردولتی 
در قم تحصیل می کنند که حدود 1۷۰ مدرسه 

استانداردهای لازم ساختمانی را ندارند. 
علیرضا رحیمی عصر یکشنبه در دومین جلسه 
شورای آموزش و پرورش استان قم گفت: سرانه 
فضای آموزشی در قم یک متر کمتر از میانگین 
کشوری است و قم از این لحاظ در رتبه 2۷ کشور 
قرار دارد و همه ساله با افزایش 1۰ هزار نفری دانش 

آموزان، این معضل جدی تر می شود.
مدارس  احداث  برای  زمین  تأمین  مشکل  وی 
گفت:  و  داد  قرار  توجه  مورد  را  آموزشی  مراکز  و 
و  ساخت  توسعه  و  جمعیت  افزایش  با  متأسفانه 
تأمین زمین  سازها در شهر قم، فکر جدی برای 

و زیرساخت های آموزشی در نقاط مختلف شهر 
نشده است.

همکاری  عدم  از  قم  پرورش  و  آموزش  مدیرکل 
و  کرد  گلایه  رابطه  این  در  قم  شهرداری  مناسب 
گفت: طرح تفصیلی شهر قم نیز نیازمند بازبینی و 
بازنگری جدی برای تأمین زیرساخت های آموزشی 
تغییر  و  زمین  جابجایی  زمین،  تأمین  طریق  از 

کاربری آموزشی است.
وی همچنین تصریح کرد: گاهی والدین دانش 
آموزان بر حضور فرزند خود در یکی از مدارس اصرار 
می کنند، در حالی که با شلوغ شدن بیش از حد 
یک کلاس، حق دیگر دانش آموزان ضایع می شود 
و ما به لحاظ رعایت ظرفیت حداکثری کلاس ها 

ممنوعیت قانونی داریم.

برای تجهیز  تمایل خیرین  به  با اشاره  رحیمی 
مدارس به پنل های خورشیدی که علاوه بر تأمین 
درآمدزایی  مدارس  برای  تواند  می  مدارس،  برق 
نیز داشته باشد، گفت: متأسفانه موانعی از جمله 
برخی  پذیرش  به  الزام خیرین  و  مالیاتی  مسائل 
تعهدات، اجرای این کار را با مشکل مواجه کرده 

است.
وی مسأله استحکام ساختمان مدارس غیردولتی 
که عمدتا قدیمی ساز و یا اجاره ای هستند را مورد 
نامه های  آیین  بر اساس  و گفت:  توجه قرار داد 
ابلاغی، پس از مهلت سه ساله مدارس که امسال به 
اتمام رسیده است، می توانیم آنها را تعطیل کنیم، 
اما با  توجه به کمبود جدی مدارس باید درباره آنها 

تصمیم گیری شود.

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم :

سرانه فضای آموزشی درقم کمتر ازمیانگین کشوری است

گرانی روزافزون اجاره بهای مسکن زندگی مستاجران را با چالش جدی همراه 
کرده است.


